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L.OS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, DECEMBER 5, 1969,
10: 08 O'CLOCK Ao.Mo

-000-

(The Grand Jury Reporter, Anne F, Smith, was
sworn by the Foreman to correctly take in ’
shorthand and correctly transcribe,.to the
best of her ability, all of the ftestimony
_glven by each and efery witness testifying in
the matters now pending before the Grand Jury.

and to keep secret and divulge to no one any

of the proceedings of the Grand Jury.)

THE FOREMAN: At this time I would like to read

- The Foreman's Statement.

Names of possible defendants:

Charles Manson, Charles Watson, also known
as Charles Montgomery, Susan Atkins, also known as Sadie
Mae Glutz, Linda Kasabian, Patricia Krenwinkel, Leslie'
Sankston, and Steve Grogan, also known as Clem Tufts,

Matters to be considered in connection with

above~named possible defendants:

Between the late evening hours of August 8,
1969, and early morning hours of August 9, 1969, the

following .five persons were murdered by eifher gunshot

~and/or multiple stab wounds at.the Roman Polanski residence .

LY
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~ persons at the residence and pursuant to the conspiracy

26 | state of mind in reference to the case, or to any of the

located at 10050 Cielo Drive, Los Angeles, California:
. One, Abigall Anne Folger,

Two, Wojiclech Frykowski.

Three, Steven Earl Parent.

Four, Sharon Marie Polanski,

Five, Thomas John Sebring.

The prosecution intends to p%ove by direcf
and clrcumstantial evidence that.suspecfs Charles Manson,
Charles Watson, Susan Atkins, Linda Kasabian and Patricia

Krenwinkel entered into a conspiracy to murder any and all

did, in fact, murder said victims.

Sometime between 2:00 a.m, and 10:30 p.m,
on August 10, 1969, Leno LaBianca and his wife, |
Rosemary LaBianca, were murdered by multiple stab wounds
inside their residence located at 3301 Waverly Drive,

Los Angeles,

The prosecution intends to pfove by direct

and circumstantial evidence that the aforementioned five

suspects and Leslie Sankston and Steve Grogan entered into

a conspiracy to murder any and all persons inside a residenge’

they had not yet selected., That pursuant to the conspiracy
they selected the LaBianca residence and proceeded to
murder Mr. and Mrs. LaBilanca,

Any member of the Grand Jury who has a
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parties involyed, which will prevent him from acting
impartially and without prejudice to the substantial rights
of any of the’said parties, will now retire.
(There being no response, all
Grand Jurors present remained,)
THE FOREMAN: The District Attorneys in charge of
this hearing are Aarcn Stovitz and Vincent Bugliosi,
Gentlemen, you may proceed with the hearingﬁ‘
MR, STOVITZ: Richard Caballero. Our first witness
will be Richard Caballero.
THE SERGEANT AT ARMS: Richard Caballero.
RICHARD CABALLERO,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your full name; please}

THE WITNESS: Richard Caballero.

THE PFPOREMAN: Will you raise &our right hand and
take the following oath:

You do solemﬁly swear that the evidence you
shall give in this matter now pénding before the Grand Jury
of the County of Los Angeles shall be the truth, ,the whole
trufh, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
.. THE FOREMAN: Will you plgase“bgnﬁgated.

3
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EXAMINATION
BY MR, STOVITZ:
Q Will you state your name, again, for the
record; please,
A Richard Caballero, C-a-b-a-l-l-e-r-0.

Q And you are an attorney at law licensed to
practice in the State of California? '
| A Yes.

Q And have you been recently appointed by
the Superior Court to represent a Susan Atkins in the
defense of a murder charge pending in the Santa Monica
Superior Court?

A Yes.

Q Pursuant to that appointment, without
telling us what you said, did you interview Susan Atkins?

A ves, I did. '

Q Again, without telling‘us what was said,
during this conversation did you learn certéin information
from Susan Atkins?

A Yes, I did.

Q Now, have you advised Susan Atkins as %o
her constitutional rights?

A Yes, I have, .

Q And is that not only pertaining to the

so-called Gary Hinman case where Mr. Hinman is a victim,

but as to all matters?

-
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. 1 A Yes, I have,
2 Q And have you advised her that she has a
g 3 right to remain silent and not testify before this Grand
4 Jufy or any other court proceedings?
5 A Yes, I have,
: 6 | Q And has she indicated to you what hér
7 feelings were? "
8 A Yes, she will ftestify and I have so advised
9 her, alsoc,
10 Q To your knowledge, has anyone exerted any
~ 11 . pressure or any coerclon on her to cause her to testify?
12 A No.
13 Q To your knowledge, has anyone exerted any
.‘ 14 coerciop upon any close friends or members of her famlly
15 to cause her to testify?
16 A~ DNo,
17 Q Have any threats at all been made to her to
18 cause her to testify? |
19 A No.
20 . Q To your knowledge, is she testifying freely -
21 and voluntarily?
22 A Yes.
23 _ MR, STOVITZ: I now have a photograph which we' will
24 ask to be marked as Grand Jury Exhibit 1.
25 . May this photograph be marked,
5 M_.____________gs _. Miss Secretary, as Grand Jury 1°? e

. . - ‘ CieloDrive.COMARCHIVES
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THE FOREMAN: It may be so marked,
Q . BY MR, STOVITZ: I show you Grand Jury
Exhibit 1.
.Is this a fair representation of Susan

Atkins, your client?

A Yes, it is. ’

Q ¥hat other names, if any, do you know her
by?

A Sadle, S-a-d-i-e, Mae, M-a~e, Glutz,

G-l-u~t-z, which is the name she is booked under at
Sybil Brand Institute.

MR, STOVITZ: I have no furfther questions.

THE FOREMAN: You ares admonished not to discuss or
impart at any time outside of this Jury Room the questions
that have been asked of you in regard to this matter, or
your answers, until authorized by this Grand Jury or the
Court to discuss or impart such matters.

You may be excused,

THE WITNESS: Thank you.

MR, STOVITZ: Susan Atkins, please,

THE SERGEANT AT ARMS: Susan Atkins.

CieloDrive.cOMARCHIVES
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SUSAW DENICE ATKINS,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your name, please,
THE WITNESS: ©Susan Denice Atkins,
THE IFOREMAN: I want To give you this admonition,
first,
You have a right, at your own réquest, but

not otherwise, to be sworn and make any statement on your

~own behalf that you may desire,

You are informed, however, that if you are
sworn and make any statement, such statement, together_
with any questions that may be asked of you by the
members of the Grand Jury or the District Attorney, will be
taken down and become a matter of record, and in the event
an indictment is filed against you on this charge, that
record may be used either for or against yoﬁ at the time
of your trial,

You are not obliged, however, to make any
statement whatsoever, unless you desire to do so.

Any statement that you make must be
completely voluntary on your part, and with this gdmonition
in mind.

Now that you have been informed of fthis

right, do you still want to be sworn and testify?

-

5

~
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THE W?TNESS: Yes.
THE FOREMAN: If you will raise your right hand I
will give you the following oath:

' You do solemnly swear that the evidence you
shall give in this matter now pending before the Grand Jury
of the County of Los Angeles shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: Yes.
THE FOREMAN: Would you please be seated here.

EXAMINATION
BY MR. STOVITZ:
Q Is 1t Miss or Mrs,?
A Miss. |
Q Miss Atkins, did you understand the -

statement of Mr., Bishop, the Foreman of this Grand Jury?

A Yes, I did,

Q Did your attorney, Mr. Caballero, explain
to you your constitutional rights? .

A Yes, he did,

Q Are you freely giving up your right to
remain silent? .

A Yes, 1 am. .
Q ~And are you freely willing to testifly

before the Grand Jury?

A ) Ye_S .

B
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Q - Now, do you understand that if you do

testify that you may incriminate yourself?

A Yes, I know that.

Q Do you understand what the word incriminate
means?

A Yes, I Go. ’

Q Are you still willing to testify knowing

that you are not being given immunity and you are not
being freed of any of the charges that you may incriminate
yourself about?

A I understand this, and my life doesn't mean
that much to me, I just want to see what is taken care of,

MR, STOVITZ: Would you kindly adjust the

microphone as you would a telephone,

THE FOREMAN: If you will talk into this i1t willl

be easier for the members of the Grand Jury to hear you,

THE WITNESS: All right.

Q BY MR, STOVITZ: You understand this has to
be as accurate as possible because yoﬁ are under oath? -

A Yes.

Q You understand the difference between what
you actually saw yourself, what you actually heard yourself|
and what somebody told you happened?
A . Yes, I know the difference.
Q How o0ld are you?
A

I am twenty-one.
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Q All right, now, Miss Atkins, I am going to
introduce you to Mr, Bugliosi who is going to ask you some
questions and think carefully about the Juestions he asks
yqd. If you do not understand the question, say that you
do not understand., This is not-an intelligence test.

If he asks you a question before you have .
completed your first answer, just raise your hand and
tell us, "Wait a minute, I haven't finished my first answer{"
Then he will stop and you can finish your answer; do you
understand that?

A Yes.

MR, STOVITZ: Mr, Bugliosi, would you kindly

proceed,

EXAMINATION
BY MR, BUGLIOSI:
Q Good morning, Susan,
A Good morning.
Q Are you a little nervoﬁs?
A I'm scared to death, .
Q Well, most people who do testify in court ‘

are a little frightened, Susan,'so it is not unusual,
Just sit back and relax and answer my
questions to the best of your ability.

If I happen to ask you a question, Susan,

B
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answering gquickly and possibly in error, I would appreciate
it if you would take your time and think about these
questions before you answver,

Will you promise to do that?

Yes. -

Q We have a lot of time and we'd all rathsr .
have you think before answering, and therefore answer
éorrectly, rather than answering without thinking.

Will you do that?

A Yes,

Q Now, these folks who are seated to Mg,

Stovitz's and my left and right behind we zre meubers o7 the

Los Angeles County Grand Jury; do you undexrstand that?
A Yes,

Q These follks want you to tell them what

happened, Susan, and they want you to be completaly truthful

with them.
Do you promise to 'do that?
A Yes.
MR, BUGLICSI: We have here a photo, Mr. Foreman,
of g male Caucasian.
May it be marked Grand Jury Exhibit No. 2?
THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR. BUGLIOSI: Susan, I show yoé a photo~
graph of a male Caucasian marked Grand Jury Exhibit Mo, 2,

Do you know who is shown in that photograph?

A

-
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Q
Mr, Manson?
A
Q
time?
A
Q
District?
:A
Q
20 by?
A
Q

A

surrounding your meeting Mr, Manson,

consisted of young people living together. We all shared
our means of support, and I was sitting in the living room
on the first floor of the house and a man walked in and
had a guitar with him and all of a sudden he was
surrounded by a group of girls,

~ Well, I sat and I watched and he sat down

o — - s e % =

Yes.

Who is that?

Charles Manson.

Do you know Charles Manson?
Yes, I do.

When is the first time that you met’

A little over three years ago.

And where dild you meet him for the first

In a house on Lyon  Street in San Franciscd

Lyon Street is in the Haight-Asbury

Yes, it iS.

What other name, if any, did ¥Mr. Manson

At the time I met him, just Charlie,

Would you please relate the circumstances

I was living in a house that primarily

o
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' . 1 on the couch and I sat down to his right and he started to
2 play music..
3 First he just started playing similar
4 soﬁgs and went through Spanish «-~ 3 couple of Spanish
5 songs and sung a few songs, and then the song that caught
) 6 my attention most was The Shadow of Your Smile, ané he
1 sounded like an angel.
8 Q You are referring to Charlie Manson?
9 A Yes.
10 And when he was fthrough singing I looked up
- 11 |- at him and I asked him 1f I could play hiz guitar and I
12 wanted to get some attention from him. I don't know why,
13 I just felt I wanted some attention from him and he handed
. 14 me the guitar and to myself I thought, "I can't play this,"
15 and then he looked at me and said, "You can play that if
16 you want to."
17 Now, he had never heard me say, "I can't

18 play this," I only thought it.

19 So when he told me I could play it, a

20 common expression, I blew my mind because he was inside my b
21 head and I knew at that timé that he was something that I
22 had been looking for. I didn't know what it was ~- I was
23 exactly looking for, but he just represented somethinglto
24 me inside and .I went down and kissed hls feet. I don't
25 know why-I kissed his feet, I just kissed his feet, and

..... . 26 ,..:...then -l .

3
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14
Q Would you please relate, Susan, your
relationship with Mr., Manson thereafter.,
A Well, a day or so later he came back To the

house and I knew- it was him and I went runniﬁg downstairs
to meet him at the door and we ﬁalked back upstairs and
he asked me if I wanted to go for a walk with him and I
said, "Yes," and we walked a couple of blocks to anothef.
house in Halght~Asbury and he told me he wanted to make
love with me,

| Well, I acknowledged the fact that I
wanted to make love with him and he told me to take off
my clothes, so I uninhibitedly took off my clothes, and
there happened to be a full~length mirror in the room and
he told me to go over and look at myself in the mirrcer.

I didn't want to do it, so he ftook me by
my hand and stood me in front of the mirror and I turned
away and he says, "Go ahead and look at yourself, there
is nothing wrong with you. You are perfect, You always
have been perfect." :

He says, "This is in body form. You were
born perfect and everything.that has happened to you from
the time you were a child all the way up to this moment
has happened perfectly. You have made no mistakes., The
only mistake you have made are the mistakes that'you
thought that &ou made. They were not mistakes,"

Q What happened next?

3

. ‘,r""‘
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A _ He asked me if I had ever made love with
my father,

I looked at him and kind of giggled and I
said, "No." And he said, "Have you ever thought about
making love with your father?" -I said, "Yes, I thought
that I would like to make love wlth my father,"

And he told me, he said, "All right, when
we are making love imagine in your imagination that I am
your father and, in other words, picture in your mind that

I am your father.'! And I did, I did so, and it was a

- very beautiful experience,

Q You 8id have sexual intercourse with him?
A Yes,
Q You are also known, Susan, by the name

of Sadle Mae Glutz; is that correct?

A Yes.

Q Did Charles Manson give you @hat name?
A Yes.

Q Did he tell you why hé wanted to change

your name to Sadie Mae Glutz?

A Yes. In order for me to be completely free
in my mind I had to be able to éompletely forget the past.
The easiest way to do this is to have to change identity
by doing so with a name,

I had started to pick out a name, a very

.. .long French sounding sexy name and in order to -- I don't

CieloDrive.COmMARCHIVES
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know -- in order to ~-
| Q " Well, in any event --

A In any event, he gave me The name Sadie Mae
Glutz.

Q Did Mr, Manson qall himself the Devil at
all? ) .

A Yes, he did.

Q Did he call himself Satan?

A Yes.

Q Did he call himself Soul?” S—o=u-1?

A I understand your guestion., I want to make

certaln because I don't want to say he did if he didn't.

Q Yes, that is exactly what I want you to do,
Susan, think before you answer, ’

A I know I have called him the Soul..

A) Have other people called him Soul in
your presence? |

You do not recall at this moment?

A No, I don't,

Q Did Mr. Manson ever call himself Jesus?

A He personally himself never called himself
Jesus,

Q Did you ever call him Jesus?

A He represented a Jesus Christ likéhperson
to me.

é Did Mr. Mgnson talk about Jesus quite a bit9
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A Yes, he did,
Q What did he say in that regard?
A He said Jesus Christ was but a man like nny

other man with awareness of the world and the universe
and he gave up his life willingly so that we could live in

order to becore the same, not Jesus, but the same

-COHSC'Ou ness that Christ was endowed with., We must |

willing to experience the same thing Christ did for us.

Q Did you ever hear anyone call hii Jesus in
vour presence?

A Mo,

Q How long did you stay in San Francisco?

A Not more than a couple of wacks right siter
I met him.

4 Where did you go from there?

RY W2 got on a school bus,

Q When you say 'we,' you yourself and
Me. lanson?

A And four other girls,

Q Four other giris?

L l.arie Theresa Brunner, Lyon Fromme, Ellia

Bailey, Patricia Krenwinkel, and mys21lf, along with three
or four males, I don't remesuber their names. ‘
. b

MR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have here a photograph

of & uale Caucau..anu

May this be warked Crand Jurw Txhibit c. 3

. -
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"THE PORDIAY: It nay be so marked.
Q BY MR, BUGLIOSI: Susan, I show you

Grand Jury Exhibit Mo, 3 for identification, a photogragh

or a female Caucasian. .
Do you recognize who is shown in that
photograph?
A Yes.
Q Who is that?
& It is Patricia.
Q What is her last name; EKrenwinlal?
You l.ave to answer out lcv?, Sucan.
A Krerwinkel.
Q Who were in the bus besgides Charliae?

)

.
-

Just some men that caue along, I don't

remenber theilr nzmes,

4] Where did you go in this bus?

A Ve.startad traveling south. |

Q Do you know whose bues it was?

A Charlie's,

Q How long did wou travel in this bus?

4 Un-and” Qff for a good yvear and a half,

Q Basically, where did you travel, wvhat area

of the country?

A Well, we went all up and down the coact

of California to Mew Mexico and Arizona, Texas, and lNevada.

e m————— . . - a - T - —— i g g - P s . ———— = ———— 3 m——_
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Q Did you feel, Susan, that you were a real

woman before you met Charlie?

A No, I felt I was lacking somewhere,

Q You didn't know what?

A No. -

Q Did Charlie show you how to become & real .
woman?

A He didn't show me, he gave me my =-- in

other words, I gave myself up to him and in return for that

he gave me back to myself, He gave me the faith in myself

. to be able to know that I am a woman.

Q During this one to one-and-a-half-year
period on the bus were all of you girls Charlie's girlg,
so to speak?

A We were called Charlie's giris, but
Charlie often told us, in fact every day he told us,

"You people do not belong to me, you belong to yourself."

Q Did you personally think thaf you belonged
to Charlie? '

A Yes.

Q Did he have sexual intercourse with all of
you girls?

A Yes. »

Q . Were you jealous of the fact that he was
having sexual intercourse with the other giris?

A In the beginning I was until I came to an

ks
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understanding that he was only making love to the girls for

the purpose of love and also to give them back to themselves,

also,
Q Did he instruct you girls to have sexual

relations with each other?

A He didn't instruct us, no,

Q Did he ask you to?

A No,

Q But you did?

A Yes,

Q Did you always try to please Charlie during
this period?

A Yes,

Q Was there any limit to what you would do
for him?

A No.

@ Were you very much in love with him, Susan?

A I was in love with the reflection and the

reflection I speak of is Charlie Manson's.

Q Were the other girls also in love with him,
to the best of your knowledge?

A Yese |

Q Did all of you girls want to prove: yourself
to Charlie?

A I cannot speak for the other girls,

e e .. Q _ . Did you try to prove yourself to Charlie? _ |

- - r
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met -- I'm not taking away f£rom any other man -- on the

A - 1 did attempt to prove myself to Charlie
and every time he wauld see me trying to prove myself to
him he would say, "You don't have to prove ycurselfito me.
You don't even have to prove yourself to you."

Q Did you and the other girls always do
whatever Charlie asked you to do? ’

i\ Yes, andif we didn't, it's because we
didn't want to,

Q Ags a general rule you did whatever he old
you to do; is that correct?

A Yes.,

Q Wnat was it about Charlie that cauged -cu
girls to be in love with him and to do what he wanted you

to do; to be slavishly obedient to him; so to spegk?

A Charlie is the only man that I have ever

face of this earth, the only man that I ever met that is
a complete man.,

He will not take any back talk from a woman.

He will not let a woman talk him into doing anything. He -
is a man,

Q How else would you describé Charlie?

A He has more love to give to the world than

anybody I have ever met. He would give himself completaly,
completely to anybody.

Q Do you think Charlie is an evil person?

————— e - e e ——— W e _——
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A In your standards of evil, looking at him
through your eyes, I would say, yes. Looking at him
through my eyes, he is as good as he is evil, he is as

evil as he is good. You could not judge the man.

Q Did Charlie ever- tell you that he was evil?

A To ny knowledge, ho. ’

Q _Did he ever say he was as good as he wss eviil?
A No.

Q This Eé your =

A This is my =--

Q Cpinion?

A It isn't even an opinion, it is what I sav.

Q Did Charlie call you girle his claves?

A - Starting about a year ago, a -year and a

half ago, he said, "I have tricked all o

13}

you, I have
tricked you into doing what I want you to and I-am using
you and you are all aware of that now and it is like I

" and he often called

have got a bunch of slaves around me,’
us sheep.,
Q Did you live, Susan, at the Spahn Ranch

in Chatsworth?

A Yes,

Q - And when did you move there? )

A About a year and a half ago.

Q -And you moved there with Charlie Manson and

the other girls?

e e - PE - - —— et rem. mmm e m— - e PR
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A . Yes,

Q Were there any other girls at the ranch
when you arrived there?
. No.
Did other girls move in there after?
Yes. ’

Did Charlie seem to know these girls?

He got to know them immediately,

O P H = H &

Did you stay at the Spahn Ranch continuously
up until -~ up through the summer of 196972

A Yes.

Q Did you leave Spahn Ranch from time to time,

however, and go to other places?

A Yes.

Q But you'd always come back to Spahn Ranch?
A Yes.

Q What is Spahn Ranch?

A Spahn's Ranch 48 =« 1t is a very beautiful

place. The buildings are dilapidated and falling apart
but the surroundings is like a wooded area, It is up in
the mountgins. It used to be a movie ranch and George
Spahn owns it. There is quite a few acres on the land and
he sfill rents out horses for people to go horseback
riding,

Q George Spahn is an eighty-year-old man?

A Yes,

CieloDrive.cOmARCHIVES :
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Q He is almost totally bling?

A Yes.

Q Did you girls take care of him?

A Yes, we did.

Q You took care of his lunches, and things
like that? ‘

A Yes,

Q He had his 1little home there on the ranch?

A Yes.

Q How did you survive on the ranch, Susan?

| By that I mean what was your means of
livelihood?

A Where did we get our food, and things 1like
that?

Q Yes.,

A Well, as people would come and people would

want to drop out of sight they'd give us mostly everything
that they had and we'd usually give away == in other words,
ﬁe never held onto anything, we always gave it away. In
fact, we gave away more than we ever had.

Our food, a lbt of times we bought it --
and it is going to sound very strange -- the supermarkets
all over Lés Angeles throw away perfectly good food every
day, fresh vegetables and sometimes cartons of eggs,

packages -of cheese that are stamped to a certain date,

. ..the stores are only allowed to keep them until_that_ date, _.

5

i_
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need that and we could use some of this,

but the food is still good, and us girls used to go out
and do parbage runs, is what we called it.

Q You would pick up this food and take it
baék to the ranch?

A Yes, and cut out- the blue spots and check
1t over to see that it was good food,

Q bid you do any begging at all for Charliej

begging other people for money?

A We used to go out and panhandle.

Q By that you mean ask people for money?
A Yes.

Q Did Charlie ever ask you girls to stesal

anything for him during this period that you were on the
ranch, such as credit cards, or other things?

A No, I took it uvpon myself, I was ~- we'd

~get programmed to do things.

Q Programmed by Charlie?

A By Charlie, but it's hard for me to explain
it so that you can see the way--—- thé way I see the words
that would come from Charlie's mouth would not come Ffrom
inside him it would come from what‘I call the infinite,

Q Well, what did he indicate.to you with
respect td stealing goods at all? Did he tell you giris
to --

A He Jjust said we needed credit cards .and we
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Q When he said thaﬁjyou assumed you had to go
out and get them for him?

A Yes, and also anything that we saw that we
needed, it was up to us girls. We knew this, to take
care of our men.

Q How 4id you do thét? What did you do?

A Well, we went out on garbage runs and we
ﬁent and panhandled and one time one girl and I put on
dark élothes and took it upon ourselves to do this -~

Charlie had no knowledge of this ~-~ we went out and

creepy-crawled,
Q Creepy~crawled?
A Yes,
Q ~ Explain to these members of the Jury whét

you mean by that.
A Moving in silence so that nobody sees us
or hears us.
Wearing dark clothing?
Wearingvery dark clothes and move at night.

Where did you go?

O = O

We hitchhiked over into -~ I forget the
area -- and we were scared to death, it was something
neither one of us ever experienced, and wanted toh
experience 1t because everybody else in the Family was
doing it? .

Q They were doing what?

Tun
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) A Creepy~crawling.
Q Entering residencés at night?
A Yes,
Q And taking things inside the residences?
A - They never actually took anything inside

the residence other than money. I never actually saw any
money that they got from inside any of the residences,
Q. You and this girl on one occasion did enter

a residence and take some money?

A Not a residence, no.
Q What was it?
A There was an automobile parked on the side

" of the road, I opened the door and looked inside the

glove compartment and saw some credlt cards. I reached in

and took them.

Q PDid you use those credit cards?

A Personally myself I did not.

Q Did you turn the credit cards over to
Charlie? | ‘

A I turned them over to Charlie, yes.

Q At the ranch, that is, Spahn Ranch, did

you and the other girls continue to do everything that
Charles Mahson wanted you to do?
A Yes,

. I wvant you to understand that Charlie

always told us, "You do what you want to do. If.you do not

CieloDrive.COMARCHIVES -
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want to do it, do not do it."

felt I had to go ahead and do it because I know he would do

the same thing for me otherwise he wouldn't ask me to do itl

on the ranch, Susan, what type of life did you lead on

the ranch with Charlie, you and the other girls?

We used =

and took care of each other. We all made love with each
other, got over our inhibitions and inadequate feelings

and became very uninhibited, We used to dance all the

time.

Q In the nude?

A Nos

Q Did you ever walk around in the nude?

A No, we were out in public, you know, we
couldn't,

Q Spahn Ranch is somewhat secluded?

A Somewhat secluded but we never walked
around in fhe nude. We used to gather -~ in other words,

we would all go Through our changes during the day and deo

what we were dolng that day.

Q

A

Q
A

But when he would ask me to do something I
Apart from the manner in which you survived

It was beautiful, very very peacefuloﬁ

+
-
T

What did you do?

Well, we took care of the ranch and George

r

Q

What. do.you.mean .by changes?... . . - NS
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A Oh, changes.

Q When you say "chahges," you mean doing
different things during the day? ‘

A I mean like if I didn't like what-.one of-
the girls waé doing, you know, I'd go over and I'd move
about and say, "You're stupid for doing that." That is
what a change is, and what she did she did because that is
what she did and what.I thought about it was irrelevhnt -
to what she actually did, it didng@fﬁétte}, and then we'd
all gather at night and sitpdown énd start singing and
Charlie would always play thé‘guitar and we'qd alwéys sing
songs and he used to make up the songs, .

Q What type of songs, folk songs?

A Songs that I have never heard before or
words that I have never heard before éut together in such
beautiful manners, some were happy, some were very =-
left me with an open head, left me just sitting there like

~

I was dead,
Q Did you call your group by any namey
Susan? '

A Among ourselves we called ourselves the

" gamily, a Family like no other Family,

Q In terms of love or hate how would you
describe the Family?
A *  Love completely. It was love in the group,

complete love. We never despised anybody. We never hated

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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anybody, VWe took in anybody that wanted to come in that
was willing to give wp everythiné they had for us, We all
gave up each other's wants for each other,

Q You loved other people, then?

A Most definitely, we loved the whole world,

everything in it, everything.

Q You loved people in addition to your Family?
A Of course,

Q Do you have a child, Susan?

A Yes, I do.

Q And what is the child!s name?

A Zo Ze Ze Se Zadfracke.

Q When did you have this child, Susan?

A October 7th, last year.

Q At the Spahn Ranch?

A Yes,-

Q Did Charlie deliver the baby?

A Yes, he did, along with fifteen other girls,.

Q Did Charlie frequéntly deliver bablies that
you girls would have?

A Well, we only delivered two babies, He
delivered three babies. One waé Marie Theresa Brunner's
baby and he didn't actually deliver that, I did, and the
baby was‘born breech birth but in perfect health, and my
son, Charlie delivered and one of the girls held me in an

ceasy.-position.
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(A Charlie was the midwife, so to speak?

A So to speak, yes°. He was more with us
women than he was with the men.

Q Susan, were you living at the Spahn Ranch
on the date August the 8th, 1969°%

A Yes.,

MR, BUGLIOSI: Mr, Foreman, the following testimony
wlll relate to the first five counts of the proposed
indictment, plus Count No., 8 of the proposed indictment.

Q BY MR. BUGLIOSI: Susan, on the date

August the Bth, 1969, did Charlie Manson instruct you and

e

oy

A I never recall getting any actual
instructions from Charlie other than gettirg a change
of c¢lothing and a knife and was told to do exactly what
Tex told me to do.

Q So .Charlie told you on August 8, 1969, to
get a fresh change of clothing, get a knife, and do whateve

Tex told you to do?

A Yes,. ‘ ‘ ) 2? fﬁ

MR. BUGLIOSI: NMr. Foreman, I have here a
photograph of a male Caucasién.-
May it be marked Grand Jury Exhibit No, 1
for identification?
THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR, BUGLIOSI: I show yoﬁ Grand Jury

— T

M)
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Exhibit No. 4, Susan,

Do you know who is shown in this

photograph?
A _ Yes, I do.
Q Who is that?
A That is Tex.
Q Is he also known as Charles?
A Yes.
Q Hereaféer in your testimony when you say

Charles, will you be referring to Charles Manson or %o
Tex?
A Charles Manson. I always call him Tex.

Tex, and once in a while I will use the phrase Charles,

.Q Is Tex's name also Charles Montgomery?
A That I don't know,
Q . Did Charlie --- now, when I say "Charlie,"

I am referring not to Tex, but to Charles Manson, did he
instruct any other members of the group or tell any ofher
members of the group to do anything that day?

A During the day I don't particularly recall.

I must remind you that this whole experience

seems like 1t happened a thousand years ago, I feel I have
lived a thpusand lifetimes since then.

MR. BUGLIOSI: Mpr, Foreman, I have here a

photograbh of a female Caucasian.

May-—it—be.marked Grand Jury Exhibit No. 5

CieIoDrive.oomm0H|VE§
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A

for identification?

THE FOREMAN: It may be éo marked,

Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Juryl
Exhibit No. 5 for identification.

Do you know who is shown in that photograph,

Susan?
A Yes.
Q Who is that?
A Linda Kasabian.
Q Did Charlie indicate to you that the type

of clothing you should take should be dark clothing?

A He told me that the type of clothing I
should wear should be dark clothing and the clothes taat
I would take along with me should be -—Adidn't matter,
just a change of. clothing, wear dark clothes.

Q bid you, in fact, put on a pair ~- or, a

dark clothing outfit?

A Yes, 1 did.
Q Did you pick up a.fresh change of clothing?
A Yés.
Q Did Charlie tell you where you were going
. to go?
A No.
Q Did you, in fact, go anywhere on the

" evening of August the 8th, 1969°?

ety

A . Yes,

JO R
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You got into a car at the Spahn Ranch?
Yes.

And who was in the car with you?

o0 = D

Tex, you know her as Patricia, I know her

as Katie —--

Q Katie, that is Patricia Krenwinkel?
A " Yes, I always call her Katie.
Q Who else?
A Linda kasabian and myself,
Q So there was you, Tex, Linda Kasabian,
and Patricia Krenwinkel; is that correct? -
A Yes.

Q About what time of day did you leave the
Spahn Ranch? ' '

A It was late in the evening, I don't know,.
Time is irrelevant to me,

(8] You say late in the evening, you mean

11:00 poem., thereabouts?

A Could have been, . . !
Q Who drove the car? *‘"—Q;izjﬂj
A Tex, .

Q Did Tex tell you where you were going to go?

A He told us that we were going to a house

up on the hill that used to belong to Terry Melcher, and

the only: reason why we were going tothatlhouse was

hecause Tex knew the outline of the house,
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Q Did Tex tell you that he knew the interior\ﬁzbf
of the housge?
A Yes, he described it to us as we were
traveling. |
Q " How did Tex describe the interior of the

house to you? Without going into detail, did h

whare the rooms vere located in relation to ezch othar?

had been to Terry Malcher's former residenca?

time to Terry Melcher's former residence?

there once talking to Terry and I think he said with

-Dennis,

he said with Dennis.

Wilson?

Boys?

®
Cl
o
t
[¢]
4
o
(]

A - Yes.,

Q Did Charlie lManson ever tell you that he

s

Ho, not to my recall.

D

Did Tex tell you that he had bzen at ors

A Yeg, he said that he and Charliz had beew

Don't quote me on that because I don't know iF

Q- You say "Dennis." Do you mean Dennis
A Yeso ‘.::
Q. Do you mean a performer with the Beach

Yes,
The recording outfit?
A Yes.

Q Did Tex tell you while you were dwiving to

——

fed
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\ | —
1 the former residence of Terry Melcher, did he tell you
2 that Terry Melcher no longer livéd there?
3 A Yes. //\'7\
oS
4 Q When you and Tex and Patricia Krenwinkel-
5 and Linda Kagabian left the ranch did Manson stay at the
6 ranch?
7 A Yes, he did.
8 Q What type of car was Tex driving with you
9 and the other girls in 1t?
10 A It was a four-door Ford, yellow and white,
11 It was an older car and it didn't have a back seat, just
12 the floorboard.
13 Q Do you know whose car it was?
14 A It belonged to, I think, the foreman on
15 the ranch. .. )
16 Q Do you know his name?
17 A Johnny is all I know him by and Johnny
18 frequently let us use his ecar., He had no knowledge what
19 we ever used the car for. ‘ .
20 ‘Q _ ,Did Charlie give you the car to use that
91 night? i
22 A Yes,
23 Q When I say "Charlie," again; I am referring
24 to Charlie Manson, -
25 A Charlie Manson, yes.
26 Q Not Charlie Montgomery; do you understand

[y
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that?
N
Q

Charlie Manson see you off?

A

of the car and waving goodbye.

Q
A

people out there,

Q

happened‘to this particular car, this Ford?

A

Malibu Sheriff's Station on a raid,

Q

O = o 1 O e

you when. you left the Spahn Ranch on the evening of
August the 8th, 1969?

A

car when I got in there. There was a set of bolt' cutters
in the back seat of the car., Tex had a gun. I had a

knife, Linda had a knife. Katie had a knife, and to my

o, -
Yes,

As you left fthe ranch that night did
Oh, I just remember sitting in the back seat

To Charlie Manson?

To everybody, Charlie, there were other
Incidentally, do you know whatever
I believe it was confiscated by the

On August the 16th, 19699
I believe that is the date.
At the Spahn Ranch?

Yes,

They impounded the car?
Yes. '

Did you and the others take anything with -

There was a rope in the back seat of fthe

———

1)
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1 best knowledge I believa Tex had a knife.

2 You will sea whr i am not sure whether he

3 had or not, but it nakes sense that he did;

4 Q ALl three of you.girls had a knife; is

5 that correct?

6 A Yes. )

7 Q Was the rope already in the car when you

8 got into the car?

9 A Yes,

10 Q How about the bolt cutters?

11 A They were already in the car,

12 Q Were you barefooted that night?

13 A Yes, I was, my fest -« I ha'l quite a Tov

14 scres on my feet from infection and T couldn't weer skoes.

15 Q Did Tex drive you directly to Terry

16 Melcher's former ragidence?

17 A e sort of got lost on the way. I think we

ﬁs took a wreng turn and ended up somewhere in Mulhclland znd

19 | we want directly there. . |
“‘“f@?ﬁf‘

20 Q What did you discuss in the car, Susan,

21 as you drove to Terry Melcher's former residence? Wao

25 sald what?

g3 A Tex did most of the talking. In fact, to

o4 my recall, he did all of th? talking. 4;'

25 Q, Did Tex tell you why he and you three girls

o8 were going to Terry lelcher's former fes*dﬂgqsiv

S -
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A To get all of their money and to kill
whoever was there,

Q It didn't make any difference who was
there, you vwere told to kill them; is that correct?

A Yes, /7"4

MR. BUGLIOSI:: Mr., Foreman, I have here an aerial

—

photograph of a residence.
May 1t be marked Grand Jury Exhibit No. 69
THE FOREMAMN: It may be so marked.
Q BY MR, BUGLIOSI: Susan, I show you
Grand Jury Exhibit No. 6.
Is this a photograph of the residence
where Tex drove you that night?
A Yes.
Q Do you know about what time you arrived

at that residence?

A I just know it was late at night.
Q Around midnight?
A Possibly.

MR. BUGLIOSI: Mr, Foreman, there is a diagram
on the wall directly behind you, May that be marked
Grand Jury Exhibit No. 7, I believe, for identification?

THE FOREMAN: It may be so marked.

Q BY MR. BUGLIOSI: Susan, looking at this

diagram on the wall could you step down off the witness

26

stand;—Susan;—and-walk-around-here and-approach the diagram
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on the wall,
Do we have a pointer?

THE SECRETARY: There 1is one in the tray.

members of the Grand Jury where Tex parked the car when
you arrived at the residence?

A Right here up this way. There would be

and the next door neighbor's house.

be north of this diagram here; not shown on this diagram;

is that correct?

MR, BUGLIOSI: That's right.
MR. STOVITZ: So that would be west to the top of
the diagram, in a westerly direction of the point

indicated "power pole" on Exhibit No, 7.

the car is not shown on this diagram; is that correct,

confused, we -- I didn't know what was going on., There
was a lot of confusion at that time because I didn't know

- what-was—going-on-but—_I know that Tex got out of the car.

Susan?
A Correct,
A
Q What happened afteér Tex parked the car?
A Well, it was kind of like we were all

Q ~ BY MR. BUGLIOSI: Susan, can you tell these

another house over here., Ve parked between the power pole

Q So the place where Tex parked the car would

MR, STOVITZ: Counsel, I believe north is pointing |

Q BY MR. BUGLIOSI: The place where Tex parked

N
e oy M#;M‘ »~ﬁ

>

3
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Tex got the bolt cuttersézwent to the

pover pole w-—
rﬁ#,,,4%———-¥eu—afe—poiﬂtiﬁ@'€5ﬁ--

Q A portio th lagram «- the part on

e

the diagram that says”ﬁggwer pole

dlagram?

\ =1

Q What did Tex do when he approached the

the top of the

power pole?

A He climbed up it and cut two lines.
Q The wires?
A Two wires that led to the house, to this
house,
g You—say—thilsTouse, ' and you are relerring
to a_gro of rooms shown as a house in the compo '-éfi

is that correct?

A Yes,

Q Do 3 Tecognize this use as the one

that 1s shown in the photograph I just showe

/ Yes, I do

Lo 3

Q All right, what did Mr, -~ or, what d4id
Tex do after he cut the lines?

A He climbed back down, told all of us to
get into-the caf, put the bolt cutters back in the car,

and_drove_hack down the hill and parked on a side street.

Py

T
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Q
A
Q
A

clothes and we

tb this fence,

Q

word "gate" on

A

This is not shown on this diagram; Susan?
That is correct,

What happened next?

Then he told us to get our chanéé% of

all walked bhack up the hill and walked

Now, when you say "this fence,“ I see the
the . diggram,

Did you walk up to the gate?

We walked up to the gate but we didn't

want to touch it or go over it because we thought there

may be an alarm system or electriclty running through it.

Q

O O =

the gate area?
A

and we noticed
Q
A

Q
A

Is there a fence adjacent to this gate?

" Yes, there is.

On the left and right?
Yes.

Now, what did you do after you approached

We looked for a way to get over the gate
that --

You say "get over the gate ="
Get over the fence.,

All right.

We walked over this way ~=- it's not shown

on the diagram and there 'is a hill that goes up like this

b ]
&

next -to-the fence,—We-walked-up-the-side—of the.hill..and .

s Ak aen abidud

—

5

!
i
é
i
i
I
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could see that we could get over the fence easier there
than getting over the fence where the gate is.
Q Now, facing the gate that night was the

fence to your right?

A Yes. )

Q So the fence, then, would then be to the =--
A Left.

Q Left of where I am pointing now but it

would have been to your right?
A That is correct,
Q South on this diagram; is that correct,

assuming that this is north?

A Uh~huh.

Q . What happened after you approached the
fence?

A I was told to go over fivst so I threw my

changes of clothes over the fence and held the knife
between my teeth and climbed over and got my pants caught
on part of the fence and had to kind of boost myself up
and 1ift from where I was caught off of the fence and
fell into bushes on the other side of the fence and I
was followed by the other three people.

Q You say "other three people," you mean
Tex, Patricia Krenwinkel and Linda Kasabian?

A Right.

Q What_happened next?

—E

-

L)
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A Then we were going to move forward in
this direction.

Q Toward the residence?

A Toward the residence, and we saw lights
comiﬁg from, apparently, tpis car, .

Q You say "this car." Are you referring to
a little rectangle here that has "Parent's two-door

Rambler, MPK 308"¢

A Right.
Q Was this car in motion, would you say?
A I didn't actually see the car, I just saw

the headlights.

Q Did the car. appear to be in motion?

A . Yes, it did.

Q What happened next?

A Tex told us girls to lie down and be still

and not make a sound. He went out of sight.
Q Did all three of you giris lie down ard

stay silent?

A Yes,
Q What happened next?
A Tex went out of my sight and I heard him

say, "Halt.,"

Q Did you hear any voice other than that?
A Yes, I heard a voice say =--
Q __.Was it_a male voice?

— A7
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anything." And I heard a gunshot and I heard another

gunshot and another one and another one,

At the time, it was over here,

" It was parked closer to the gate than it is

. N

Yes, it was,

Man or boy?

It was a male volce.

What did the male voice say?

"Please don't hurt me, I won't say

You heard four gunshots?

Yes,

What happened next?

Tex came back to us and told us to come on.

I saw him go to the car, which was not

Yes, he reached inside, turned off the

lights, and then proceeded to push the car to where it is @

On the diagram?
Yes.

What happened nexg?

Then we walked -
Towards the residence?
Towards the residence, past the garageofTﬁﬂ %

ek ]

You say "past the garage," you mean this -~

A
2 Q
3 A
4 Q
5 A
6
7
8 Q
g A
10 Q
1{ A
12
13 parked here.
14 Q
15 right now on the diagram?
16 A
17
18 parked here.
19 Q
20 A
21 Q
22 A
28 Q
24 A
25 Q
26" A

This-buildings
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_for identification?

Q Where it says "two story garage' on the
diagram?
A Yes, I did not know it was a garage at

that time,
. We walked past that, came down to the walk
but got off of the walk.
We came in this direction and walked over

to this window,

Q Is "this window" near the front door of the
residence?

A Yes, it is,

Q Is it to the left or the right of the

front door?

A - It is to the right.

Q Did all four of you approach that a:c'ea.‘.?_‘"‘z:—-;:‘Z
A Yes.

Q What happened next?

A Tex opened up the window, crawled inside and

the next thing I knew he was at the front door opening the

I

MR, BUGLIOSI: You may resume the witness stand,

-

front door.

Susan.
I have here, Mr, Foreman, a photograph cf a

residence, : .

5

May it be marked Grand Jury Exhibit No. 8

T

UL T T
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....the residence; is that_correct?

THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR. BUGLIOSI: Susan, I show you Grand
Jury Exhibit No. 8 for identification.
Does this appear to be a photograph of the
home where Tex and you other.three girls went? -
A Yes.
Q I direct y&ur attention to the -- to a door,
Does this appear %o be the front door that
you have been referring t&uin your testimony?
A Yes.
Q To the right of the front door I direct
your attention to what appears to be an open window.
Is this the window fhrough which Tex went?
A - Yes, it is.
.Q After he went through the window thegﬂggngz

opened the front door, you say?

A Yes,

Q Did all of you girls enter at that timé?

A Only two of us entered, one stayed outside,

Q Who stayed outside? | -

A Linda Kasabian.,

Q And you and Patricia Krenwinkel entered the
residence?

A Yes. -

Q And at that time Tex was already inside

il

ettt
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A Yes.
Q After you heard these four shots did you

ever approach the viclnity of the car?

A I walked past it.

Q Did you see ahyong inside the car?

A Yes. |

Q Did you look at their face?

A I couldn't gee &he face, I just saw the head
and it was leaning with hils facewx:™

Q Towards the right or the left?

A Towards the right to the passenger sids,

MR. BUGLIOSI: I have here a photograph,
Mr. Foreman, of a vehicle,
. May 1t be marked Grand Jury Exhibit No., 9
for identification?
THE FOREMAN: It may be so marked.
MR, BUGLIOSI: And I have here another photograph
of the interior portion of the vehicle, also depicting a
male Caucasian behind the steerihg wheel in the driver's
seab. ——— Y -
| May it be marked Grand Jury Exhibit No. 10
for identification?
| THE FOREMAN: It may be so marked, .
Q BY MR. BUGLIOSI: Susan, I show you Grand
Jury Exhibit No. 9 for identification, -

When you walked by the car did you gét a

CieloDrive.COMARCHIVES
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good look af the car?

A
Q

shown in this Grand Jury Exhibit No., 9?

A
Q

identification.

photograph?

A
Q

a human being?

A
Q

the passenger side, that is to the right?

A
Q

the night in question when you looked inside the car?

A

Q
A
Q

.

"I didn't pay too much attention to it.

I show you Grand Jury Exhibit No. 10 for
Do you know what is shown in that

That is the thing I saw in the car.

When you say "thing," you are referrinz to

Yes, human being.

- You notice his head is leaning towards

Did the car appear to be the one that is i

It looked similar to 1t, yes, ;

»

Yes,

Is that the way the individual looked on ;

—

Yes,

He was in approximately the same position?

Yes.

Does this photograph -- strike that.

e, o estn 5t il

Did Linda stay outside?
Yes,
Do you know where she was outside? )

No, I don't,

v
\ . b
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... photograph; is fhat_correct?

Q What happened after you and Patricia
Krenwinkel joined Tex inside the residence?

A As 1 walked in, Tex was in front of the
couch and there was a man lying on the couch and his
head‘ﬁas -~ the back of his head was facing me and he was
facing the opposite direction. It was -~ I was standing

here and he was lying with his head here and his feet

extending that way. ' uﬁ_,_;fi;f

MR. BUGLIOSI: Can you hold it just for a second,
Susan,
Mr., Foreman, L have here a photograph of
a female and male Caucasian.

May this photograph be marked Grand Jury

Exhibit No., == I believe it is 10 -~ 11 for identification?

THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR. BUGLIOSI: ®Susan, I show you Grand
Jury Exhibit No. 11, a photograph of a female and a male

Caucasian.

Do you recognize any of ‘the two individuals

shown in that photograph?

A I believe I recognize both of them,
Q Do you know who they are?
A I think the woman is Abigail Folger and the

man is a man by the name of Frykowski.,

@ The man being-on the right in the

Yoy

™
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A Y.eSo :
G Is this the man that was lying on the couch? 1

F
A By the appearanca of his face. I can'‘t tell ]

by the clothes. He wasn't wearing these.
Q By the appearance of his face does this
anpear to be the man who was lying on the cocuch wien Tex

appirroached the couch?

A It appears to be, I ecan't say for sure.
Q What happenéd‘afteg_Tex approacted this ‘J’QJ

- - .

fo X

man on the couch?

A The men stretched his arms and woke up.

I guess he thought some of his friends were coming from

somevhere. He said, "What time is it2"

o e ——

Q .Did Tex say anything in response to that?

b e w

A Tex jumped in front of him and held a gun
in his face and said, "Be quiet. Don't move or you're
dead, ¥ ‘

Q Did the man say janything to Tex when Tex
said that?

A He said something like,'Well, who are you “

and what are you doing here? " i

Q What did Tex say to that, if anything?
A He said, "I am the Devil and I'm here to do | 1
a 1T

the Devil's business and where is your money?

Q What happened next? oo

A He said, "My money is in the wallet on the

T

'Y -

. CieloDrive.comARCH IVEE




10

11

12

- 13

14

15

16

1w

18

19

20

21

22

23

24

25

26

52

.
B et e ey - -

2]

AL
desk." And Tex told me to go over and look at the desk,
.I went over and looked at the desk and 1
didn't see a wallet and I told Tex I didn't see one,
Q What happened next?
A Tex told me to go into the bedrooms -- the
other rooms, he didn't say bedrooms, == go in and see if ,
there was anybody else in the house. . _Lfﬁrﬁﬁ g
I went into two bedrooms, walked past on;’ﬁw%{
room and saw a woman sitting wearing glasses reading a
book. She looked at me and smiled and I looked at her and
smiled,
Q Refore you go any further, Susan, just
hold it for one second.
Susan, you say‘you looked into a room and
you saw a woman reading something?
A Yes.
Q Looking at Grand Jury Exhibit No. 1l, here,
the one showing the woman and the man, is that the woman
you saw inside the room? . '
A It looks like her.
Q Abigail Folger?
A Yes.
Q Did she say or do anything when younlookéd
at her? .
i, She looked at me, held her glasses down,
and looked, I looked at her“aqd wave@ p{_&igg_afguigi;iq uszﬁ
. /i
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c:zjt;

to her and went on to the next room and saw a man sitting
with his back to me and the woman lying on the bed,
apparently pregnant, and they were talking, Neither one

of them saw me, and I walked back into the 1living room and

acknowledged to Tex that there were three more people. 7

MR, BUGLIOSI: Mr, Foreman,'I have here a pﬁotogrgp}
of a female Caucasian. . 3
May it be marked Grand Jury Exhibit No. 12
for identification?
THE FOREMAN: It may be so marked.
MR. BUGLIOSI: I have another photograph of a
male Caucasian,
May it be marked Grand Jury Exhibit No. 13
for identification? v
THE FOREMAN: It may be so marked,
Q BY MR. BUGLIOSI: I show you Grand Jury

Exhibit No., 12 for identification, Susan, and do you knhow

who is shown in that phofograph?

A That is Sharon Tate,
Q I show you Grand Jury Exhibit No. 13 for
identification,

Do you know who is shown in that photograph?
A Jay Sebring. .
Q ?ou indicated that when you went into the
room after you saw Abligall Folger you said you went into

another room and there was a woman lying on the bed,

CieloDrive.comARCHIVES
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the woman in Grand Jury Exhibit No. 11°?

A YE,SO ﬂ

apparently pregnant, and a man on the bed; is that correct?

A That's right.

Q Looking at Grand Jury Exhibit No, 12 for
identification, is that the woman, Sharon Tate, you stated
was lying on the bed? .

A Yes.,

_ Q Looking at Grand Jury Exhibit No. 13 for
idéntification, a photograph of Jay Sebring, was he the
one sitting on the edge of the bed?

A I don't know whether he was sitting on the
edge of the bed. When I looked at him his back was

turned to me, but that is the man,

Q What happened next? > b;;
A Tex told me to tie up the man on the

couch. e
Q Now, before he told you that, I take it

you reported back to him that you found three people in

two rooms; is that correct?

A Yes,
Q And then Tex told you fto do what?
A Tie up the man on the couch, and so I took

a rope and very loosely Tled the man's hands.
Q You say "the man on the couch," are you

referring to Mr. Frykowski, the man who is shown with

) CieloDrive.com ARCH1VE

- e

P w m

4 ——— e —————————_————— -

-1

Vs



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

25

Q That T am pointing to right now?
A Yes. '
Q So you attempted ~~ or, you did tie

Mr. PFrykowski's hands?

A " I had him put hils hands together in a
qrisscross fashion, and his wrists. I have never been
very good at tying knets and I wrapped the rope around hié _
hands a couple of times and I was shaking and everything

was happening so fast that I did a very poor job of tying

S P S

R

him up.
- q Is this the rope that was in the car?
A Yes. ]
Q When you left the Spahn Ranch? !
A Yes. N .
Q After you tied Mr, Frykowski what did ymé"” |
A I stood back and Tex instructed me to go' |

back énd_get the opher three people.

Q Did you, in fact, do so?

A Yes,

Q How did you accomplish that? -
A I walked back to the room and went .into .

Abigail Folger's bedroom, put a knife in front of her,
and said, "Get up and go into the living room, Don't ask
me any questions. Just do what I say.™

She then proceeded to get up out of bed and

-

walk down the hall and was met by Katie,

1)

™
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Q "Katie" being Patricia Krenwinkel?

A Yes, was met by Katie and I went into the
other bedroom and stood to the left of the door and told
them both to get up and go into the living room,

Q . When you say "both," are you referring to
Sharon Tate and Jay Sebring?

A Yes.

Q What was the expression on Abigall Folger's
face and Sharon Tate's face and Jay Sebring's face when
you instructed them to go into fthe living room with the
knife?

A shbqk. | R

Q Did Jay Sebring say anything once he eé%ég%%é
the living room? ‘

A He said, "What are you doing here?” and Tex
told p;m to shut upe«

Q Did. Tex tell Sebring to sit down at that
time?

A He told him to go'over‘and sit down =-—
this is =~ correct me on your notes -- Jay Sebring
proceeded to go over and sit down.

Tex told him to get back by the fireplace
and lay down ~- no, he didn't say ~~ strike that -~ he
didn't say lie down ==

Q Take your time. This is -~ I realize this

is very difficult to remember, it happened'several months

W '.’fz

mEIL L

i e B dminfins A e e et A

s Smm

L
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1 a0. We have got a lot of tire so just sit back and relax
2 and try to tuink what happened.

3 A Sharon sald something to the effect that \/d/
4 she ig pregnant. Jay Szbring said, "Can't you see she is

5 | pregnant, let her sit down."” -

6 Q Well, now, before Jay Sebring said that

7 had Tex ordered Abigall and Sharon and Jay to co anychlnz?
8 A Yes, Tex ordered them all to lie down

9 on their stormachs in front of the fireplace.

10 Q He ordered Jay Sebring, Siaron Tate aad

1 Abisail Folger to lie down?

19 L Yas, and Jey Sebring didn't follow Tex's

13 | orders and Tex shot him,

14 Q ' Did you see Tex shoot Jay Setring?

15 A Yes.

18 Q With the gun that he had tarxen frem the

. Speha Ranch?

18 A Yes,

19 Q What happened next? .

20 A Jay Sebring fell in front of the fireplace
21 and Sharon and Abigail screaced.

29 Q What happened next?

o A Then they went over and laid cown next £D
04 Jay Sebring aaq Tex'pfoceeded to tie a rope eround‘

o5 Sebring's necl, tnen to Sharvon Tate's neck, then Lo

26 :

[, ]
~J
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Shigall Folzer's necl. aad thraw the rops -- strile ohe- AN

3

1
1
i
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i

we'll come back to that.
i
Tex asked the two girls if they had any ¥
money. Sharon Folger -- or, Ablgail Folger sald she did.
Tex told me to take her into the bedroom, -
Abigail Folgef walked into the bedroom., She reached into
her purse and pulled out a wallet and said, "I only have
seventy~two dollars, I just went to the bank yesterday,"

and asked me if I wanted any of her credit cards and I

shook my head no.

I took the money and put it in my pocket
and walked her back fo the living room where then Tex had
me retie Frykowskli with a towel that I had gotten fronm
the bedroom (sic). ﬂ%ﬁ&é?

Q Did you in fact do that? .

A Yes, and I didn't do a.very good job of
that e;ther.

Q After you retied Mr. Frykowskl what is the
next thing that happened?

A Then Tex tied up Jéy Sefring with a rope
around the neck.

Q Was that the rope that was in the car?

A With the rope —- fhat is not correct,
excuse me -~ Abigail was standing and Sharon was sitting.
Tex went over to Jay Sebring and bent down and viciously

stabbed Jay Sebring in the baclk many times,

Q With a knife? éﬂ/zi§ﬁ

e cum masm A
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A With a knife. Then he told Sharon and
Abilgail to 1ié down next to him,
Q Next to Jay Sebring?
A Jay Sebring, and told Katie to turn off
all the lights and the lights went out.
Q What happened next?
A _There was still enough light from the
outside lights so that we could see on the inside.
I looked over and I saw a .dog in the window,.
The dog ran away.
And then he tied up Jay Sebring.
Q "He," you are talking about --
A Tex tled up Jay Sebring and Abigail Folger

and Sharon Tate.

Q What part of the body did he tie?

A Thé neck.

Q What did he tie them up with?

A A rope.

Q This is the rope that ﬁas in the car?

A Yes.

Q And then after he tied Sharon Tate, Jay

Sebring and Abigaill Folger with the rope around their necks
did he do anything with the rope? . '
' A Yes, he threw it over a high beam which

he pulled which made Sharon and Abigail stand up so that

they wouldn't be choked to death, and then --

wndns s b e—— i
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Q Did Tex say anything at that point to a;;:I:I
the people inside the residence?

A I forgot who said it, but one of the
victims said, "What are you going to do with us?" Tex
said, "You are all going to die." And at that time they
began to plead for their lives.

Q You say "they," you mean Frykowski ~-

A Fkykowski and Sharon and Abigail and Jay
was dying on the floor.

Q How did they plead for their lives?

What did they say, 1f you recall?
A I don't recall, I just know they were

pleading, I would have been, too.

Q What is the next thing that happened?
A Then Tex ordered me to go over and kill
Frykowski.,
Q What happened next? . n
o )"‘ E"}‘? rg”éi_..v.
A I went over to him and raised my hand., I
looked at him and hesitated, '
ﬂ:rjc\—’/é
Q Did you have a knife in your hand at rSa B
time?
A Yes, I did.
Q What happened next?
A I hesitated long enough for the man %o

Jump up,.he knocked me down and I grabbed him as best I

could and then it was a fight for my life as well as him

Y
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fighting for his lifer: ——T
. Somehow he got hold of my hair and pulléd;y

it very hard and I was screaming for Tex to help me, or

somebody to help me, and Prykowskl, he was also screaming.

Somehow he got behind me and I had the

knife in my right hand and I was ~-~ I was == I don't know

where I was at but I was just swinging with the knife and

I remember hitting something four, Tive times repeatedly

behind me. I didn't see what 1t was that I was stabbing.

Q But did it apprear to be a human being?

A I never stabbed a human being before but I
just know it was going into something.

Q Could it have been Frykowski?

A It could have peen Frykowski, 1t could have
been a chair, I don't know what it was.

Q What happened next?

A Then he got away from me. Mp. Frykowski
got away from me., He started running towards the front
door which was open and screaming bloédy murder, yelling
for his life, for somebody to come help him.

Tex went =-- that whole period right there is
very confusing fto me.

Q Relax, Susan, and take your time. ,

~What 1s the next thing that happened?

A Frykowski was running and screanming, He

got to the qQOr_ﬁpd Tex hit him over the head. fgzﬁ(

A w4
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\ o )
I

Q Do you know what he hit him over the head'
with? |

A I believe a gun butt.

Q Do you know how many times he hit him with

the gun butt; approximately?

A I didn't count the exact number of times,

Q Quite a few times? )
A ] A couple of times,

Q In addition to hitting Mr. Frykowski over

the head with the gun butt did Tex do anything else to
Mr., Frykowski at that point?
A He was stabbing him as best he could

because Frykowski was fighting.

Q Tex was stabbing Frykowski with Tex's
knife?

A Yes. .

Q Now, with respect to Tex hitting Frykowskl

over the head with this gun butt did anything happen to
the handle of the gun at that point? .
A I believe it broke,
How do you know it broke?
He told me lafter,
Tex told you?
Yes,

When did he tell you that?

O = O e &L

When we were still in the hduse I believe

,awm_lr.?:

.
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he said, “The gun doesn't work any more., I broke it over

his head,”
Q I am referring to the handle, now, did

Tex -say that the handle broke?

A He Jjust said the gun broke,
Q As he was hitting Frykowski over the head? .
A Yes -~ I'm not sure as he was hitting

Frykowski over the head. I just know later on ~- in
what seguence, I don't know ~- but he told me later thst
the gun was broken and wouldn't work any more, The zun

was no good,
Q While Tex was hitting Frykowski over the
head with the gun butt and stabbing Mr., Frykowski where

were Jay Sebring, Sharon Tate and Abigail Folger?

A Jay Sebring, I would believe, he was dead,
Q D14 he appear to be dead?

A He appeared to be dead, lyving on the floor,
Q Lying on the floor?

A Yes, although I heard méaning, I don't

know whether it came from Jay Sebring or not, Abigzil

Folger had gotten loose from the rope and was in a fiznt

with Patricia Krenwinkel ghd o A A

Q Going back just a little bit, before ve
get into that, after Tex stabbed and struck Frykowski 4id
Tex do anything to Jay Sebring?

A That could be when he went back -- T

D O O i)

- e e
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already stated thilis -- that could be when he went back and
stabbed Frykowski (sic). Now, all I know is that he
stabbed Frykowski (sic)., T saw him.

THE FOREMAN: We have a Grand Juror that would
like to be exéused for just a couple of minutes, We will
wait for you.

(A recess was taken,)
THE FOREMAN: You may continue, now.
MR, BUGLIOSL: Thank you, Mr. Foreman.

3

after Tex'struck Frykowski and stabbed Frykowski did he

Q BY MR, BUGLIOSI: If you recall, Susan,

do anything at that time to Jay Sebring?

A Like I said earlier, that could be when he
went back and stabbed Sebring.

Q Sebring was lying down at that time?

A Yes. - In fact, I am almost positive that

1s when he did it because XKatie was fighting with Abigail.

Q Had Abigail gotten free from the rope at
that time? .
A Yes, and Sharon Tate, I remember seeing

her struggling with the rope. ﬁ ,«z]

Tex told me to take care of Sharon and

23 Katie was struggling with Abigzail and was asking for help.
24 Q Did you do anything to Sharon Tate at that ‘
25 point? i ‘

26 A I went over and. grabbed her'by Ehe hand and

[l
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put my arm around her neck. She looked at me and begged
to let me have her sit down and I was told before we even
got tﬁere no matter what they beg don't give them any
leeway.

Anyway, I went over and put her down on the
couch and loocked into her face knowing that anything that
I would say I was saying to myself, in a sense reassuring
myself., I looked at her and said, “WOmén, I have no mercy
for you," And I knew at that time I was talking to myself
not to her,

Q Did Sharon say anything about the baby at
that point?

A She said, "Please let me go, All I want to
do is have my baby."

Q Had Sharon freed herself from the rope at
that point?

A Not to my knowledge., I believe she still
had the rope around her, There was a lot of confusion
going on and I sat there and held her.while Tex went over
to help Katie and I saw Katie be released from Abigaill's
grip and I saw Tex stab Abigail Folger and just before he
stabbed -~ maybe an instant befére he stabbed her she
looked at him and let her arms go and looked at all of us
and said, "I give up, take me."

Q Abigail Folger said that?

A Yes,

Ll ]
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Q Did you observe Frykowski ~~ strike that.
You observed Tex strike Abigall -- or,

stab her several times with a knife?

A Once only., ©She grabbed her middle section
of her body and fell to the floor.

Q You are talking about Abigail, now?

A Yes, and then I saw Tex go back outside
and then he came back Inside and at that time Katie and I

were standing by Sharon and she was out of her mind,

Q Was she saying anything?

A No.

Q Was she screaming?

A No.

Q Were you still holding her hand at that
point?

A I was just standing in front of her,

Q Did Tex do anything to Sharon Tate at that
point?

A Tex told me to kill her.,

Q To kill Sharon?

A Yes, and I couldn't. I just =-- in order to

make a d;version sc that Tex couldn't see that I couldn't
kill her I grabbed her hand and held her arms and then I
saw Tex stab her in the heart area around the chest,

Q You saw Tex stab Sharon in the heart area?

A Yes,

-

CieloDrive.COMARCHIVES




10

11

12

i3

4

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

o
Q With a knife? —%%
A Yes. '
Q What is the next thing that happened?
A Then I saw Sharon fall to the floor off

the couch and we went, all three of us, went out the front
door, .

Q You, Katie, who is Patricia Krenwinkel,
and Tex?

A We all went out the front door and I saw
Abigail Folger on the front lawn bent over falling onto
the grass,

. I don't know how she —-- I didn't see how
she got outside., I didn't see her go outside., I just saw
her outside and I saw her falling and her nightgown wzs a
seethrough nightgown and I saw blood on it and I saw Tex
go over and stab her three or four -~ I don't know how
many times.,

A} You saw Tex stab Abigail three or four
times?

A Yes, While he was doing that Katie and I
were looking for Linda because she wasn't anywhere'around.
In fact, we started calling for her. Ve didn't want to
call too loud, and then Tex walked over to Frykowski and
kicked him in the head,

Q Where was PFrykowskl at that time?

A On the front lawn away from the front door.

P
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1

Evidently he had moved, was still alive, and was still

moving.

Q
A
Q

the head?

A

Was he standing or lying down?
Lying with his back to me. . - j

He was lying down when Tex kicked him in

Yes, and the body didn't move véry much.

I believe 1t was dead at that time,

up to here and around in this area,

it says

Q
A
Q
A
Q

"blue"?

O o P O =

this direction.

Q

s

A

Then we walked up to the gate. Ve walked

You approached .the -

No, excuse me, we walked to this area.

This is right outside the residence?

Tes, we walked right over to this area here.

Where 1t says "light"™ and, in parentheses,

That is correct.

VWere you looking for Linda at that point?
Yes., ' ‘

Did you know where Linda was?

No,

Where was Tex at that point?

He was walking towards Katie and me in

What happened next?

Then Tex told me to go backlinto the house

26

T
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. and touched her chest and at the same time'I knew she was

v

and write something on the door in one of the vicetim's

blood.

Q Did he tell you what to write?

A He said, "Write somethipg that would shock
the world," .

Something to that effect, I don't even

want to be quoted on that because what I just said came

off the top of my head, | fzzﬁj

I had previously been involved in something
simllar to this where I saw political piggy written on
the wall éo that stuck very heavily in my mind,

I didn't want to go back anywhere near the
house and so I just blanked my mind and walked inbto the
house and picked up the same towel that I had tied
Frykowski up with and walked over to Sharon Tate's body
and she seemed to have been cut up a lot more than when I
had last seen her.. I never actually saw her face. Her
hair was covering her face and there were sounds coming
from her body but I was hearing 50 muéh and at that time I
wasn't hedring anything.

Q What type of sounds were they?

A Gurgling sounds like blood flowing into
the body out of the heart.

Q What did you do then?

A I picked up the towel and turned my head
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1----outside of-the- front-deer?

pregnant and I knew that there was a living being inside
of that body and I wanted to but I didn't have the courage
to go ahead and take it.

Q When you say "go ahead and take it," you
mean cut it out?

' A That's right. And I got the towel with
Sharon Tate's blood, walked over to the door and with the
towel I wrote pig on the door.

R Was this the outside?
A This was the outside of the front door,
MR, BUGLIOSI: Mr., Foreman, I have here a
photograph of a door.
On the front of the door are the letters

PIG apparently written in blood,.

May this be marked Grand Jury Exhibit No. 14

for ldentification?

THE FOREMAN: Yes,

Q BY MR, BUGLIOSI: I sh9w you Grand Jury
Exhibit No. 14 for identification.

Do you know what 1s shown on that

photograph?
A Yes,
Q What is shown on the photograph?
A It says 'PIG"in Sharon Tate's blood.
2} Is this the "PIG"that you wrote on fhe

pl- 4

————
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. Sebring were lying.

A Yes,

Q You wrote this in blood; is that correct?
A Yes,

Q After you wrote the letters PIG on the

cutslde of the front door what is the next thing that
happened? - ]
A _ I held the towel in my hand and stood %there
for a few minutes. I did not know what to do,
I turned around and threw the towel towards

the living room area towards where Sharon Tate and Jay

Q Did you see where the towel landed?

A No, I didn't, —

Q What is the next thing that happened? .:Z::Z
A I walked out the front door at a very rapid

pace up to Tex and Katie and Tex pushed the button thsat
opened the front gate,

Q Is this the electric button?

A Yes, and we proceeded to walk down the hill
to the car. When we got to the car we saw Linda Kasabian
in the car,

She started the car and Tex ran up to her
and said, "What do you think you're doing? Get over on

the passenger side, Don't do anything unless I tell you to

do it." Then we drove off. <7\

g; Now, you have indicated earilier, I believe,

———
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. 1 Susan, that you left some clothing at the gate before '
2 you entered the residence? §
3 A Yes, we plcked those clothes up before ve E
4 left. g
6 Q After you had done everything inside the E
6 residence you three left ané you walked up to the gate and 1
7 picked up the clothing again? ¢
8 A Yes., E
9 Q This was the clean pair of clothing? ;
10 A Yes., | ?
~ 1 Q Did you have blood all over your body aéwzzzbj :
12 that time?
i3 A There was a possibility I could have, 1
. T didn't look. :
15 Q What about the other three people? ;
16 A There was a possibility they could have, I'm |
17 pretty sure Tex had a lot of blood on him.
18 Then we got in the car and as we were
19 driving we changed our clothes inside the car, @
20 Q While the car was in motion you were éi
o1 changing your clothing; is that correct? ' ;
o2 A Yes. 3
23 Q Where did you drive? %
24 A We started to drive all ovér and we drove }
25 up to a house in some residgntial—area ~= strike tﬁat. g
26 We drove somewhere along Mulholland Drive, |, 3
® s
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~ to what looked lilke an embankment going down like a cliff

- hill along with the weapons at different intervals. iZéf
Q Three different intervals?
A Three or four different places, I don't

;/.Z
somewhere up in the canyon, I can't say for sure where,

Q - What canyon are you referring to?

A Benedict Canyon, Mulholland Canyon,#&_
doni't know,

Q What happened when you reached HMulholland
Drive?

A _All we did was drive along and all of the.

weapons except for one weapon, I believe it was my knife,
was handed to Linda who was sitting up in the front seat

along with the gun and we drove along the road until we cam

with a mountain on one side and a cliff on the other.
Tex asked for something white, some sort
of 8 piece of cloth, In other words, if there happeﬁed
to be a car behind he could throw out the white rag as
a diversionary.
We stopped two or three times, Linda

threw away all the bloody clothes over the side of the

remember how many.

Q Did Linda get out of the car on al} of
these occasions?

A I think only on two of the occasiong she

got out of the car.

[
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Q

To your knowledge, then, she threw the

bloody clothing —--

A

OH O O 2 DO

Yes,

- away?

Yes.

And what else, again?

All of the weapons except for one knife.-
The gun and the knives?

Yes. I knew on the way down the hill that

I had lost a knife.

Q

Now, what is the next thing that happened

after Linda threw the clothing and the weapons over the

side of the highway?

A

.We went to a house -~ or, to a street that

locked like a dark street, it didn't have any street

lights on it.
Q

=8 = O P

Why did you go there?

To wash,

Wash what?

Qurselves.,

To wash the blood off of you?

Yes, only I didn't know that until we

actually got to the house. We were so much one with each

other that we really didn't need too many words spoken.

Everything we did from the time he cut the poles to the

time we got back to the ranch was spontaneous.

It was done
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~We had already changed clothes, so -~ and I heard a man

with no thought.

Q ' So why were you looking for a house?

A Evidently to wash off ourselves, the blood
off ourselves, because that i1s what we did.

Q Did you find a house?

A Yes, we found a very dark house and'thereﬁ
appeared to be nobody home.

Tex found the hose. We took and turned

on the hose and toock 1t out into the street and started

washing ourselves off, our feet and our arms and our faces.

and a woman come out and they were yelling, "What is going
on?"

Q What house did they come out of?

A This same house that we turned the water
on, and the woman was yellling something about, "My
husband belongs to the Los Angeles Police Department and
he 18 going to see that --" blah, blah, andlblah blah,

I'don't recall exactly what she said.

Q Did she say Police Départment?

A I think she said Police Department, I'm
not sure.

Q All right, what is the next thing that
happened?

A And Tex loocked at him and said, "Gee, I'm

sorry, I didn't think you were home. We were just walkin%

e e e e e - A1
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around and wanted a drink of water., We didn't mean to J

wake you up or disturb you, "

And the man looked down the street and
said, "Is that your car?" And Tex said, "No, I told vou
we were just walking." The man said, "I know thet is your

car. You better get in and get going.," c AP

And at that time she said to get tha linease

number and she was frantic and she started calling us £ilthr

hippies and tramps and calling uvs girls sluts and

prostitutes and all those crazy things that people do.

Q What is the next thing that happened?

A Tex told us gixls to get into the car, zo0 tve
walled to the cer and got in the car.

Q What did the woman's husband do at that

point?
A He reacned in Lo get -~ to turn off -
to get the keys and the car was already started, Tex
had already started the car and the man reached in“to turn

off the car and Tex put the car in low and drove off very

fast.
Q Where did you go from there?
We drove around and ended up back at the
ranch,
Q Before you went to the ranch did yoﬁ stop
anywnere?
A We stopped at the gas station.
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Q ~What did you do at the gas statlon?

A

Filled up the car with gas and went into

the bathroom and checked for any other blood spots,.

the sores that

and very sore.,

> O = O

Q

In my fight with Frykowski I had opened

I had on my feet and my feet were bleeding
Where was this gasoline station located?

I think it was located on Sunset Boulevard.
This gas station was where, again?
Somewhere on Sunset Boulevard,

And after you went to the gas station did

you go directly back to the ranch?

A

Q

Yes,

Approximately what time 4id you arrive

back at the ranch?

A

Q
A

‘I don't know,

Do you have any idea?
It was in the morning.

I remember being in the house -~ golng back

being at the Tate house. I recall elther hearing twelve

chimes or seeing a clock that said twelve,

Q
A

When you were in fhe Tate residence?

When we were in the Tate residence, so we

probably pgot back to the ranch somewhere around 2:00

o'clock, -

Q

In the morning?
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Ay

A Yeah,
Q When you arrived back at the ranch was

Charlie Manson there?

A Yes,

Q Did Mr. Manson say anything to youé

A He said, "What are you doing home so early?"
Q Did he say anything else?

A All the things that happéned after that

are very foggy to me, ALl I know is that I got out of
the car, I had seen blood on the car at the gas station
and I went into the kitchen and got a sponge and a rag
and went back out to the car and wiped it off.

Q@ The inside of the car?

A - The outside of the car, door handles ard
the steering wheel,

Q What about the inside of the car?

A No, I don't think I did anything to the

inside of the car. I may have but I don't remember,

Q Did you tell Manson what you had just done?
A I didn't personally, no.
Q Did Tex tell Manson in your presence what

you and Tex and the two girls had done?

A Yes,'
Q What did Tex tell Mr. Manson?
A Basiecally just what we had done, That it

all happened_perfectly. _There was a lot of -~_it _happened |

_,4"—”\
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very fast -- a lot of panic, that we were panicked, and
he described if, "Boy, it sure was helter-skelter.,"

Q Tex said this to Charlie?

A Yes, —’jYE:y

Q Now, Susan, you have been referring to
these people by their -~ by the name of Sharon Tate-and
Mro Frykowski and Ablgail Folger and Jay Sebring,

At the time you were inside the residence

with them did you know who they were?

A I had no idea who they were.

Q S0 you dld not know their names at that
time?

A No, I just ~=- when I first saw them my
reaction was, "Wow, they sure are beautiful people,"

Q When you first saw them?

A Yes.,

Q When is the first time that you learned wvho
those people were?

A The next morning on thé news and the TV,

Q Where were you watching the television?

A At the ranch in a trailer next to George
Spahn's house, |
- Q Who was inside the trailer at that time?

A Katie, Tex, Clem, myself, I think
Kasabian, I'm not sure whether she was or not.

“Eg_““"_giuyou were watching the television news
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coverage at the Spahn Ranch did anyone say anything inside
the trailer? |

A "The Soul sure did pick a lulu but the
Soul did a good-job," or something to do with the Scul,.
not meaning Charlie Manson picked a good one, meaning
infinite Soul..

Q Who said that?

A I believe the words came from my mouth.
I'm not sure because I don't know for sure. I just know
that something to that effect was said,

I would rather say it came from my mouth
than put it on somebody else not knowing whether they said
it or not,

Q Did you say anything else when you learned

who those four people were?

A Something to the effect that it served its
purpose, | _

Q What had happened served its purpose?

A Yes, ‘

Q Did you say anything else?

A Right now I don't remember. Do you have

anything on your notes?

Q Well, you can't ask me any questions,
Susan, I'm Just trying to find out what happened to the
best of your recollection.

Did you say why this had been done?

LY
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. 1 ' - “o tustill Zapr intc the ectablishoers.
i
2 Q JLC you sey aaything about black peoplz at ;
' 3 | that tire? :
4 A Mot at that time, no. |
5 - Q Did you ever say anything about black
: 6 people with respect to what took place gt the Tzte
7 resideqce?
8 A Ho, $
:
9 Q How did you feel about what you had juet i
10 done? I am referring to when you gof back to the Spalwn g
- 1 Ranch, :
| 12 A I alsiost passed out, I felt as though L. }
.13 had just killed mycelf, 1 felt dead. I feel dead now. Q
. 14 Q How was Charlie Manson acting when you i
15 | arrived back at the Spahn Raach, norwally? é
16 A Cnarlie Hanson changes ;from second to i
17 second. He can be anybody he wants to be. He can put on :

18 any face he wants to put on at any given moment.

|

i |
| 19 Q How about Tex, how was he acting once you ;
20 got back to the Spahn Ranch? Ji

21 A Nervous lile he had just been through a . *,

| 4y | traumatic experience. ;
‘ 03 Q How about Patricia? :
04 A Patricia was very silent. %

25 }TB. BGCLIOSL: ¥r. Foreman, the following testizony l

. 26 will relete to Ciunts VI gad viT ond VIII of thz propused i

A

[
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indictment,

MR, STOVITZ: Wr,. Foremaﬁ, may we take our
afternoon recess at this time and reconvene at 1:00
o'clock?

THE FOREMAN: Yes, I would like to do that if it
will work out for the best interest 'of the hearing.

MR, STOVITZ: I think it would be in the best

“interest,

THE FOREMAN: Before you leave I would like %o
glve you this admonition:

You are admonished not to discuss or imbaft
at any time outside of this Jury Room the questions that
have been asked of you in regard to this matter, or your
answars, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such matters.

You will understand that a vioclation of
these.insfructions_on your part will be the basis for
the charpge against you of contempt of court.

This admonition, of coﬁrse, does not
preclude you from discussing your legal rights with any
legally~employed attorney, should you feel that your own
personal_rights are in any way in jeopardy.

THE WITNESS: 1In ofther words, what you just said --
I was off -=- did you say I can discuss this?
TﬁE FOREMAN: You can discuss it with &our attorney

You can discuss it with your attorney. That is the only

s e e e reame ey v o o

A
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ar— -

one that you can discuss anything with, is your attorney.
.We are golng to réconvene the Grand Jury

at 1:00 o'elock, so you will be excused until 1:00 o'clock.
(The noon recess was taken.)
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, DECEMBER 5, 1969,
1:08 O'CLOCK P,M,

-000-
MR. STOVITZ: May we have Susan Atkins; please.

SUSAN DENICE ATKINS,
the witness on the stand at the time of the noon recess,
having been previously duly sworn, resumed the stand and

testified further as follows:

THE FOREMAN: I would like to remind you that you
are still under oath and the admonition that I gave you
this morning still stands, |

THE WITNESS: I understand that.

Q BY MR, BUGLIOSI: Okay, we hope to have you
off the witness stand in about a half hour or so., I know
1% ls not easy up there,

Going back Jjust a secoﬁd, Susan, with fhe
Tate homicides, on the day following the date of the
homicides, in addition to your comment when you saw the
news over the television did you hear any other member
of the Family discuss these Tate murders at the ranch?

A Some of the girls talked about it and said
that -- I,don't recall exactly what they said but they

were aware of the fact that we had gone out the night

before.

=
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~of the Family knew that you, Tex, Linda and Katie had done

They were aware of the fact that -~
We had gone out,

That Katle, Tex and Linda had done it?

= O = O

Not had done it but had gone out the night
before, At that time they weren't aware of the fact that
we had done it but we didn't actually have to say anything.
The .Tamily was so much together that nothing ever had to
5e said., We all just knew what each other would do or had
done,

(A} You got the impression that other members

it?

A I got the impression they put two and two
together, | .

Q Did you hear Tex or Charlie talk about it

the day following?
it No,

MR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, the following testimony,

again, will relate to Counts VI, VII and VIII of the
proposed indictment.

Q BY MR, BUGLIOSI: Susan, on August the 10th,
that is the following night follbwing the Tate homicides,
did Charlie say anything to you? .

A He told me to go get two changes -~ get a

change of, clothes,

. e - ——

I locked at him and I knew what he wanted me |-

A

ol
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A

to do and I gave a sort of a sigh and went and did what

he asked me to do, I didn't pick up any weapons..

Q Did he ask you to get a knife?

A No,

Q This is Charlie Manson you are talking aboutf

A Yes,

Q Did he say what you were going to do that )
night?

A . He said we were going to go out and do the

same thing we did the Jlasf night.

Q You gave Charlig a sigh when he said that?

A Yeah, I was in a stafte of shock,

Q From the previous night?

A From the previocus night,

Q What time did you leave the ranch that night?
A

I don't know, I know it was in the early

eveniﬁé, It was after dark,

Q What car did you leave in?

A The same car as the night before.

Q Who drove the car? .
A Charlie.

Q Who was in the car with you and Charlie?

A Tex, Clem, Katie, Leslie, Linda and myself,

A So there was Charlie, that is Manson,

Clem, Katie, and Leslie, and Tex; is that correct?

A Yes, and Linda.

L e 2 B g e =
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male Caucasian,

for identification?

a female Caucasian,

for identification?

Exhibit

the car

MR, BUGLIGC3I: And Linda Kasabian,

THE FORELMAN: It may be so marked.

MR, BUGLIOSI: I have here another photograph of

Mr. Poreman, I have here a photograph of a

May it be marked Grand Jury Exhivit No., 15

May it be marked Grand Jury Exhibit No, 16

THY FOREMAN: It may be so marked,
Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
No., 15.

.Do you know who is shown in this photogiaph?

A Yes, that is Clem,

Q Clem Tufts?

A Yes. ,

Q And he was one of the persons who was in

that Charlie was driving that night?

A Yes. ..
Q I show you Grand Jury Exhibit No. 16,

Do you know who is shown in that photograph?
Yes, f
Who is that?

That is Leslie,

o p O >

Do you know her last name?

Ao
L
ok
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A No, I don't,
Q Does the name Sankston ring a bell?
A Noe, I don't think I ever knew Leslie's

last name,

Q This is the Leslie about whom you have been

-

referring as being in the car?

A _Yes,

Q Were there any weapons in the car?

A Just a gun, to my knowledge.

Q Who had the gun?

A Charlie,

Q This was not the same gun as the previocus
night?

A The gun the previous night was thrown over
a hill,

é By Linda?

A Yes,

Q After you got into the car wﬂere did Charlie

drive the car?

A We just started driving and I know that we
went to Pasadena because we went on the Pasadena Freeway.

Q While you were driving around, Susan, was
there any discussion as to what you were going to‘do?

A -The only discussion that I can recall,
sticks in my mind, is that we were going to do the same

thing we had done last night only two different houses,

— et
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1

there was to be two sets of -~ two groups consisting of

cne man and two girls to go to two different houses.

That is why there were two men and six women =-- and four
women,

Q " Who was saying this?

A Charlie Manscn, I don't know that these

were the exact words but basically that is what he said,

Q Charlie Manson told you other people in the
car that you were going to two houses this particular
night, August 10th?

A Yes.

Q And that your group would be broken up
into two groups? .

Yes,
One for each housej is that correct?

Yes., -

O > O

While you wereadriving around did Charlie
stop the car at any time?

Yes.

Did Charlie get out of the car?

Yes,

By himself?

Yeso

Was the car parked in front of a home?

Yes,

OH e O = H = O

Do you know what area of town that was in?

G

‘-,‘MAA‘_._.‘.....A_._M A e 2 kde e e s

3

e —

woox

CieloDrive.comARCHIVES !



10
11
12
13
1
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

26

90

Somewhere in Pasadena, I belleve,
Did the rest of you stay in the car?
Yes.

What did Charlie doj if you recall?

O B DO =

I don't know. We'drove around fthe block
and came back and picked Chérlie up,

Q Did Charlie say anything once he got back
in the car?

A Yes, he said he saw pictures of children
through the window and he didn't want to do that house;

Q Did Charlie ever make any comments to you
about his feelings towards children?

A He loves children very much, children are

the answer.

Q Did Charlie stop at any other house aftzr
that?

A We stopped at one house and then --

qQ Do you know where that was?

A Somewhere in the same neighborhood.

Q Did Charlie get out of the car at that time?

A No,

Q He stayed in the car?

A Yes,.

Q What took place in front of that house?

% Nothing, we just watched.

Q For how long?

-
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A About two, three minutes,

Q Was anything said at that time?

A No.

Q What happened next?

A We drove on and then we just continued

driving around and I fell asleep, I was thoroughly exhausteq

and when I woke up we were in front of another house and I

seemed to recognize the house -- not the house, but the
particular area,

Q Before we go into that, just go back a
second.

Charlie saw some pictures of children in
one of these homes; is that correct?

A . Yes.

Q He did not want to kill anyone because of
the children?

A That is correct.

Q Did Charlie make any statement to you at
that time with respect to the possibiiity of killing
children in the future?

A He said, "You realize that if you have to
take the 1life of a child it would only be to save the

children of the future.”

Q Did he explain what he meant by that?
A No,
Q All right, so eventually, then, you stopped

s
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L}

in front of another home; is that correct?

= s = *

Q

Yes.

And you recognized what about this house?
I recognized the surroundings,

Had you been to that area belore?

Yes.

When?

About a year, about a yeér previous,

Were you there by yourself at that time?
No, I was there with about fifteen people.

Did you enter a home at that particular

time a year earlier?

A
Q

Yes,

Was that home -- where was that home in

relation to the home in front of which you were presently

parked?
A
Q

Next door to the right.

What had you done in that other home about

a year earlier?

A
Q
A

Q
K

We all took an LSD trip together,

You and Charlie and some other people?
Yes, about fifteen of us,

You recognized this home?

I recognized the area.

MR, BUGLIOSI:: Mr., Foreman, I have here another

photopraph.

Ay Y T AL VAT S My 5 PRSI
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This is a photograph of the front portion
of a home, ‘
May it be marked Grand Jury Exhibit No, 17‘
for identification?
THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR, BUGLIOSY: I show you Grand Jury
Exhibit No, 17 for identification, Susan, and ask you if

you have seen that particular home before.

A The home I did not see. This wall I did
recognize,
Q You say "this wall," you are pointing to

the wall on the left side of the photograph?
A Yes.
MR, BUGLIOSIL: I have here another photograph,
Mr. Foreman.
It appears to be the same home but if also

shows a driveway.,.

[

May it be marked Grand Jury Exhibit No, 18
for identification? | '
THE FOREMAN: It may be so marked. -
Q BY MR, BUGLIOSI: Susan, I show you Grand '
Jury Exhibit No. 18 for identification,

Do you know what is shown in this

24 photograph?
25 A Yes, we were parked, basically, right here,
. 26 Q Right at the bottom of the driveway?
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A Yes, more in front of the pillar. And the
reason why I couldn't see the house was I was sitting in
the back seat and the back -~ like I sald earlier, there
is no back seat to the car and I was slumped down because
I was'sleeping and when I looked up I just woke uﬁ from a
dream and I dreamed that Charlie had gone into a house
with Tex and killed the people.

Q Now, you do recognilze this driveway right

here; is that correct?

i\ Yes.

Q And your car was parked in front of the
driveway?

A Somewhere around in this area, in between

here and here..

Q And to the right of the home that is shown
in this photograph here, Grand Jury 18, there is another
home where you had gone a year earlier with Charlie; is
that correct?

A Yes,.

Q What happened after Charlie stopped-the car

in front of this home?

A . He got out of the car,.
Q By himself? '
A Yes,

Now, the only reason why I know he got out

of the car is because when I woke up he wasn't in the car.

e e
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1 Q Was everyone else in the car?
2 A Yes, - A
il

3 Q That is, Clem and the rest of them? 4 fﬂr

4 A Yes. ﬂij%fﬂﬂj
. g ﬂxuld}-

5 Q What happened next? :ﬂ §5:=

6 A Then he came back and he said, "Tex, Katie -

1 and he loocked at me and he could see that i didn't want “

8 to go Into the house, and he said, "ieslie,‘go into the

5 house. I have got the people tied up. They are very calm.

10 He said something to the effect last night

11 that Tex iet the people know they were going to be killed

12 which caused panic: and Charlie said that he reassured

13 the peoplezﬁfgg’g;gles in gwgggggggggg manﬁEEZEhat they

14 were not to be né?ﬁEE'EEE“ZI“EGEE‘%Eat they ﬁere not to be

15 harmed,

16 And so Tex and Leslie and Katie got out of

17 the car.

18 Q You say "Katie," Patricia Krenwinkel?

19 A Yes. -

20 Q And Leslie, is that the photograph of the

21 ~girl I showed you?

22 A Yes,

23 Q And Tex?

24 A Yes.

25 Q Three of them?

26 A Yes,

85
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Q These three got out of the car?

A Yes,

Q And you and Charlie and Clem and Linda
remained in the car?

A Yes, and Charlie -also had a wallet which
he supposedly got from the house, He said it was the
woman's identification.

Q When did Charlie say this?

A When he got back in The car and after he
sent Linda ~-~ not Linda, but Leslie and Katie and Tex
_into the house,

Q Did Charlie tell Tex and Katie and Leslie
what to do once they entered the house?

A No, Whether it be a fact that I heard it

or my imagination that tells me this,‘I?m not sure, so,
you kKnow ~-
Q What is your present belief at this time?

A It is not a bellief it is just a thought

that is in my mind.

Q What is the thought at this time?

A That Charlie instructed them to go in and
kill them,

Q And you sald that he had already tied them

up; 1s that correct?

A Yes, he said to paint a picture more

*

gruesome than anybody had ever seen.

v
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Q He told Tex this?

A Yes,
Q Did he tell Tex and Leslie and Katie how

they were supposed to get back to the ranch that night?

A Hitchhike.

Q He indicated to them that he and you and
the rest would not wait outside?

A . That 1s correct.

Q Did you see Katie and Leslie and Tex
enter the home?

A No, I did not.

Q How long after they left your car did
Charlie drive off?

A _Almost immedlately.

Q You did not come back to the house that
night?

A No.

Q Did Charlie indicate why he had picked this

particular house?

A No, not right away, but I would gather from
my own -
Q Well, apart from any assumption on your part

did Charlie ever indicate why he picked this particular
house? -
A I thought about that last night and I asked

him if it was Harold's house.
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A Harold was the man who happened to have

lived in the house next door a year ago previously.

Q What did he say to that?
A He said, "No, it's the one next door."
8] Vhat happened after you and Tex (sic) and

the other members of your Famlily drove off?
A . Well, we drove around and Charlie said we
vere going in the opposite direction than we came from.
We drove about in a predominantly colored
area, 1L dén't mow the area but {his 1s what I gathered,
You saw guite a few Negroes in the &rea?
A Yes,
Q All right, you may éontinue.
What happened next?
LA Charlie gave Linda Kasabian the woman's
wallet and told her.to put it into the bathroom in the
gas station and leave it there hoping that somebody would

rind it and use the credit cards and thus be identified

- with the murder and then we leftb,

Q Did Linda actually do that?
A Yes, she séid she did, I didn't see her
leave it but she didn't come back with it, either,
' Q What is the next thing that happened?

A. Then we drove around for a long time and I

went back to sleep,

e i b i —— .-
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It wasn't like I was asleep, it was like T

‘?as drugged. L1 felt very heavily drugged, I was not on
§

_ ./ drugs at the time, I just felt like that I had been shot

2; with morphine, or something, or fell asleepqud I qug up

e s ket iy

}5 back at the ranch.
qz—vw.- TR . _--\3:‘_*

Q Back at the ranch, Susan, did you have any
conversations with Patricia Krenwinkel concerning what had
taken place inside the residence?

A I aid but I want to ask you a question on
this,

Is it required that I give you the
information that Katie gave me in front of the CGrand Jury?

Q@ No, it is not required, Susan, but all I
can say is that we'd all appreciate it if you would tell
us the complete story. That is what you are here for, We
want the truth,.

A Well, I wouldn't lie %o you but to say
soﬁething that somebody told me, I don't know whether it
is the truth. ‘

Q Well, we realize that, Susan, what she told
you could have been a fabrication. We realize that.

What we are seeking now is to find out what
she told you. It will be determined at é later time
whether or not what she told you is the truth, but we
would appreciate your telling the Grand Jury members what

she told you, to the best of your recollection,
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Would you do that for us?

A Well, no disrespect for the Grand Jury
members, what I am about to tell you I don't want to tell
you but I will go ahead and tell you anyway.

Q When did this conversation take place,
Susan, with Katie?

A The next morning.

Were you by yourself?
Yes,
Is that at the Spahn Ranch?

Yes.

OH O O 2 O

What did Katie tell you®

A She told me that when they got in the house
they took the woman into the bedroom and put her on the
bed and left Tex in the living room with the man and that
her and Leslie stayed with the woman and reassured that
woman that everything was going to be all right and that
everything was good and that they wouldn't be hurt and
everything was going to be all right,.and Katie told me
this herself, she said, "I wasn't talking to that woman,
I was talking to myself,"

And then Katie séid the woman heard her
husband being killed and started to scream, "What are you
doing to my husband?" And Katie said that she then
proceeded, to stab the woman with either a fork she got

from the kitchen or a knife that she got from the kitchen,

e -
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I'm not sure which,

Q . Did she say what Leslie was doing while --

A Leslie was helping Katie hold the woman
down because the woman was fighting all the way up until
she was dead, and I looked at Katie -~ and I'm not sure in
my own mind whether Katie said this or I said this -
?hat‘is what the woman would carry with her infinitely, -
"What are you doing to my husband?"

Q Did she say anything about a plllow case?

A Yes, there was a pillow case placed over

_ the woman®s heazd,

Q Who placed it over the woman's head?

A I don't remember whether she did it hersel?
or Leslie did it or whether fhey did it together,

Q . What else did Katie tell you occurred inside
the residence?

A She said that after that that-they went
out by the living room and wrote things on the front door.

Q Did she say what she wfote on the front
door?

A "Death to all pigs." I'm not sure whether
she said that they wrote that on the refrigerator door or

on the front door.

%

Q Did she say what they wrote it with?
A Bloo_do
Q Did she say whether they wrote anything else
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A I think she said they wrote "Helter-skelter,'l
Q Did she say where they wrote that?
A Not to my recollection., It was either on

the front door or the refrigerator door, or on one of the

two. )
Was that in blood, also?
A Yes,
Q Did she say whether‘they.wrote anything
else?

PArise."

A-r-i-s=-e?

Tes.

Did she say where they wrote "Arise"?
-In the corner in the living room somewhere.
Was that in blood, also?

Yes,.

Did Katie say anything about fingerprints?

O P O B O O O

_ I don't really know whether she said
anything about fingerprints but from érevious experiernce I
would imagine she did,

Then she said they all took showers and

changed thelr clothes,

Q Inside the residence?
A Ye‘S °
Q Did Katie say whether she had done anything

with the fork?_

o
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A . Yes.,
Q What did she say?
A She said she went into the living room with

a fork. She brought it from the kitchen.

. She looked at the man's stomach and she had
the fork in her hand and she put the fork in the mén's
stomach and watched it wobble back and forth., She said she
was fascinated by it.

Q Did she say anything about the word "Warh?

A She said that was carved -~ no, she didn't

say -- or, did she? I know -- I heard that "War" was

carved on Tthe man's chest.

Q By whom?
A Katie, I belileve,
Q Katie said that she and Leslie and Tex took

a shower inside the house?

A Yes,

Q After they killed the two people?

A Yes,

Q What did they do after the shower; do you
recall? |

A She said they came out of the shower and

on the way into the kitchen the dog -- I can't even
pronounce the name ~- LaBlanca's dog --
Q Did she mention the name LaBianca to you?

A . NOoo - -ao o

Fatk
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Q You may continue.

A " Their dog came in and wagged her tail in
front of them and Katie bent over and petted the dog and
was kind of surprised the dog wasn't afraild of her and the
dog followed them into the kitchen and there they proceeded
to eat,

Q ~Did Katie say what they were eating? _

A They ate something. They were hungry and

decided they wanted. something to eat.

Q Katie, Leslie and Tex?

A Yes.

Q Where did they get the foo0d?

A From the refrigerator.

Q Did Katie say anything about the childreﬁ

of these two people whom they had killed?
A She sald the bodies would probably be
found, on her own assumption, just from the type of pecple

that they were and the neighborhood, they.probably had

_grown children, they'd usually would probably come over for

like Sunday dinner, or Sunday afternoon, or sometime during

the weekend the children would be over and would find tThe
bodies.

Q Did Katie say what she and the other two
did with their clothing, if anything?

A They changed their clothes.,

Q Did she say where they changed their clothes

-

TP T
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A In the house,

Q Did she say what they did with the old
clothes?

A On the way back to the ranch they dumped .

the old clothing in a garbage can a few blocks, maybe &
mile away from the house,

Q After you spoke to Katie about this was
there any other discussion on the ranch about what had

taken place on the evening of August the 10th?

A No, not to my knowledge.

Q Did you hear Charlie talk about it at all?
A Not to my knowledge.

Q Tex?

A No.

Q Susan, did Charlie oftentimes use the

word “pig,” or, Tpigs?”’

A Yes.

Q How about ‘helter-skelter?-

A Yese

Q Did he use the words pilgs and helter-skelter

. very very frequently?.

Ak ﬁgil,‘&hgrlie talks a lot.,
Q "i'éi cohcefned about these two words, pigs
and heltér~skelter,
A I know of -- in some of the songs he wrote,

helter-skelter was in them and he'd talk about hélter~

R g
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skelter. We all talked about helter-skelter,

Q You say "we," are you speaking of the
Family? |

A Yes.

Q And that Includes Tex?

A Yes.

Q So the words pigs and helter-skelter were
common vocabulary; is that correct? '

A Yeso

Q In wﬁat context would you and the other
members of your Family use the words pig and pigs or
helter-skelter?

A  Context? Would you —-

Q - How would the words pigs and helter-skelfer
come up in your conversation?

A They'd just come up. All our conversations
were spontaneous,

Q What did the word pig or pigs mean to you
and your Family? .

A You must understand that all words had no
meanings to us and that helter-skelter was explained to me.

Q By whom? |

A Charlie, I don't even like to say Charlie,
I'd like to say the words came from his mouth that
helter-skelter was to be the last war on the face of the

earth. It would be all the wars that have ever been

L,
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1

fought bullt one on top §f the other, something that no man
could conceive of in his imagination, You can't conceive
of what it would be like to see every man jﬁdge himself

and then take it out on every other man all over the face

of the earth.

And pig was a word used to describe the

establishment.,
Q Today's establishment?
A Today's establishment., It is not taking

anything away from the establishment because we all have
an understanding that the establishment is doing what the
establishment is doing and that whatever it does and
whatever the world ls doing it's got to be perfect otherwise
1t wouldn't be happening and the world wouldn't be where

it is at today.

Q Susan, you testified earlier that on
Auguéé the 16th there was a raid out at Spahn Ranch; is
that correct?

A Yes, there was.

Q Between August 10th and August 16th what
took place out at the Spahn Ranch?

A There was a motorcycle group. We had a
young man there by the name of Danny DeCarloc who was very
very much in love with one of the young girls on the ranch
and he stayed there, basically, because he was in love with

her,

— 3 ——
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Q How long had Danny been at the ranch?

A About six months, to my knowledge, I would
say six months. It didn't seem that long but he said that

is about how long and his club members wanted him back in

Venice and they didn't care what they had to do to us to

_gét Danny back to Venice, So one night all of them came

out, all of the Straight Satans, that is Danny's group,
Dénny's motorcycle group, they came out—and talked to
Danny in private,

The men threatened to rape all of us girls
and they wanted to -~ they told us that if Danny wasn't
back In Venice by 5:00 o'eclock the next night they would
come out and kill us all including the children and start
a fire and burn the ranch down, and we proceeded to look
at them and said, "Go ahead. Danny does what Danny wants
to do. If Danny wants to stay here that is up to him,
you can come out and kill us all, we won't even fight
back." And we wouldn!'t have,

Q On August 16th were most of you arrested

at that time?

A All of us were arrested., There were 31
beople,

Q And were you later released?

A Yes.

Q Eventually dia you:go to the Barker Ranch

in Inyo County?

A
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A Yes.,

Q In a big bus?

A No.

Q How did you get there?

A The big bus was taken up to the Barker

Ranch last summer -- last winter Charlie drove it up
there,

Q Charlie Manson?

A Yes, this was right after my child was
born, about two, three months after,

Q Between August the 10th and August the 16th
did Charlie or you or any other member of the family go
out to anyone else's home and do what you previously did?

A . No, not to my knowledge.

MR, STOVITZ: We have concluded this witness's
testimony.

THE FOREMAN: Any member of the Jury have any
guestions that they would like to ask the witness?

Q BY MR, BUGLIOSI: Do you know Clem's
true name?

A All T know is that when I first met him I
knew him by Steve,

Q Did Katie tell you whether or not she and

Leslie and Tex took any money from the LaBlancals residencef

A Not to my knowledge,

Q Is Clem Tufts the same party as Steve

-CieloDrive.comARCH IV Ei‘ ‘
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Grogan?
A That sounds correct.
THE FOREMAN: Are there any more.questions?

I would like to give you the same admonition
that I gave you this morning.

You are admonished not To discuss or impart
at any time outside of this Jury Room the questions that
have been asked of you in regard to this matter, or your
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such matters,

You will understand that a violation of
these instructions on your part may be the basis for e
charge against you of contempt of court.

. This admonition, of course, does not !
precliude you from discussing your legal rights with any
legally~employed attorney, should you feel that your cwn
personal rights are in any way in jeopardy.

You may be excused,

THE WITNESS: Thank you,
MR. STOVITZ: Mr. Parent, -
THE SERGEANT AT ARMS: Mr, Parent., .

§
§
E
L
R .
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WILFRED PARENT,

called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your name; please,
THE WITNESS: Wilfred Parent. ’

THE FOREMAN: Will you raise your right hand and

take the following oath:

You do solemnly swear that the evidence you
shall give in this matter now pending before the Grand Jury

_of the County of Los Angeles shall be the truth, the whole

truth, and nothing but the truth, so help you God?
THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Will you please be seated,

EXAMINATION
BY MR, STOVITZ:
Q Will you kindly state -your name again;
please, '
A Wilfred Parent.

MR, STOVITZ: DMr, Foreman,.i have a photograph
depicting a young lady and a young man.
May this photograph be marked Grand Jury
Exhivit 19?

THE FOREMAN: It may be so marked,

‘l‘19

Q BY MR, STOVITZ: I show you @rand Jury
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_Exhibit'19; sir,

Is this a fair representation, the male

depicted in that photograph, of your son?

En I > B

plcture?

=0 k2 O =

Exhibit No. 9,

photograph?
A

Q
A
Q

Yes, it is.
How old was he at that time?
Eighteen and a half.

And what was the occasion of taking this

This was her high school graduation.

By Yher," that is a friend of your son's?
Yes, it Is.

And your son's full name is what?

Steven Earl Parent, -

And I direct your attention to Grand Jury

an automobile.

Do you recognize the automoblle in that

Yes, 1 do,
Whose automobile is that; sir?
It's my son's, I bought it for my son.

And was your son using that automobile on

or about August the 8th, 19697

A
Q

Yes, he was,

Do you recall when it was that you last saw

your son Steven Parent alive on August 8, 19692

A

Well, I know he was home in the morning when

et e
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B TR B T

I left for work but I didn't see him before I went to work
and he was home at lunch time about a quarter to 1:00,
Q Now, d4id your son, to your knowledge, say

where he was going that day?

A He was going to work.

Q Where was he working at that time?

A At Valley City Plumbing Supplies. ) i
Q Where is that located?

A It's on Rosemead or San Gabriel.

Q And you did not see him, I take it, then,
after work sometime in the evening? '

A No, I did not.

o TS . W LT S

Q The next time you viewed your son he was
dead; is that correct?
No, I never seen him.
You attended his funeral?
I didn't see the body.

And you did not identify him at the morgue?

O P O =

No, I did not.
Q Do you know of any reason for him to be at .
the address of 10050 Cielo Drive in Los Angeles,
commonly known as the Sharon Tate residence?
A I have no idea,
MR, STOVITZ: Any of the Jurors have any questions?

. Thank you very nmuch, Mr, Parent,

May this witness be excused?

I
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THE FOREMAN: You may be excused.
MR. STOVITZ: Miss Chapman, please,
THE SERGEANT AT ARMS: Miss Chapmane.

WINIFRED CHAPMAN,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testiflied as follows:

THE FOREMAN: Will you state your name; please,

THE WITNESS: Winifred Chapman.

THE FOREMAN: Will you raise your right hand and
take the following oath:

' You do solemnly swear that the evidence you
shall give in this matter now pending before the Grand Jury
of the County of Los Angeles shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Will you please be seated,

EXAMINATION
BY MR, STOVITZ:
Q " Would you kindly state your name, again,
for the record; please.
A Winifred Chapman,

Q Mrs. Chapman, were you working at the

residence of 10050 Cielo Drive in Los Apgeies back in

.
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August of 19699
R :
Q
A
Q

Yes, I was.
And who, if anyone, employed you?
The Polanski Family.

And how long had-you been working there as

»

of August the 8th, 1969°?

A

Do you mean in the household or for the

Polanski Family?

Q
A

Q

A

Q

A

Q
there when the

A

Q
sleep over?

A

Q

For the Polanski Family.
About a year and four months.

And how long had you been working at that

particular household?

Since February,

Of 196972

Yes,

Were you the ~~ in other words, you moved
Polanski's moved there; is that right?
Yes,

Was your work just day work or did you

Sometimes I stayed over.
And I show you a photograph, Exhibit 6.

Do you recognize this photograph as a

photograph of the Polanski residence, bearing in mind

that this is taken from the sky?

A

i e w e b

_CieIoDrivg,Qom ARCHIVE

-

S




10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25

26

116

e I show you Exhibit 12 for identification.
Do you recognize this young lady depicted

in this photograph?

A Yes, that is Mrs. Polanski,

Q Did she have a stage name of Sharon Tate?
A Sharon Tate;

Q What name, if any, did you call

Mrs, Polanski?

A Mrs. Polanski,
Q Did you refer to her as Sharon Tate?
A Only when I took a call and she was

addressed as Miss Tate,

Q So, then, you had known Mrs. Tate -~ Shkaron
Polanski probably a year and a half; is that right?

A Yes.

Q Do you know any of her friends such as

this gentleman deplicted in this photograph, Exhibit 132?

A Yes,

Q And who is that person.depicted in that
photograph?

A That is Jay Sebring,

Q How long had you known Mr,., Sebring?

A Oh, practically the full length of time

that I had been with them,

Q I show you Exhibit 11, showing a man and a

womah.

O
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photograph?

'68.
Q
photograph?
A

Q
A

Q

the nouse on August the 8th and found -~ or, rather, the
day before, August the 8th, when you found this distressing

scene there, do you recall what time it was that you left

on August the 8th?

A
Q
A

9

by car or did somebody pick you up?

A

me down to the bus stop.

Q

Do you know the people depicted in that

Yes,

And who was the woman in that photograph?
Abigail Folger.

And how long had you known Miss Folger?

I would say since, I think, September in
And who is the gentleman depicted in that

Wojiciech Frykowski.
How long have you known Mr. Frykowski?
I think September of !'68,

Do you recall the day before you came to

Yes,
What time was it?
Between 4:00 and 4:30.

And how did you leave the resildence there,
I left with two of the gardners who drove

About vwhat time did you say that was?

-
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A Between L4:00 and 4:30, '

Q So it was daylight at that time, bearing in
min@ that this was in Avgust; is that right?

A Yes.

Q When you left on August the 8th did you
notice anything written on £he front door as shown to
you here on Exhibit 149

A No.

Q What time was-it that you returned on
August the 9th, 1969, that was the day that all the police

came there, and all?

A Between 8:00 and 8:30, closer to 8:30,

Q How did you get to the resldence on that
day? '

A Oh, T had a ride up from the bus stop. .

Q From whom?

A From a man that I knew. lOrdinarily'I would

have to have taken a cab but I saw him and I got off the
bus and asked him to take me up there;

o Where did you get off the bus?

At Canon Drive and =-

Sunset? .

-Noo No, Santa Monica.

Santa Monica?

Yes,

O > HOH O o P O

And when you got off at the gate there, did
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-

you notice anything unusual?

A Yes, I noticed the wires.

Q All right, after you noticed the wires
whaf did you do next?

A I opened the gate and went on in.
Q And then wha% did you do ~~ see or do nexc?
A I picked up the paper and snapped out"the

outside lights, unlocked the back door and I went in and
I went to the kitchen phone and picked it up. Since our
electric was on I surmised it was the telephone wires, and
I picked up the kitchen phone and it was dead and I
started up front to waken someone,

Q And then what did you notice?

A Well, that is when I saw the bodies and
the bloody clothes, and what-have-you. |

Q Now, Mrs. Chapman, whatﬁdid you do? Did

you go to some other residence to make a phone call?

A Yes, I ran out. I didn't make any pﬁone
calls,

Q Pid you go to another residence?

A Yes, I went to a neighbor's house,

Q Do you remember who that neighbor was?

A I don't -~ I think the last name is
Aisen (phonetic). It was the second house from ours.

I went to the first house and I didn't get

in and so I ran to the second house and knocked.

- CieloDrive.cOmMARCHIVE
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Q Did the Polanskis have any type of animal

or dog or cat there at the house?

A Yes, we had a dog. There were two dogs
there,

Q@  VWhat kind of dogs?

A One was a little toy poodle, or something,

and another was a Dalmatian. They were both pups.
e T
Q Now, then, you said that your neighbor
made a phone call and then did the police officers come
to the scene?
A Yes, eventually.
Q Did you walt at the neighbor's house until

the police arrived?

A Yes,.
Q Did you go back to the scene with the
pollce?
B A No..
Q Did you ever go back to the scene?
A Yes.
Q When was that?

A The day after Mrs, Polanski's funeral,
which her funeral was on a Wednesday, I think, and I went
up the following Thursdey morning with an officer,

& Al)l right, now, at that time did he show
you the front door to the Polanski residence?,

A No, he didn't want me to see it.
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Q Now, that front door, when was the last time
before August the 9th, 1969, that you had paid any
particular attention to that front door?

A Well, I had washed it that Friday, the day
beforé, because of the finger marks and the paw mérks
from the dogs and I had also washed the window. I had
¢cleaned the door,

Q Now, was this the front -~

A The front door.

Q Was it the outside of the door or the insidef
A The outside,

Q And what color was that door; if you recall?
A The outside of the door was white.

Q * And what solution, 1f any, did you use to
wash it with, just plain water?

A Soap and water.,

Q And did you just wash i1t where the paw marks
were or did you do a pretty good job of taking off the mud?

A No, I cleaned it,

Q Now, I show you, now, disregarding this
word "pig" on the door, I show you Exhibit 14,

Is this the door that you referred to as

the front door that you had washed?.

A Yes.,

Q T show you this Exhibit Ho. 8.

k8 Ehis g faix _representation.of_the
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Polanski residgnce?

A Yes.

Q Did you notice anything unusual such as
the écfeen that appears away from the window in this
photograph, Exhibit 8, on the right-hand side of the
photograph?

Was that screen away from the window when
you left there on August the 8th, 19692
A Let's see., That is as you are coming from

the back, Yes, the screen was out because a carpenter had

been working in there, They were doing that room, making

a nursery out of it. There had been a lot of work in
there,

The painter --,I don't know if the painter
was there that day. There was somebody working in there
that morning.

Q You say this 1s the back of the house,
this photograph, Exhibit 8; is that right?

' A Well, this is the back room. This is the

front walk but you go down,

Q The walk is the front walk but where the
screen 1is away from the window 1ls the back room?

A Yes. N

Q And you say there was a carpenter working
there sometime that week?

A On Friday morning -- there had been men in
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L)

and out all week. The room was being done over, I don't
remember, I think it was a painﬁer, if I'm not mistaken,
Q When you came in on August the 9th ydu
don't know what the condition of that window was with
relation to tﬁat screen; do you?
A No, I don't,
Q And you stated that when you left on
August the 8th you left from the back door; is that right?

A Oh, no.

Q You left from the front door?

A I left from the front door when I left,
Q

When you came on August 9th you came in
from the back door? ‘
A From the back door,
Q You had keys to the residence?
A I had a key.

Q BY MR, BUGLIOSI: HMHrs. Chapman, when you lefg

on August the 8th, 1969, are you assuming that this window
was open because the painter was'working there?

A Yes.

Q Did you actually lock at the window and
see it was open when you left on August the 8th?

A Not as I went out of the house but I think
it had been opened.

. No, not as I went out of the house,

Q 50_you are assuming that the painter must
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have opened 1t?

A -Yes.

Q But you did not know of your own knowledge
whether it was open when you left on August the 8th; is
that correct? -

A No. ’

MR, BUGLIOSI: We have no further questions of th&s
witness.

THE. FOREMAN: Any members of the Jury have a
guestion that they would like to ask the witness?

You are admonished not to discuss or impart
at any time outside of this Jury Room the questions that
have beeri asked of you in regard to this matter, or your
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such matters.

You may be excused,

THE WITNESS: Thank you.

MR, STOVITZ: May we have our recess?

THE FOREMAN: Yes, we will call a five-minute
recess.,

(A recess was taken,)

THE FOREMAN: You may proceed,

MR, STOVITZ: Mr. Melcher,

THE SERGEANT AT ARMS: Mr. Melcher.

*

-
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- EXAMINATION

BY MR, STOVITZ:

Q Will you kindly state your full name for
the recoxd, -

A Terrance Paul Melcher.

Q Do you know a person by the name of Doris
Day?

Yes, sir.

TERRANCE PAUL MELCHER,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as fTollows:

THE FbREMAN: Will you state your full name; please,

THE WITNESS: Terrance Paul Melcher,

THE FOREMAN: Will you raise your right hand and
take the following oath:

You do solemnly swear that the evidence you
shall give in this matter now pending before the Grand Jury
of the Coﬁnty of L.os Angeles shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITHESS: I do. o
THE FOREMAN: Will you please be seated.

And she is some relation to you?

Yes.

o » o =

What 1s that relationship?

- et

i
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A She is my mother,
Q And did you ever live at a residence
depicted on this photograph, Exhibit &, that has been

described as 10050 Cielo Drive, Los Angeles?

A Yes.

Q How do you pronounce that name?

A Cielo, )
Q Just like the sky?

A That's right, it's Spanish for sky.

Q And what was the date that you first moved
Into that residence and what was the date that you moved

out of that residence; approximate?

A I believe I moved in in April of 1966,
Q And when did you move out?
A I moved out approximately the first week of

January, 1969.
h Q And did you know of your own knowledge who
the next tenants were of that residence?
A Did I know the next tenants or did I know

who they were?

Q Did you know who they were, of your own
" knowledge?
A Yes, when I moved, I moved to a house in

Malibu, it was owned by my family, and Sharon Tate wished
to subleq the house from me since I had about four months

to go on the lease that I had originally taken and she

v - pm——— 4 A u e
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L3

called me several times to see if we could work out a
sublet,

Q And to your knowledge, is this the house
depicted on the diagram, Exhibit 7%

A - That is correct.

Q Now, do you know of your own knowledge when

Sharon Tate did move into that residence, if ‘she ever did

move in? y

A ' I think -~ I think iﬁ was in March of 1969.

Q And at that time did she move in with her
husband, Mr, Polanski?

A I assume so, I don't know,

Q Did you ever return to that residence on
Clelo Drive after that?

A No, I didn't, After --

Q After Miss Tate and her husband,

Mr, Poianski, movéd in?

A I returned there sometime in, I suppose it
was September or October of 1969, because the owner was
a friend of mine.

Q Who is the owner?

A His name is Rudy °~ Altobelli, the man who
owns the ﬁroperty. He has been leasing it for a number
of years ﬁo different people.

Q Now, I'd like to direct your attention to

this board where we have various exhibits, I through 16,

LY ' - . L N
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depicting various men and women.

A Shall I rise to look at that?

Q Yes, please step around here.

Do you recognize the individuals depilcted
on any of those photographs as persons that you knew
prior to August the 8th, 1959?

A Manson, yes, of course, the third from
the left on the top.

Q That would be Exhibit 2 that you have
indicated, this exhibit right here?

A That is correct. _

Q You indicated that he is Charles Manson;
did you say?

A _That 1s correct, and the fellow on Manson's
left, I don't know him but I think I have seen him at
Dennis Wilson’s house,

Q This is Exhibit 4 you have identified; is
that right?

A That is correct.

Q So you beliéve that prior to August the 8th,
1969, you knew the man depicted in Exhibit 4 --

Grand Jury Exhiblt 4 and in Grand Jury Exhibit No. 2,
which you say is Mr, Manson?

A That 1s correct,

Q All right, you may return to the stand; sir.

You mentioned knowing Dennis Wilson. Who

I

CieloDrive.comARCH IV

.
v g i

s e ———

!
T
f
i
+
E.

ES



10
11

i2

Rt

14
15
16
17
18
19
20

21

. 22

23

24

25

28

is Dennis ¥Wilson?

A He is a man wvho is'a member of a
well-knouwn sihging group, the Beach Boys. I have known
him for a number of years, it must be the last six or
seven, Nnow, I'haVe known him off and on for that period
of. time.

Q Where were you living in Malibu in
August of 19699

A I lived on Pacific Coast Highway, 22126,
in Malibu,

Q‘ Vhere with relation to some restaurants,
for instance?

A I lived approximately, oh, two miles south

of Malibu Pier.

a And is the Sea Liion Restaurant still in
existepce?
A Yes, The Sea Lion was maybe two and a half

miles south of my house, or you might say it was in
between Malibu Pier and the Sea Lion Réstaurant. I'm not
sure if my -~

Q It just seems long when the traffic is
bad; is that right?

A That's right.

Q Now, Mr, Melcher, is that the way you
pronounce.your name; sir? V

A That is correct,

CieloDrive.coOmARCHIVE

VT

e

2 S
—— o

e A A g o A b i A St Pongle Tt B o N By



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

130

Q Did you ever see either the man depicted in

Exhibit 4 or Mr, lianson at your home in Malibu during the
year of 1969°

A No, I didn't.

Q You did read about it in the newspépers,
gbout the tragedy that besét that home on Cielo Drive on
August 9th of 1969; is that right?

A I daid.

Q And from these newspapers we fix the date
as August the 9th, 1969,

Now, when prior to that had you last seen
Mr, HManson or the man depicted.in Exhibit 49
A Exhibit 4 is WVatson, I believe. I have

seen him e

Q You are talking of Watson, now, on
Exhibit 42
A Yes.

I had seen him -~ I don't recall whether
or not I met him -~ I have seen a 1arée number of
photographs to identify. He was the only one who looked
in any way familiar to me., I had seen him at Wilson's
house in the summer of 1968, I'm not sure, June, July,
August, and Manson, I had seen in May of 1969,

’ P T et e
Q All right, now, without trying to give us

verbatim conversation, did you have a conversation with

Manson in May of 1962?

m mmr m—— - h e B P R
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A - I was asked to drive to vhat was described
to me as Charlie's ranch so that I might audition them,
One of my occupations is that of recorder-
préducer, and I was asked to drive and meet Manson and
his group in that capacity, to see whether or not I'd be

*

interested in precording them,

Q -Did you go to this Charlie's ranch?
A I digd.

Q Have you seen photographs in the newspapers

of a thing called Spahn Ranch?

A I aid.

Q Is that what you call Charlie's ranca?

A It is.

Q And when you went to Charlie's ranch did

you see young people, old people, did you see just the
musicians, what did you see?

A There were forty or fifty, it's hard to
say exactly, they were everywhere, mo§tly Young women,
and they all seemed to be part of the same group and They

all sang together with Charlie Hanson.

Q What instrumeht, if any, did Charlie play?
A He played a guitar.
Q Were there any other persons playing

M ey vt

instruments, to your knowledge?
aA It seems to me some girls were playing a

tambourine, _Perhaps that was_the only -—-
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Q And the music, if any, that you heard, was
this music that was known to you or did it appear to be
original works?

A It seemed to be and I was later told that
they ﬁere all songs that Charlie Manson had composed,

Q You fix thls time as being May of 1969,

Did you have any conversation with
Mr. Manson or anyone there at the ranch concerning any
future dates or future appointments, or was it left that
you would get in touch with them, or anything of that
nature?

A The type of music they were doing and the
whole setting itself was rather peculiar to the pop music
business, to say the least, and I_H§§§£§§;£;inga@
approximately within a week after I had first been there
because a friend of mine in the interim, between the first

visit and the second visit, had told me he had just

. completed a conversion of a trailer into a -~ what they

call a remote recording unit and that he was going to
spend a summer traveling around the country trying to
record various Indian tribes doing native songs and that

sort of thing and I mentioned to him that I had seen a

~group living in, I guess it's Chartsworth, that seemed to

be something like an Indian tribe, they sat around and all

sang together, and all participated, that perhaps that

| might be.the type .of fhing he was.interested in, and that

A

.
1
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was the reason for my second visit,

Q Did you speak to Mr, Manson on the second
visit?
. A He spoke to me.
aQ And was it left that you would get in touch

with him or he would get in touch with you, or waswthere;
anything said about any future arrangements?

In other words, whether or not you were
going to use his services or try to get it arranged with
other indiviliduals?

A No, the reason that I went back the second
time, I felt sorry for those people. There were a lot of
girls that were obviously young and I assumed that most of
them were runaways, or whatever, and when I went back with
my other friend who had a traller that was, in fact, a
recording studio and it was set up To record out of doors
or anywhere that you might find people making muslc, the
purpose of that visit was to perhaps §how it to someone
who may be wanting to do something like that, but that
wasn't exactly what I was looking for in musiec.

Q Did you ever give anyone at that ranch,
elther Mr, Manson or the man deﬁicted in Exhibit 4, or
anyone else your telephone number and address where théy
could get in touch with you?

A I don't believe I did, no.

Q ____ Now, did either iir, Manson or the man

.
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depicted in Exhibit & ever visit you when you lived on
Cielo Drive?

A No, Dennis Wilson drove me home from his
house one day, he lived on Sunset Boulevard, and I suppose
it's facific Palisades, across the street from Will Rogers
Park, and he drove me one day from his house and lManson
was 1in the Qack seat of his car stru@m;qg his sultar and

- e,

they dropped quggf in the drivevay.

R QTR [Bg e ¢ A e St B ST N

Q That driveway?
A That driveway, the paved parking area.
Q You are indicating the driveway on Cielo

Drive depicted on Exhibit 7; is that correct?

A That is correct, and they turned arouné and
left,

Q Do you recall the approximate month thsat
that occurred, sometime before January, 19699

A As I recall, before, It would have been
either ~- late summer of 1968,

Q And that home that is depicted in
Exhibit 7 is in the City of Los Angeles, County of
Los Angeles; is that right?

A Yes.

Q Now, I show you this photograph here, sir.
It is Exhibit 8 and the walkway here leads up to the front
door; is.that right?

A Correct,

N
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Q This photograph you recoghize as a

photegraph of that residence depidted on Exhibit 7; is that

right?

A Yes, sir.

Q -Immediately to the right of that photograph
appears to be a window with small panes of glass and
next to that an open window with a screen sitting next to )
it.

Where do those windows lead, if you recall

at this time?

A That is the dining room.

Q In other words, that window that is opeéen
with the screen next to it is the window to the dining room

A It is.

Q Now, when you went back to this residence in
September of 1969 did you go into the residence with
Mr. -- who is 1t, Altobelli?

A Yes,
Q Did you go into that residence?
A I did. Mr, Altobelli was in Rome at the

time of the murders and he flew back and he was very upset
and I had a guest house in my home in Malibu and I invifed
him to stay there, and which he did for about six weeks
until he felt up to going back to his house,

Q So when you did go back to this house shown

in this photograph was there still a dining room behind

N - P
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this window that is open here?

A Yes.

Q It was not being converted into anything
like a nursery, or anything?

A No.

Q Was there aﬁy room in the house that had
been converted into a nursery at the time you went back in
September of 19697

A Well, no. I'm not certain., I didn't see --
I'm not really certain what constitutes a nursery.

In addition to the dining room there is a
kitchen, tﬂere is a maid's room, there is a living room,
two bedrooms, and there is a guest house, I didn't see
anything that looked like a nursery.

Q When you were there did you know of a
person by the name of Garritson that llived there?

A No, I didn't,

Q Now, after that last visit that you made to
the Spahn Ranch in 1969 did you see Mf. Manson or that
individual depicted in Exhibit U4 again?

A No, I didn't.

Q Did you get any calls or messages that
either one wanted to see you or have any contact with them
indirectly through Dennis Wilson or anything like that?

A No, I didnt't.

Q Did you in any way tell Mr. Manson that you

" CieloDrive.COMARCHIVES |
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v

were not interested in his singing or that you were not
interested in that type of music?

A No, I didn't.

I was told that he didn't have a telephone
anyway. Theré wasn't any way to ge? in touch with the
man 1f I had even wanted to.

Q So, then, you had no further contact with
him, to your knowledge, and he did not ever, to your
knowledge, try to get in touch with you?

A That is correct.

Q BY MR. BUGLIOSI: How many times did you

meet Manson through Wilson?

A Only once that I recall,

Q Well, you went to the ranch once?

A Through Wilson, you said.

Q I'm sorry., At the time you went to the

ranch you did not go with Wilson?
A No.
Q How many times did you'speak to Manson

through Wilson, just once?

a Just once.
Q This was at Wilson's residence?
A That's right. Actually, I don't believe -~

I suppose I did meet him, he was in the car when we drove
back.

Q Did Wilson arrange for you to meet Manson?

—wm e w mun P e e R R eER . b A e —— —a——
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A No, he didn't arrange -~ Dennis is someone
I have known for a long time. As I say, we have been in

the same business, in the same community.for a while.

Q Did Dennis indicate that Manson wanted to
see you?

A No, he didn'.;’co

Q Did Dennis indicate to you that he, Dennis,

wanted you to see Manson?
A No, not that I recall.
Q It was kind of a fortultous meeting the

first time?

f/&_\\\ I simply dropped by a friend?*s house and
i
e ngQEhereg

Q . Why did you go up to the ranch that day?

A A friend of mine named Greg Jakobson, who
at one time had worked for me when I had, and 1 have a
record production company, Jakobson had worked for me in
the capacity as a talent scout and he used to cover the
Los Angeles area and nightelubs, and ﬁhatever, looking for
talent, either writers or performers, whatever, and
Jakobson had been calling me for a number of weeks saying
that there was a musical act guite out of the ordinary
that I may be interested in seeing and hearing and he asked
if T might come to their ranch because there were too many

of them to come to my office.

Q So you understood that Jakobson knew Manson?

¥
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A I'm sure he did, yes.

Q After you heard Manson's performance out
at the ranch did you indicate to Jakobson that you were not ‘
interested in Manson?

A " I'm not certain whether or not I made any

statement like that, I may have,

audition.

Q Well, the purpose why .you went to the ranch

was to see Mans
A
Q
perhaps some ty
been entered in
A
Q

Manson did not

. a e e R

It wasn't -~ it wasn't the ordinary talent—

on perform; is that correct?

Right.

And if he performed to your satisfaction

pe of a business relationship could have

to; is that correct?

That is correct.

Now, .2 business relationship between you and

come into existence; is that correct?

A That 1s correct,

Q And that is because yoh were not T
particularly impressed with Manson; is that correct? ’ ;w

A I wasn't impressed enough to allot the

time necessary.

Q
party that you
| A

Did you communicate this to any third y

were not impressed with Charlie Manson?

communicate that to Greg Jakobson,‘

!
I suppose sometime after that 1 did ' )
o §
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Q Did Manson ever ask you what you thought
of his performance?

A I don't recall, I think after hearing them
sing a dozen or so songs I may have singled one out and
said, "That is a nice song," just to be polite.

When someone performs for you you doh't
want to simply not respond to their whole presentation,
and to be polite I probably said something. Usually that
is what I say.

Q Did Manson seem to be irritated with you

Jn any respect ab any time?

A Ho, he didn't and there were all those
people wandering around and I gave them $50,00, which is
all I had with me, so that they could buy some food.

MR, BUGLIOSI: No further questions,

MR, STOVITZ: That is all.

Thank you very much.

THE FOREMAN: Any questlons that any‘members of
the Jury would like to ask the witness?

You are admonished not to discuss or impart
at any time outside of this Jury Room the questions that
have been asked of you in regard to this matter, or
your answers, until authorized by this Grand Jury or tie
Court to discuss or impart such matters. |

You may be excused.

THE WITNESS: Yes.

At .
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MR, STOVITZ: He may discuss it with counsel if
he wants to.

THE FOREIMAN: If you have a counsel you can
discuss it with your counsel.

THE WITNESS: Yes, thank you.

MR. STOVITZ: Dr, Ngguchiq

THE SERGEANT AT ARMS: Dr., Noguchi.

THOMAS T. NOGUCHI,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your name; please,

THE WITNESS: Dr. Thomas Moguchi, M-o~g-u-~c-h-=i,

THE FOREMAN: Will you stand just a moment,
Doctor.

Will you raise your right hand and take
the following oath:

You do solemnly swear fhat the evidence you
shall give in this matfer now pending before the Grand Jury
of the County of Los Angeles shall be the truth, the
whole truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do,

THE FOREMAN: Will you please be seated.

1
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EXAMINATION
BY MR, STOVITZ:

Q Would you kindly state and‘spell your first
name and last name; please,

A Yes. Thé first name 1s spelled Thomas,
TuheQul=8~8, Middle name is initial T., and the l1ldst
name, Nwo~g-u~-cwh-1, and I do have another abbreviation
called M.,D.

Q And you are licensed to practice in

medicine here in the State of California?

A Yes, sir.

Q And do you have a specialty, Doctor?
A Yes, sir.

Q What is that specialty?

A My specialty is called pathology. More
specifically, forensic pathology, sir.

Q And in your specialty, sir, how long have
you engaged in performing postmortem examinations?

A About ten years, sir..

Q - And what 1s your title, if any, that you
have with the County of Los Angeles?

A My title is the Chief Medical Examiner-
Coroner for the County of Los Angeles. .

Q As the Coroner of. the County of Los Angeles,

sir, did you supervise certain postmortem examinations

on August the 9th and August the 10th, 1969?

et Wl et R e nt kT By -
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A Yes, sir,
Q Doctor, we have arbitrarily just taken

Count I as being Abigail Folger.

Do you have the records there before you

on Miss Folgerf

A Yes,

Q And do you have the case number described

as’ 69-8794 for Abigail Folger?
A That is correct, sir,
Q And do you have an identification

photograph there in that folder?

A Yes, I do, sir,
Q lay I have that; please?
A Yes, you may.

May I also request your signature for
official receipt of the Coroner's photographs?
Q I will give you my signature, Doctor,
A Thank you, sir,
Q I have received -- theve are fifteen’
photographs here, to your knowledge, Doctor?
A Yes. h

MR, STOVITZ: Taking just one photograph at

random here that shows a face and body, may this photograph

be marked next in order, which would be Grand Jury

Exhibit No. 20; is that right?

This photograph of Abigail Fblger, may this

——_—re - p——— —
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be marked Grand Jury Exhibit 207

THE FOREMAN: It may be so marked,

Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
Exhibit 20, sir,

. Is that a photograph of fthe person that we

hrave described as Abigail ﬁolger, Case No, 69-8794?

A That is correct, sir.

Q And that was takeh under your direction
in the laboratory of the Coroner's Office; is that correct?

A That's right, sir.’

Q And you did perform an autopsy, or,

postmortem examination upon the pérson depicted in thet
Al

photograph; is that right?

A . Yes, I did an inspection of the body arnad
also directed and supervised the autopsy performed by
another medical examiner whose name is Russell C. Henry, M.

Q Is Dr, Henry still with the County of
Los Angeles?

A Not in my department, sir, no, sir.

Q But, fto your knowledge, he's practicing

medicine here in the State of California?

22 A Yes, slr. '

23 Q And you supervised that autopsy; is that '

24 correct? i

25 A Yes, sir, ¥
. 26 Q As a result of the autopsy performed”ti.?on

i
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v

the person shown in Exhibit 20 were you able to determine
the cause of death of that individual?

A Yes, sir,

Q And what was the cause of death of
Abigail Folger, the person depleted in Exhibit 207

a The cause of death was a stab wound of the
‘aorta, that is the large blood vessel originating from
the heart, gausing a massive hemorrhage.

Q Did you find any other wounds other than
the stab wound to the ﬁeart?

A Yes, I found a total of 21 stab wounds on

the body, sir,

Q Did you find any gunshot wounds to the body;
Sir?

A No, sir.

Q Now, with respect to the stab wounds, did

you examine the stab wounds to determine whether or not
the same instrument caused all or substantially all of

those stab wounds?

A Yes, I do have an opinion; sir.
Q What is that opinion; sir?
A Based on the stab wound characteristics,

the size and shape and angulation of the wounds, the 21
stab wounds appear to be caused by the same £Quyg.of a
A
<gharp cutting instrument, sir.

Q Could you describe that instrument further

- P
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for us, such as a knife or rork or anything else?
Could you describe whether or not this

instrument woes like a dagger with two sharp edges or a
triancular instrument with three sharp edses on it?

A I would say, based on the general survey
of the 21 stab wounds, it shows some similar characﬁerist;cs
whicihh were ~- the item 1 -~ stab wound was sharp and -
indicating sharp edges of one cutting edge, and ofther
portion has a dull and tearing actlon, or, tearing appearancy
and other shows two equally sharp cutting angulations,
.and the stab wéﬁnds themselves are veritably deep and
the deepness was -- could Lest be described because,
I might say, because of a position change and the fore:
involved it is rather difficult to establich the exact |
length of the depth of the wound, but I would say that

there are -~ five to six inches stab wounds were observed

in the body, sir.
Q Now, some of these wounds depicted on

Exhibit 20 are the stab wounds that you have just

described; 1s that correct?

A Yes.

Q Some of those wounds were what we might

%

call superficial wounds; is that correct?
A Yes.

Q

wldnd did they all appear to be of The Sare

recent orizin?

.
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. 1 A That is true, sir.
2 Q Mow, did you also perform a postmortem i
3 eZamination on a person that has been desecribed to you E
4 as Mr, Frykowski, and your lab number would be :

5 Case No. 69-8793? ' z

6 ) A Yes.
7 Q May I have the photographs, if you have any,
8 | on that; please? - :
9 A And, then, again, may I request your
10 signature for the officlal receipt of a total of 10 ;
11 photographs that you received?
12 MR, STOVITZ: Yes. |
13 Again, we will take one photograph
. . 14 deplcting the face and body of this individual and may ]
15 this photograph be marked as Exhibit No, 21°% !
16 THE FOREMAN: It may be so marked. é
#21 17 Q BY MR, STOVITZ: I show you Grand Jury ;
18 Exhibit 21, sir. %
19 Is that a fair represeﬁtation of the
20 individual that we have described as Mr. Frykowski? -
21 A Yes. |
22 Q And you @id supefvise the postmortem
23 examination on this individual, as well; is that correct?
24 A Yes, sir,
25 Q As a result of that postmortem examination
i 26 were you able to determine the cause of death; sir?
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A Yes.

Q What was that cause of death?
iy That cause of death was ascribed as

foliows:
Multiple stab wounds of the body causing
massive hemorrhage. ’
Q Did you find any gunshot wounds in the hody

of Mr, Frykowski?

A Yes, slir,

Q Approximately how many; sir?

A There was one gunshot wound, sir.

Q Was there a bullet recovered by the

Coroner's Office?

A That is true.

Q Do you have that bullet with you or did you
turn it over to the Los Angeles Police Department?

A If I may make a correction. I do have a
record that the bullet was found 19 -~ pardon me, this is
a -- Ve were using a 24<hour time arréngement, so0 that
the bullet was in fact turned into the representative
from the Los Angeles Police Department on August-lo, 1969,
at 12:45 p.m,, and received by W, J. Lee.

Q Now, you stated that you found .
approximately how many stab wounds to Mr. Frykowski's
body? |

A ; will be happy to state so. That a total

¥

L}
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count of the stab wounds found on the body was 51 stab
wounds,

Q Going to, now, the scalp,-which is shown
in Exhibit No., 213 is that correct?

A Yes, partly_shown.

Q Yes,

Were there any lacerations or cuts to the
Scalp of Mr, Frykowski? -

A Yes, there were,

Q Approximately how many?

A A total of 13 cuts,

Q And do you have an opinion as to what
instrument, if any, made these cuts?

A . My opinion, based on the characteristics of
wounds, I would say the wound has to be created by
something heavy but biunt instrument.

It could be irregularly shaped but the
surface itself would not have a sharp cutting edge. The
wound characteristics were totally coﬁsistent with
inJuries caused by blunt force. |

Q Would it be somewhat similar to the handle
of a gun, a revolver? l

A Well, study of the-13 lacerations itselrfl
not entirely inconsistent without knowing the size of
the objegt, However, the gun butt would be able to

create a similar laceration shown on the body.

Mo o ke .
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Q All right, now, did you find any stab

wounds to the back of Mr, Frykowski?

A Yes, sir.

Q Approximately how many?

A . There are 5, sir,

Q And all of the 5 stab wounds to the back
of Mr. Frykowskil made by -- do you have an opinion as to

whether or not they were made by the same type of
instrument?

A Yes, I would say that, and we emphasize
the same fype of instrument. JYes, I would agree, the same
type.

Q In other words, what you are saying is you
are not sure that it was the same instrument but it was
the same type of instrument; is that correct?

A That -is correct.

Q All. right, in other words, if we just
assume hypothetically that this instrument was a knife
would this be a knife with two sharp édges or one sharp
edge?

A Yes, depending on the type of a knife.

Not all knives have two edges and depending on the
instrument and depth, whereby, the tip may have double
edges and as the depth increases it may be a single-edge
type of a sharp instrument ani, however, there are enough

characteristics for us experts in the field of forensic

PRy
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v

pathology to express opinion those are caused by the same

type of instrument,

Q Did you find any wounds on the anterior
portion of the body?

A - Yes, sir,

Q And what is the anterior portion of the
body; sir?

A, That is the front, basically, chest, up to
the slde of the chest, sir.

Q Approximately how many wounds did you find
in the anferior portion of the body?

A Lleven.,

@ And these wounds, were they made by the
same «ype of instrument; sir?

A It is my opinion, yes.

. Q Can you say that any of the eleven wounds
that you say that were on the front part of the body were
made by two separate instruments; can you tell us that?

A If they are same — well, it's difficult
for me to tell if a weapon 1s very very close or very
similar.

However, we can safely exclude the weapon
which will be entirely different from the weapon I have
described hefore,

If there is something very wide or heavier,

I might say, for example, that I would be willing ¥o

"

-
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testify as to the fact these wounds are not caused by a
hatchet or anything of that sort; It has to be a sharp
instrument like knives or sometimes a type of knife where
the pattern is observed caused by an instrument called‘&
bayonet and sémetimes a knife, with the homemade knife
type where the knife has two edges,

Q All right, now, it was in the anterior
portion that you found this gunshot wound and that is one
of the eleven wounds that you just described; is that right]

A Gunshot wound was found in the back,

Q Did it enter the back or did it enter the
front?

In other words, did the gunshot wound go

from back to Tront or from the front to back?

A May I just look to the report, please?

Q Yes, -

A Sir?

Q Yes,

A As to the descripfion of the gunshot wound

of back, as I mentioned, the entrance wound was found in
the left armpit, more toward back, and the direction of
the gunshot wound track was almost horizontal as if the
decedent were in a standing position.

Then the bullet was found in the back at

the ~« the location which is called f£ifth dorsal vertebra,

That 1s fifth backbone column belgw_ﬁpe_neqk ponpq___

)

'
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Q And were there sixteen stab wounds to the

left arm; Doctor?

A Yes, sir, sixzteen,

Q And were there eight stab wounds to the
left leg? -

A That is correct; sir. ’

Q And can you tell us whether or not these

stab wounds to the arm and to the leg, whether or not they
were made by the same or different instruments, or do you
have no opinion on that point?

A Well, I do have an opinion based on the
survey work done, that is, the comparison study of the
wound characteristics, that they appear very similar in
the length and depth of any characteristics, I would say
that the total of 51 stab wounds were caused by the same
type of instrument,

Q Doctor, do you have an examination of'a
Steven Barl Parent before you?

A Yes, I do, sir.

Q And when was the autopsy of Steven Earl
Parent performed; sir?

A The autopsy was performed on August 1.0,
1969, at 2:00 p.m., at the central facility located in
the Hall of Justicea

Q Was that also done under your direction

and supervision?

i
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1 A Yes, sir,

2 Q I'm now initialing four 5 x 7 photographs

3 of Steven Earl Parent, which is Coroner's No, 69-8792;

4 is that right, Doctor?

5 | A Yes, sir,

6 MR, STOVITZ: Taking the top photograph, which

7 appears to be of the head, may this photograph be marked

8 as Grand Jury Exhibit No. 22; please? -

9 THE FOREMAMN: It may be so marked.

10 Q BY MR. STOVITZ: Doctor, showing you

11 Grand Jury Exhibit No. 22, is this a photograph of the

12 individual upon whom this postmortem examination was

13 performed?

14 A -Yes.

15 Q And as a result of the postmortem

16 examination were you able to determine the cause of death

17 of the individual whom we have deéscribed as Steven Parent?

18 A Yes, sir,

19 Q What is that cause of éeath; sir?

20 A The cause of death was multiple gunshot )
21 wounds of the chest cauéing a massive hemorrhage. i
22 Q By "multiple," how many would you say; ?
23 Doctor? f
24 A There were two gunshot wounds in the ,
25 chest; sir. %
26 Q And were there any other gunshot wounds
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that you found in this individual?

A Yes, sir,
Q How many was that; sir?
A One gunshof wound was found on the left

face, ‘I should, perhaps, say cheek, and another gunshot
wound was found on the 1eft'arm, which was a through-and-
through gunshot wound, and I might refer -~ I will stop
here a moment -~ for the purpose of the identification
in the diagram, that fatal gunshot wound was labeled
No. 1 and No. 2, and the gunshot wound on the cheek was
labeled No, 3.

However, This number does not indicate in
any way the sequence of events; sir,

Q The gunshot wound, No. %, do you know
whether tﬁat was caused by a bullet that may have caused
one of the other wounds or is that definitely caused by
a separate bullet from any of the others?

A It is rather difficult at this time to be
certain. It could very well be a separate wound,
However, 1if the left arm was in position which'I am
taking now, that is, about a 45 -- a 90-degree angulation
in the elbow and my wrist is more toward to the front
near the chest, that a through-and-through gunshot wound,
No. 4, could be the wound found inside of the -= on the

chest .

Q Vhich would be gunshot wound No, 23 1s that

¥
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right?
A Yes, sir.
Q And did you recover the bullet from

gunéhot wound No, 27%

A Yes, sir. i

Q And was that also given to the Los Ahgeles-
Police Department, Mr, Lee?

A Yes, sir.

Q Now, with relation to gunshct wound No. 5,

do you have an opinlon as to whether or not that was made

by a separate bullet, separate from any of the other

gunshot wounds?

A Yes, sir, I do have an opinion, sir,
Q Now, what is that opinion; sir?
A Based on the study, 1t appears this was a

through~and~through gunshot wound, and so a total of
gunshot wounds, we have labeled, my associate,

Dr, Gaston Herrera, the Deputy ledical Examiner in my
départment, labeled 4 and 5 to represent the through-and-

through gunshot wounds,

Q So that gunshbt wouhd No. 5 could have

caused one of the other gunshot wounds that you previously

described; is that right? .
A . Yes, sir,
Q So, then, actually, if you are talking

about Tiring a bullet, three bullets probably could have

. An femebt - g i s
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been fired or it could have been five bullets fired in
this case; is that right? ‘

A I would say 3 or 4 shots fired upon the
body.

Q - All right, now, in addition to the gunshot

wounds were there any stab wounds that aubtopsy revealed?

A Yes, sir,.

e | What stab wounds were ﬁhey and where were
they?

A It was a left-hand. I% was one cut

found in the left hand.,

Q Is this sometimes called a defense wound?

A Yes, 1t could be considered a defense
wound.

The purpose of the term defense wound is
to,gugyd further injuries so that a human being holds
hands toward the assailant receiving injuries rather than
a fatal injury towards, more or less, in the chest area,
This 1s often called defense wound, bﬁt I would like to
reserve that opinion. This may not be truly classified a
defense wound,

Q All right, now, Doctor, did you in your
office perform an autopsy on a person known to you as
Sharon Marie Polanski?

A. Yes, sir,

Q And when was that aulopsy performed?
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A Sir,‘that autopsy ﬁas performed August 10,
1969, and the autopsy was commenced at 11:20 a,m, and
incision and examinatlon of the organs were completed ab
2:00 p.m, of the same date.

Q@ And who, if anyone, in your department
actually performed the postmortem examination? ’

A The autopsy was performed by Thomas T.
Noguchl, M.D., Chief Medical Examiner-~Coroner for the

County of Los Angeles, That is 1.
MR, STOVITZ: Mr, Foreman, I have a photograph

.depicting a full view of a young lady who appears to have

some type of rope around her neck, appearing to have some
undergarment on.
May this be marked as. Grand Jury Exhibit
No, 237
THE FOREMAN: I¥ may be so marked,
Q BY MR, STOVITZ: I show you Grand Jury
Exhibit 23, '
Is that the photograph‘of the person whom

I have called Sharon Polanski?

21 A Yes.

22 Q And as a result of the autopsy that you
23 performed uwpon her, sir, were you able to find and

24 determine the cause of death?

25 A, Yes.

26 Q What is that cause of death; sir?

LY
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A The cause of death ascribed by me was
multiple stab wounds of chest and back penetrating heart,
lungs and liver, causing massive hemorrhage. . -

. Q Doctor, when you first saw the body of the
person depicted in Exhibit 23 did it have that rope around
the neck as is shown in that photograph? ’

A Yes,

Q - Did you examine that rope fto determine the
tightness of the rope?

A Yes, sir,.

Q Did it appear to cause any type of
strangulation? Was there any abrasion about the neck or
any scarring there from the rope? -

A On the neck there was_ng indication of
skrangulation, no, sir.
Q And did you find any significant condition-

about this woman with respect to pregnancy?

A Yes,
Q What did you find in that connection?
A The examination revealed that decedent

was eight months in prggnancy stage and the male fetus was

found. However, there was no injury to abdominal aresz

nor the unborn baby. .

Q _Did it appear that the baby was in a

normal state of embryo -- rather, fetus state at that time?

A Yes, sir. I performed an autopsy of the

[ P,
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unborn male baby and there was no congenital abnormalities
and maturation of the baby was entirely consistent with
eight months pregnancy,

Q And you say there was a total number of

stab wounds of 16 to the body; 1s that right?

A Well, I haven't said it yet.

Q How many are there?

A A total of 16 stab woun&é, sir,

Q Were any of the stab wounds directly

into the area where the fetus would be carried?

A No, sir,

Q Now, how many stab wounds did yocu find in
the chest area of the person depicted in Exhibit 237

A - Pour, gire.

Q And from your examination would you say
whether or not the same instrument or different instruments

caused those four stab wounds?

A I do have an opinion, sir,
Q What is that opinion; sir?
A Again, based on the general characteristics

of the 16 stab wounds it appears those are caused by the
same type of a sharp strong instrument.
Q Vhen you say "strong instrument," do you

mean it was used by a person that was strong or that the

instrument was like a crossbow or & sword, or what do you

L nmean-by -the—strong-instrument?
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A The terr used, "a strong instrument,” is
no doubt referred to the instrument itself. It is
constructed with a great strength, strong{and I was not
referring to the person,

Eowever, that this opinion was based on
the multiplicity of the stab wounds and alsc the
characteristic of the wound which shows the tearing of the
wound separating further as the instrument penetrates
through the skin, indicating the thickness of the stab
wound would be thicker than the usual pocketknifle or thin
blade knife, It would most likely be thicker than 2
kitchen linife,

Q Is this instrument that was used on the
body deplicted in Ixhibit 23 different in any way from the
instruments that were used to cause the stab wounds te

the other bodies?

A No, sir, so far as I have testified, in
four cases, I believe the wound characteristics are guite
similar and could very well be causedzby an instrument --
or, a same type of instrument guite similar to :the one --
each other,

b Q Now, were there approximately eight wounds
to the pack of Sharcn Polanski?

A Yes, I would testify to that, sir.

Q And then there were certain wounds to the

arms and other areas of the body; 1s that correct?

—me
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Q Now, do you have an opinion as to how soon
after the infliction of these wounds the person would have
met her death? Would death be instantaneous? Would it
be within an hour? Would it be within several hours?

A In my opinion, based on the study of the
previous cases where person receives stab wounds to the
heart causing massive hemorrhage, the person -~ average
person would recelve «- first receive a profuse hemorrhage
into the body cavity, thus causing a sudden drop of the
blood preésure and it is quite_ possible still that the
person would be able to move to escape from the location
where he or she was injured, but most likely the person
would be incapacitated very shortly after infliction of
the stab wound through the heart and as the blood pressure
decreased to less than one third of the normal blood
pressﬁre, which is about 40 millimetersin mercury -- this
is a medical term, now, we use -- then it is very uniikely
the person would be able to move ‘and probably suffer a
short period of coma and death usually cccurs within 15
minutes.

Q Would you find any bones that this sharp
instrument would ﬁave had to go through in examination of
Sharon Polanski's body?

A Yes.

Q What did you find in that cdnnection?

-
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Mr., Sebring?

A A number of the wounds in the back and also
chest penetrated through the ribs,

Q And would this take a great deal of force
or moderate amount of force? Could a woman of, say,
approximately 110, 112 pounds inflict such a wound?

A Well, I would like to answer this way:

This depends on the -- and this type of wound can be
cfeated by a number of factors,
One, the instrument haé to be reasonably

sharp and is heavy enough to have a momentum so that. it

can continue penetrating into the deeper tissue of the body

and the person has to have enough strength to give a
strong thrust into the body.

I could not think -- based just on mere
examination of the wound itself, I would not know whether
a person who used the instrument has to be male. 1 Qo
not feel that -~ I would be probably speculating too much
if I would diflrferentlate whether male or feméle. That the
strength of male, female, sometimes is equal and sometimes
depending on the circumstances. I don't think I would be
able to differentiate that,

Q Doctor, was there also an autopsy examinatior
performed upon Thomas John Sebring on August 10, 1969? '
A Yes, sir.

Q And do you have the records pertalilning to
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A Yes, I do.

Q I am initialing -~ rather, signing for five
5 x T photographs in Case No. 69-8795,

That 1s the case number that you gave to
Mr. Sebring's autopsy; is that correct, Doctor?

A Yes, sir. '

MR, STOVITZ: Taking a photograph which shows the
face and upper chest, may that photograph be marked as
Exhibit 24 for the Grand Jury?

THE FOREMAN: It may be so marked.

Q BY MR, STOVITZ: I show you Bxhibit 24,

Is that the photograph of the ~- the person
depicted in that photograph, is that the person upon whom
you performed the -~ rather, the autopsy was performed?

A Yes, sir.

Q And as a result of the autopsy that was
performed upon this individual depicted in Exhibit 24,

did you determine a cause of death?

A Yes, sir.

Q What did you deftermine was the cause of
death?

A The cause of death was determined as
follows ~- this is a medical term -- exsanguination,
ErXmSm@e-NmgmlUmlwn~g~t~i-0~n, it means massive hemorrhage,

caused by stab wounds,

To be specific, the examination of body

.
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wounds did the autopsy reveal?

_gunshot wound?

revealed a total of 6 stab wounds in the body.

Q And that is stab wounds tc the body were
in what general area; sir?

A General area were in left side of the chest,
and to be specific, that the organs that were involved
which caused the hemorrhage were aorta, spelled a-o-r-t-a,
a large blood vessel coming out from the heart and left '
iung, and also other injuries which are apart from the
stab wounds; sire.

Q What other injuries apart from the stab

A The decedent's face showed brulse and
swelling called, medicgl term, contusion, c¢-o-n-t-u-s-i-o-ni
The bfuise on the nose and the left eye‘
and the cuts were found on the left hand.
Q DId you find any gunshot wound in the body
of the person depicted In Exhibit 24¢
A Yeso

Q How many and what was the nature of the

A Just a moment, may I refer to the document.
As far as we can determine by the inspection
of the body and also use of X ray, there was a gunshot-
wound on left side of chest and penetrating to thé left
lung, anq on the x-ray examination there are spattered

fragmented bullet along the area of the central portion of

- P
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" the chest.

Q In addition to that one gunshot wound that
you described or is that the gunshot wound that you just
described?

In other words, are you describing,-say,
two gunshot wounds or Jjust one that you saw by physicaiﬂ
examination and by X ray?

A This is the one gunshot wound which was

physically found on %the left side of the chest and another

_gunshot wound which was found during x-ray examination

and the fragment was found in the -~ I bellieve, beneath
the -=- on the back and just -- I think between the skin

and the shirt that he was wearing,

Q That is where the bullet was found?
A Yes.
Q Did your office likewise turn that bullet

over to the Los Angeles Police Department?

A Yes.

Q Now, did you see these‘three bullets that
were turned over -~=- several bullets that were furned o&er
to the Los Angeles Police Department?

Did you personally see those bullets?

A Yes,

Q To your knowledge of ballistics did the

" bullets appear to be the same caliber, if you know; Doctor?

.‘
—

A Although I am not a ballistics expert but I~

S

L
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L3

have seen thousands of bullets and recovered them I am
willing to testify as an expert in Torensic pathology and
allied forensic sciences,

I would say that the bullets found were of
small caliber-bullets and they appeared to be the same
and the configurations the same and the surface color,
which was a brownish, which was also corresponding to
others, and.what we call striation markings on the side
of the bullet also showed similar pattern,

Based on these facts I am willing to
testify that those appear to be the same type of bullet.

Q From your examination of the stab wounds
on Mr. Sebring's body could you tell us whether or not the
same instrument was used to make those stab wounds?

A Again, based on the same reasoning, study
of the characteristics, it 1s most likely caused by the
same type of an instrument,

Q Doctor, can you tell us if your examination
of the stab wounds made upon Mr,.Sebring as well as upon
Mrs., Sharon Polanski, whether or not the same instrument
was used to make those stab wounds that you found on both
of those.bodies?

A Comparison and study of both individuals,
decedents, wound characteristics were very similar, That

is, indicating that type of instruments must have been the

. same or very similar,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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R, STOVITZ: We will go into the other deaths,
if any, on lMonday, ladies and gentlemen.
If there are any questions, we will take
about 30 seconds -
Q BY MR. STOVITZ: JFrom your examination on
August the 9th, Doctor, were you able to fix a time’of
death of any of the individuals?
A We have tried very hard to fix the time.
However, this area is rather difficult --

extremely difficult area for even experienced forensic

.pathologlsts and we do not have definite fixation of time.

However, we do have a number of factors
on data that may be of assistance., Later on we may be able
to come to a reasonable conclusion,
Q And, Doctor, there has been a dguestion asked
as to whether or not there has been any dismemberment of

any private parts of either the males or females in this

case,
Were you able to determine that from your
examinations?
A Yes.
Q What was the answer to that gquestion?
A My answer would be quite emphatic Ehere'was

no evidence of mutilation or dismemberment of the body or
any injury into the private parts of the five victims,

Q. And would that also include sexual

——hr . s

4

*

y
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. 1 molestation; to your knowledge?
2 As far aé signs can determine, based on the injury,
3 there was no evidence of sexual molestation.
4 Q You stated that you couldn't make an
5 exact time of death as to the five bodies. What about the
6 fetus in the body of Sharon‘Polanski, could you tell how
7 long the fetus was dead or did that appear to be simul~
8 taneous with that of the mother?
9 A This would be not simultaneous in the sense
10 that we know the fact that there were a number of cases
11 where after a maternal death the babies have been saved
No.lé 12 by emergency Caesarian sections.
13 We feel that fetus is resistant to lack of
. i oxygen to enable to survive a period of ég to 20 minutes
15 of cessation of the maternal circulation.
16 MR, STOVITZ: I take it there are no further
17 gquestions,
18 We want to thaﬁk you very much,
19 Just a moment, we have two more guestions,
20 Q BY MR, BUGLIOSI: So this is absolutely .
21 clear, let's go over this quickly, again, ‘
22 Dr, Herrera recovered a bullet from
23 Mr, Frykowski's body; is that correct, under your M
24 supervision?
25 A That is correct.
26 Q. Dr., Herrera turned the bullet over to
$
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Sergeant W. J., Lee of the Los Angeles Police Department
on August 10, 1969°?

A Yes, sir,

Q And Dr., Henry recovered the one bullet from
between the shirt and back of Jay Sebring; is that correct,
under your supervision?

A Well, I persconally removed it from between
the ~- underneath of the shirt.

8] Did you turn that buliet over to
Sergeant Lee on August 11, 19697

A Yes, I turned this bullet over to
W.e J. Lee, serial number 6679, LAPD, and I handed it ta him
personally, with the proper identification, at 9:45 a.m.
of August 10, 1969,

Q BY MR, STOVITZ: August 11lth; Doctor?

A Let me checks,

Yes, let me repeat this.

This bullet was recovered between the shirt
and the back, found loosely, during fiuoroscopic,
fwl=UmOmPapmgwC=0=~p~i~c, examination at 10:15 a.m. on
August 10, 1969, and I placed it -~ identified it and I
handed it to the person, W. J. Lee, on August llﬁh
instead of August 10th, at 9:45 a.m.

Q Under your supervision did Dr. Herrera
remove two bullets from Steven Parent'!s body?

A May I just refer toc that document?

-y

B P S
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It is true, sir, two bullets,

Q Did Dr. Herrera turn these two bullets over
to Sergeant W. J. Lee of the Los Angeles Police Department
on August 10, 19692

Y Yes, .

Q The gunshot wound to Frykowskl, apparently
was nonfatal; Doctor?

A That 1s true.

Q And the gunshot wound, or wounds, to
Jay Sebring were also nonfatal?

A That is true.

MR, STOVITZ: That is all,

Thank you, again, Doctor,

THE FOREMAN: You are admonished not to discuss or
impart at any time outside of this Jury Room the questlons
that have been asked of you in regard to this matter, or
your answers, until authorized by this Grand Jury or the
Court to discuss or impart such matters.

You may be excused.
(Whereupon proceedings were adjourned

until Monday, December 8, 1969.)

.
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1 ' LOS ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, DiCEMBER &, 156G, . i
’ .2 . 9335 O'CLOCK A.X, o i
3 _ —o0o~ '
4 i
5 - WR., STOVITZ: We will call Officer McGann. ‘
6. THE SERGEANT AT ARMS: Officer McGann. '
7 .
8 . : - MICHAEL J. McGANN, - f
9 called aé-a witness before the Grand Jury, was sworn f
10 and testified as follows: S !
11 ‘ i
12 - THE FOREMAN: Will you state your full name; pleasef
13 THE WITNESS: Michael J. MeGann, H-c-G-a-n~n, ?
N 14 : THE FOREMAN: Will you raise your right hend oad -
. ‘- 15 take the following cath: |
16 _ You do solemnly swear that the evidencce iu E
17 lshali_give in this matter now pending vefore the UGrand J“ﬁﬁ;
18 of the County of Los Angeles snall be the truth, the whole_i
19 | . truth, and nothing put the truth, so help you God? !
20 . THE WITNESS: I do. i
a7 THE POREMAN: Would you pleaze be seatec.
- 29 s ‘. . -
_ 2 | EXANINATION
INDEX 24 | BY MR, BUGLIOSI: R S
} 25 Q Now what is your occupation and assignment;
26 please?_ |
L

kS
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A 1 am sergeant of police for the City of’
- Los Angeles, reseﬁtiy assigned to the Robbery-domicide
Division.
Q Are you one of the chief investigating
officers in the Tate homicides? '
‘A - Yes, I am. )
Q- As such, on thé date of August 9, 1969, did

you proﬁeed to the Roman Polanski residence at 10050 Cielo

Drive in West Los Angeles?

Yes, I did. S
What time did you arrive there?

Approximately 1:30 p.m.

£ B O

Would you tell the Grand Jury what'ybu
observed upon arriving at the Polanski residence,

& We arrived at the residence. I approached
the driveway =-- could I just point to it, point to the
house?

Q Yes, this diagram is Grand Jury Exnibit

N.Oo T

A We approached the residence., IT is

protected by a gate here with an electronic opener and it

is opened by pushing a button here which activates the

_gate and the gate fthen opens,

I also noticed a power pole and wires had
been severed and the wires were hanging over the fence

here, which.does not open the gate.

~ CieloDrive.COmMARCHIVES
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A

" an electric wire that at one time had been used to
comnmunicate witﬁ the house. The wires went over the
_garage and over the h&use and were right here by a window,
They épparently had been used in the past years to
éqmmupiééte with people that would stop here at the.gate,
buzz this, and then they in fturn would alldw the gate to

be opened, but this was no longer in use.

Q

communication wire notified the people inside the

residence?

.

Q
A
Q

saw one telephone wire, also? .

A
Q
A
Q-
residence?

A

here over the fence.

You say "wires," how many wires?
TWo Wires.
What type of wires?

One was a telephone wire and another was

When someone buzzed at The gate this

Thatl!s right.
O0f someone at the gate?-
Yes,

In addition to the communication wire, you

Yes.
So, two wires were cut?
Yes.

Where were both wires when you reached the

-

The wires were here out over the gate =~

A
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. Q Hanging over the fence?
A Right,
Q You'may continue.
A I then entered the property and observed

Steven Parent slumped over the seat of this Rambler, wnich
is this two-door, .

Q I show you Grand Jury Exhibit No, 10.-

Do you know what is in that phofcgraph?

- A This is a picture which depicts the position

of Steven Parent at the time I arrived on the scene.
Q Does this photograph appear to be an
accurate representation of the way Steven Parent looked

when you observed him behind the driver's seat in his

vehicle?
A Yes, it is.
Q' I show you Exhibit No. 9.
| Do you know what is in that photograph?

A This is the vehicle of Steven Parent as it
appeared when I arrived on the scene,
Q Just hold it for a second, Sergeant,

I show you Grand Jury Exhibit No., 22,

Do you know who'is shown in that photograph?

A "Yes, this is Steven Parent.
Q- Does the Steven Parent shown in this,
' photograph, Grand Jury Exhibit No. 22, appear to be the

same person whom you saw slumped behind the driver's seat

3
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of a vehicle as depicted in Grand Jury Exhibit No, 10?

A Yes, one and the same.
Q You may continue.
A I continued onto the property, entered the

" walkway, and at this time I observed Vojiciech PFrykowskl

lying on the front lawn on his side.
MR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have a photograph
of a male‘Caucasian lying on the lawn.
o May this be marked Grand Jury Exhibit Fo, 25
for identification? -
THE FOREMAN: It may be so markgdu
_ Q -BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jucry
Exhibit No. 25 for identification.
| Do youw. know what is shown on that photograpnd
A Yes, tﬁis is the way that Wojiciech Frykiiskd
appeared on August the 9th when I entered the property.

Q@ Is that a fair anéd accurate representaticon

of the way he looked when you saw him at the Polanski

residence? '
A Yes, it is.
Q I show you Grand Jury Exhiﬁit No. 21, a'

. photograph previously identified as being a Coroner's

photo of Wojlciech Prykowski,
Do.you recognize the person in that

photograph as Wojiclech Frykowski?

A Yes, they are one and the same,

CieloDrive.com ARCHIVES
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‘Wojiciech Frykowski, appear to be the same person who is

May it be marked Grand Jury Exhibit No. 26
-for identification?
THE FOREMAN: It may be so marked.
'Q BY MR.- BUGLIOSI: I show you Grand Jury

Q Does the person depicted in that photogravh
¢ grapa,

depicted in Grand Jury Exhiblt MNo. 257 .

A Yes, they are the same.
Q@  You may continue.
A I continued toward Frykowski's body, at

which time I observed Abigall Folger lying on her baci at
this point here,
‘MR, BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have here a

photograph of a female Caucasian lying on_ the lawn,

Exhibit No, 26 for identificatic.)no
Do you know what is shown in that photograph?

A This is a photograph of Abigail Foléer as
she appeared on August ch.-

Q . Is it a fair and accurate representation of
the. way she appeared when you saw her?

A Yes, it is,

Q I show you a pﬁotograph, Grand Jury
Exhibit No, 20, previously identified as being a Coroner's
pﬁdtpgraph,'of Abigail Folger. .
' Does the photograph of Abigall Folger

appear -- onr, does the person depicted in Grand Jury

5
-
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Exhibit No, 20, previously identified as ibigail Folger,

appear to be the same woman whom you identified in
Grand Jury Exhibit No. 262 o
A Yes, they are one and the same.
Q You may continue. . _
A I went back to the front of the house, at

which time I observed numerous blood splatters avbout the

front porch and on the front door,
The word -- the door was partially open

and "Pig," or, "P-i-g" was written in blood-on the¢ front

door,
Q@ I show you Grand Jury Exhibit 1i4,
Do you know whatl is shown in that photograpn
' A Yes, the word "Pig," or, "P;i~g" is written
in blood.
Q Does this photograph appear to be a fair

and accurate representation of what is shown therein?

.

A Yes, 1t does,
Q You may continue.
A I then entered the entryway and continued

into the living room of the Polanski residence,

I continued over to this couch in this
area here and 1 observed Sharon Polanski lying on her left
side directly in front of the sofa, )

o B MR, BUGLIOSI: Mr, Foreman, I have here another

photograph of a female Caucasian lying on what appears to

b
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be the living room floor.

May it be marked Grand Jury Exhibit Mo. 27

for identification?

THE FOREMAN: It may be so marked,
Q BY MR. BUGLIOSI:- I show you Grand Jury
Exhibit No. 27 for identification. '

Do you know what is shown In that

-A Yes, this is a picture of Sharon Polanski
as I observed her on that date. o

Q Does it appear to be a fair and accurate

. representation of what is depicted therein?

ﬁ Yes, it does.
-Q -' I show you Grand Jury Exhibit Yo, 23,
a .Coroner's photograph of a female Caucasian, previocusly
1dent1¢1ed as Sharon Marie Polanski.
Yave you seen that photograpn vefore?
A - Yes, I hqve;
Q- Does the Sharon Polanski depicted in that
photogréph? Grand Jury Exhibit No. 23, appear to be the

same individual'depicted'in Grand Jury Exhibit No. 277

A Yes, they are one and the same,
Q You may continue.
A I, also, from this position_observed the

body of Jay -Sebring lying on his right side in this

position in front of a chair,

C | ‘CieloDrive.COmARCHIVES
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.Observed- him lying on the living room floor?

.Coroner 5 photograph, an individual previously identified

'Mﬁ, BUGLIOSI: Mr, Foreman, I have here anoﬁher
photograph of a male Caucasian lying on what appears to
be the living room floor.
May this be marked Grand Jury Exhibit ¥No, 28
for identification? '
THE FOREMAN: It may be so marked,
. G BY MR, BOGLIOSI: I show you Grand Jury
Exhibit 28 for identification,
Do you know what is shown in that photograph?
A Yes, this is a picture of Jay Sebring as I
observed hinm on .August 9th.
@  Does it agppear to be a fair and accurate

representation of the way Jay Sebring looked when you

A Yes, it does,

Q I show you Grand Jury Exhibit No, 24, a

as Jay Sebrlng.
‘ Have you seen that photograpn beforé?
A Yes, I have. '
Q The person depicted in that photégraph,
Jay Sebring, does he appear to be the same individual

depicted in Grand Jury Exhivit No, 28 for identificatiocn?

A Yes, they are one and the same,
Q * When you arrived at the residence did the

individuals whom you have just identified, Steven Parent,
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the residence, do you know what door that is to the

was open and the screen was sitting beside 1t leaning

‘against the window just as it is in this photograph.

ﬁbigail Folger, Sharon Pblanski, Jay Sebring and
Wojiciech Frykowski.appear to be dead at that time?

A Yes, they did.

Q - Incidentally, were these photographs 1 nhave

shown you just now taken under your direction?

A Yes, they were.’
q I show you Grand Jury Exhibit No. 3 for
identification.

Do you know what Is shown 1in that vhotecgreph

A Yes, this is the Polanski home at 10050 Cielc

Drive. | ) T s

-y

Q Directing. your attention to a door hers ¢

residence? .

A Yes, that is the door that the word "Pigh

was written on.

Q. Is that the front door of the residencs?
A Yes, it is.
Q Directing your attention to a window to the

right of the door, was that window open when you arrived
at the Polanski residence?

" A When I arrived at the residence the window '

MR, BUGLIOSI: I have another photograpn ﬁefé,l

Mr, Foreman,

!

¢’ b - -
-

kY
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. May it be marked Grand Jury Exhibit 29
for identification?
It appears to be a closeup view of the windoy
about which the witness has just testifiled.
| THE FOREMAN: It may be so marked.
Q .BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
Exhibit Ho. 29 for identification,
Is that a closeup view of the window thav
you- have just testified to? |
A Yes, it is., IS
Q Directing your attention to the screen,

did you look closely at that screen that was at Ihe,

residence?
A Yes.
T Q Was it damaged in any fashion?
A A vertical slit was made in the screen,
. Q As a part of your investigation did you or

your officers under your direction search the premises,
including the interior of the house and the vieinity of

Steven Parent's car for shell casings?

A Yes, I did.
Q What is a shell casing?’
A A shell casing'wouid be that portion of a

bullet which would remain in the revolver if it were z
" revolver or it would be ejected in the case of an

automatic..

A
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. A shell casing is that which contains the
bullet and the primer and the powder,.

Q Did you find any shell casings?

A - No shell casings either by Parent's
vehicle or inside the residence or on.the'property itsell,

MR, BUGLIOSI: Could I have a moment?
THE FOREMAN: Surely.

MR, -BUGLIOSI: Mr. Foreman, L have nhere a phitographk

of a knife,

May it be marked Grand Jury-Exhibit Nc. 30

for ideptification?

. THE FOREMAN: It may be so marked. _ .
Q BY MR, BUGLIOSI: T show you Grand Jury ‘
Exhibit -No. 30 for identification, Sergeant.
Do you knéw what 1s shown in that photograph

. A Yes, the buck knife is shown along with

a scabﬁard, I suppose you would call it,

Q Did you observe this buck knife oﬁ the
premises? \ .
. ! Yes, I did,

Q'. Where did you observe 1it?

A It was wedged between the lower seat cushion

and the back of an overstuffed chalr located right here.
Q In the living room of. the Polanskl residence
A+ Yes.

Q@ . Did it have any blood on it at all?

A n an e ey e ———
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A
Q

of this photograph?

A

" type of knife.

Q
A
Q
E

at a later time,

Q
A

Q

by one of the Grand Jummabout the approximate lengsa of

the knife, including the handle.

A
Q
A

inches and the total length is 14-3/4's.
Q
overstuffed chair where the knife was found, the previous
exhibit, No.. 3072
A
Q

" interior of the house had been ransacked?

Yes.

No blood on the weapon,

What did you identify as belng at the bottom
This is a scabbard or a holder f{or some
A container for the knife?

Where did you find this scabbard?

This was not found by me, this was found

Inside the residence?

No. ' 1

BY MR, STOVITZ: A question has been asked

Perhaps the witness can clarify that,
If you have a ruler,
Can you give an approximaction?

The weapon has a blade length of 6-3/8%s

Did you observe any slashes in the

No, no slashes in the chair,

-

»
Did you make any determination whether the

A
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A The interior of the house did not abpear To

.have been ransacked,

_ However,'thipgs were disarranged within:
the house itself but I would not say that there was
ransacking.

However, the wallets of Abigall Folger ana

dojiciech Frykowski were loosely Tfound in one of the .zolas

et
e

-.in the Folger bedroom but they did not appear to ~-- the

house itself did nolt appear to have been ransacked,

Q

3

‘Did you observe any radio or TV or
television wires inside the residence having been cut?
A No, no wires inside the residence had teen

cut.,

-

Q- Were the lights inside the residence in
opérating order when you arrived? .
’ A Yes, they were,

Q ﬁas there any other -- was any currency

found inside Abigail Folger's wallet?
. A Yes, there was currency insideAthe wallet,

However, I don't remember the exact amount.,

Q What about Wojiciech Frykowski's wallet?

A I doen't recall if there was currency in
the wallet or not. h | |

MR, STOVITZ: ©No further questions.

»

THE FOREMAN: Is that 2ll the guestions that the

‘members of the Grand Jury have?
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You are admonished not to discuss oy impart
at any time outsidé'of this Jury Room the guestions that
have been asked of you in regard to this matter, of'your
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such matters.

You may be excused.
THE VWITHNESS: Thank you. ¢
MR, STOVITZ: Mr. Escalante.

.THE SERGEANT AT ARMS: MNr. Escalante.
FRANK R. ESCALANTE,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your full name; please

THE WITNESS: ZFrank R. Escalante, E-s-¢-a~l-a-n-t-e,

THE FOREHAN: Will you raise your right hand and
take the following oath:
' You do solemnly,swear That the evidence you

shall give in this matter now pending before the Grand Jury

of the County of Los Angeles shall be the truth, the whole

~ truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Will you please be sgated.

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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EXAMINATION

A}

BY MR. BUGLIOSI:

Q Would you state and spell your name, again;

sir, for the Grand Jury?

A Frank R. Escalanfte, E-~s~g-g~l-a-n-t-e.

Q What is your occupation and assignment;’
sir?

A - I am a police officer for the City of

Los Angeles, assigned to the Valley Services Division
Jail in Van Nﬁys. . |
Q Were you assigned to the Vélley Services
Division Jail on April 23, 19692
A Yes, I was.

Q I show you Grand Jury Exhibit Yo, A

Do you know who is shown in that photograph?

Yes,hsiro

Who is that?

That is Watson.

What is his flrst name; 1 you know?
My mind is blank right now,

Does the name Charles ring a bell?

Yes, sir, Charles Watson,

O O B O rlo =

of April 23, 1969?
A - Yes,

Q@  Where did you see him at that time? -

Did you see Mr, Charles Watson on the date

-
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At Valley Services Jail.

A

Q Was he in custody at that time?

A "Yes, he was.

Q Among your duties at the Valley Services
Division Jail did you roll fingerprints?

A Yes. |

Q- How do you roll a fingerprinig?

A You take each finger individually and use

a épecial ink and &ou transfer the ringer aflter you roll
it in the ink onto a -~ what 1s called an JFBI card,
which is an exemplar of the fingerprint éﬁat you have
taken.
Q Did you roll Mr. Watson's fingerprints on
April 23, i969, at the Valley Services Division Jail?
A Yes, I did.
Mﬁ. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have here what
appeér§ to be a Xerox copy of some fingerprints.
_- May it be mérked Grand Jury Exhibit No. 31
Tor identification? , . . | .
THE FOREMAN: It may be so marked,
Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
Exhibit No. 31 for identification, |
Do you know what is shown -~ strike that.
Do you know what Grand Jury Exhibit No. 31
is?

A . Yes’ I d.,oo

CieloDrive.comARCHIVES
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Q What is it?
A It is an exemplar of a fingerprint card,
Q

_An exemplar of a fingerprint card or a’

copy of an exemplar of fingerprints?

A Yes, it is.
Q Do you know whose fingerprints are on

Grand Jury Exhibit No. 317

A This is Charles Vatson's fingerprintsz.

-Q Did you personally roll Charles Watson’s
fingerprints oﬁ that day? A

A Yes, I did.

Q@ This is a Xerox copy; is that cqrrect?

A Yes, it is.

-Q Did you personally observe Mr, Watsont

fingerprints being rolled onto that exhibit?
A Yes, I did, sir.
mR. BUGLIOSI: .No further questions.
%ﬁE FOREMAN: Are there any questions that anj
member° of the Grand Jury would like to ask tne wltres=°
You are admonished not to discuss or impari
gt any time outside of this Jury Room the questions that
have been asked of you in regard to this matfer, or your
answers, ﬁn?il authorized by ‘this Grand Jury oxr the Court
to discuss or impart such matters.
You may be excused,

THE WITNESS: Thank you.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



1 MR, STOVITZ: Jerrome Boen.
2 THE SERGEANT AT ARMS: Jerrome Boen.
o
- : ' , JERROME A. BOEN,
5 cailed'as a witness'ﬁefore the Grand Jury; was sworn anad
é testified as follows: |
7
8 THE FOREMAN: Will you state your name; please.
9 : -THE WITNESS} Jerrome A. Boen, B-6-e-n.
10 - THE FOREMAN: Will you raise your right hand and

11 take the following oath:

2 | You do solemnly swear that the evidence vou
13 shall give in this matter now pending before the Grand Jury
- o 14 of the County of'Los Angeles shall be the truth, the wh&le
@ s truth, and nothing but the truth, so help you God?
TS THE WITHESS: I do.
17 ' ' fHE FOREMAN: Will you please be seated. ;
18 . X | . | .
_ 1w L " EXAMINATION T
CINDEX . 20 | 'BY MR, BUGLIOSI: '
| ‘ 21 Q Would you state and spell your name, acain, i
22 sir, | | |
23 ' A' Jerrome A. Boen., Jee=I~I—~0~N-=g B-0-=&=n,
.| Q Vhat is your occupation and, assignment; sir?
25 A I am a police .officer for the City of
26 -Los Apgeles,.aésigned to the Scientific Investigation
1
- - - ]

3
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Division,, the Latent Fingerprint Section.
A ) (=] hy
Q Please relate your training and experiznce
in the field of latent fingerprints.

ction

i

‘ A Prior to going into the Fingerprint &
I completed a course in fingerprints through the East
Los Angeles Junior College.

After entering the Fingerprint Scelion I
received in excess of 150 hours of individual instruction
from in ‘excess of 12 individual qualified fingerprint
experts. ' T

I have conducted in excess of 3,000 fielad
investigatidn on fingerprints; . .

I have compared in excess of 100,000

.

fingerprints and I have testified and gualified in
* L] o . v

Federal, Municipal, Superior and Juvenile Courts in excess
of 100 times.

Q. You say ‘you have gualified in court. Did

you qualify as an expert in the field of latent fingerprints

A Yes, I have. '
-Q Wnat is a latent fingerprint?
A On the hands and feet are what is known as

- friction ridges that form different patterns. Along

these friction ridges are located pores where there is a

“secretion of fluid, normally, all the time..

When an object is touched the impression

left is an impression of the friction ridges., Normally

"~

. a
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C“adheres to.the powder and when you 1ift it up you place i

-on a card that has a different color background so it can

. scene?
A | Yes, I did.
Q About what time did yoﬁ arrive at the
residence? | -
A o I would say it was approximately noon.
@ . Did you, in fact, secure any latent

this is invisible to the nake& eye, and, therefore, it is
called a iatent pript or a hidden print.
Q -What does the term 1ift a latent fingerprint
méan? .
- A To lift a latent print is referred to
yoh develop a. latent print, normally, with powder and then
to 1ift it you use a clear adhesive-type fingerprint tape -

and press this over the impression lifting it up. It

[

be seen,
Q@ . You later photograph that card?
A Yes, it is later ﬁhotpgraphed.
Q - -On the date, August 9, 1969, did you _ o to

Roman Polénski's residence located at 10050 Cielo Drive
in West Los Angeles? - ‘

A Yes, I did.

Q Did you go there for the purpose of

attempting to secure some latent fingerprints at the crime

fingerprints at the crime scene?

%

-
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.residence?

- for identification?

A - Yes, sir,
Q What is shown in that photograpn?
A This is the photograph qf the prints that I
lifted off of the front door.
Q At the Roman Polanski residence?
A Yas,' .
Q. I show you Grand Jury Exhibit No, il for
identification., '
: Do you know what 1is shown in that
phﬁtpgraph? ‘
A A Yes, that appears to be the, door of the --
front door.of the Polanski home.
Q Is this the front door depicted in Grand Jury

A Yes,.

Q Did you secure any latent fingerprinis

from the outside of the front door. of the Roman Polanski

A - Yes, I did.
MR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have here what
appears to be a photograph of a fingerprint,

May it be marked Grand Jury Fxhibit No., 32
v

.THE FOREMAN: It may be so marked,
MR, BUGLIOSI: I show you Graad Jury Exnibit o, 32
for identification.

Do vou know what is shown in that photozranh?
y a L) '~

-

-

i)

4
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Exhibit No. 14, is this the front door from which you
1ifted the fingerprint which is shown in Grand Jury
Exhibit No. 32 for idenﬁification?

A Yes, it is.

Q Looking at this photograph'of the front
door could you make an "X" at the exact point where you
1lifted the fingerprint, |

Could you make thav a square rather than
an '!IX"? ‘

A - Yes, this would be approxiqately ~~ 1t was
to the left of the door knob and above the door knob
aﬁproximately, say, six, seven or eight inches;

. Do you want a square, you say? ]

" Q Yes, just a square.
A It would be in this area here,
MR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, may the record reflect

that 1 am drawing an arrow Ifrom the square and insersving

the word latent, "FP," for latent fingerprint.

THE FOREMAN: It may so reflect, _

MR. STOVITZ: That is Grénd Jury Exhibit what;
Counsel? | |

MR, BUGLIOSI: Grand Jury Exhibit 14.f0r
identification, .

Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
Exhibit No. 31 for identification. \

Have you ever seen that Xerox copy of

CieloDrive.cOmARCHIVES
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fingerprints before?
A I don't believe I have seen this before,
Counsel.
Q Have you ever seen the Tingerprints

appearing on Grand Jury Exhibit Ho. 31 for identificatién

“before?

A This particular print that is on this
paper, Counsel? .
Q I am not refexrring to the ﬁarticular piece

of paper, I am referring to the prints which appear on

. this piece' of paper.

. Have you ever seen those prints beforsz?

A Yes, I have.
Q When did you see these prints?

A I saw them on another card at the Latent
Fingerprint Office.

Q . And this appears to be a Xerox copy of

those prints which you saw on the card?

A Tes, .

'Q Did you ever compare the prints which you
saw on the card, and this appears to be a Xerdxtcopy of
this Grand Jury Exhibit 31, with the latent fingerprints

which appear on Grénd Jury Exhibit 32 for identification?

‘A Yes, I have. .
Q Wnen did you make that comparison?
A - It was in the Latent Fingerprint Office.

-
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T don't recall exzetly what date it was.,

-Q What is the approximate date?
A . I would say a couple of weeks ago.’
Q As a result of your comparison did you form

any opinicn?

. A Yes, I did.
Q What opinion did you form?
A The fingerprint appearing in 32 and the

fingerprint appearing on the Xerox copy of this located

in the box marked fourth ring finger vere made by one and

the same person,

Q - So, you compared the fingerprints which
appeared on a card, and these fingerprints now appezre on

Grand Jury Exhibit Wo, 31, this is a. Xerox copy of those

prints., you compared that exemplar with the latent

fingerprint; is that correct?

A Yes,

Q You fqrmed the opinion that the lztent
fipgerprint and the exemplar belong to one and the same
person; is that correct?

A Yes.

Q Do you know, as a fingerprinﬁ expert, has
there ever peén'a purpofted case of two people having the
saﬁe identical fingerprints? .

A - No, sir.

Q . 1In the comparison of latent fingerprints

A

g . . - CieloDrive.comARCHIVES



10
11
12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24
25

26

197,

with fingerprint exemplars what does the fterm points of

" identity mean to you?

A . Points of identity refer to the

-chdracteristics of the friction ridges,

Q . How are these points of identity used in
comparing latent fingerprints with exemplar cards?

A The points of identity or the
characteristics of the friction ridges are matched against
each other to see if they are the same.

Q : How many points of identity. do fingerprint
experts in the Los‘Angeles Police Department. reguire .
before they will get an unqualified opinion in a court
of law? . |

- A The polilcy set by our section is ten points
for court purposes. ‘

MR, BUGLIOSI: ©No further gquestions.

THE FOREMAN: Are there any questions that any
member of the Grand Jury would like to ask the witness?

Q BY MR, STOVITZ: Sir, were there any other
unknown identifiable fingerprints found at the scene?

A Yes, there were,

Q And are thoée prints on file with the
Los Angeles Police Department?

A Yes, they are,

-

‘such as Exhibit 31 which is a known set of fingerprints,

. Q And as you get the exemplars of fingerprints

3
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do you compare them with the unknown that you found at

. the scene?

A Yes, sir.

Q Now, did you personally check the wallets
of the people that were found at the scene?

A No, sir, I d4id not..

. Q Was there another fingerprint men theré
that was checking @he:wallets? )
. A Yes, there were several other Fingerprint
men at the scene,. i
| MR, STOVITZ: No further questions,

THE FOREMAN: You ‘ave admonished not to dilscuss or
impart at any time outside of this Jury Room the guestions
that have been asked of you in regard fo thls matter, or
. your answers, until-authorized.by this Grand Jury or the
Court to discuss or impart such matters.

You may be excused.
MR. BUGLIOSI: Mr. Dolan,
THE SERGEANT AT ARMS: Mr. Dolan.

HAROLD J. DOLAN,

.. called as a-witness before the Grand Jury, was sworn and

ftestlified as follows:

THE PFOREMAN: Will you state your full namé; please
THE WITNESS: Harold J. Dolan, D-o-l-a-n.

e e s A te——— . rrerod T L A . S L e ek e
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THE FORZHAN: Will you raise your right haﬁd and
take the following oath:

-You do solemnly swear that the evidence you
shall give in this matter now pending before the Grand Jury
of the County of Los Angeles shall be the %ruth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do. ’

THE FOREMAN: Will you please be seated.

EXAMINATION R
.BY MR, BUGLIOSI:
Q What is your occupation and assipgnnent;
sif?
A .I am a police officer for the City of

Los Angeles, assigned to the Scientific Investigation
Division, Latent Fingerprint Section.

Q What is your training and experience in

the fileld of latent fingerprints?

A I have been assigned to the Latent
Fipgerpriﬁt Section for approximately six years, during
which time I have attended a course at East Los Angeles
in fingerprints.

I have studied under acknowledged experts

"in the field such-as Bill Walmsley and Dean, Bergman.

I have testified in court approximately 250

times, that is both Hunicipal and'Supefior Courts here in
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Los Angeles, ]
I have made in exéegs of 300,000 compariscns
'inlfihgerﬁrints'dnd I have made in excess of 6,006
investigatiﬁns for the finding of latent fingerprints,
Q ' Do‘yaﬁ gqualify as an eXperﬁ in a court of

"law in the field of latent fingerprints?

A Yes, I have. -
Q ' I shoy you Grand Jury Exhibit Mo 31 for
identification,

Do you know what is shown on that Grand Jury

Exhibi?"
' A Yes, sir.
Q What is shown there?
A These are the fingerpriﬁ?s, exemplar card,

that I compared on November the 30th and again this morning
befére coming ovér here,

Q ﬁhere did you get that exemplar card?

& From thé police files at the reguest of
homicide detectives. .

Q I show you Grand Jury Exhibit No, 32 for
identification,

Do you know what is shown in that

'photpgraph?
A Yes, this is a photograph of latent
. Pingerprints.
Q ' Dié,you ever make a comparison of the

R CieloDrive.comARCHIV.ES
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fingerprint exemplar, Grand Jury Exhibit 31, with the

latent fingerprints in Exhibit Ro. 32 for identificatlion?

& ° Yes, I did, sir.
Q- When did you make that comparison?
A On November 30th and once again this

morning &t the Police Building.

Q ‘Did you form any opinion as a result of

.that comparison?

A I did, sir.
Q What opinion 4id you form? -+
A - That the fingerprint appearing on -- latent

.fingérprint appearing on People's 32 in the upper

right~hand corner adjacent to the number 32 is one and

the same.as the fipgerprint appearing in the right ring

» box on People's No.. 31,

Q Would you indicabte where the right ring
box is, sir, in Grand Jury Exhibit No. 31.

A That would be box No, 4, the second from

Q Would you please make a sguare out of
that particular box with .the black pencil,

A Yes.

~

Q You compared the exemplar which is in
box No. 4 on Grand Jury Exhibit No. 31 with the
fingerprint to the -~ farthest to the right in Grand Jury

Exhibit No, 32; is that correct?

L

5
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A That's right, sir.
Q You observed three fingerprints in Grand
Jury Exhibit. 32; is that correct?

A Yes,

LY

Q You only made a comparison with that

fingerprint which 1s farthest to The right on Grand Jury

Exhibit Noo. 322

A Yes.
Q How meny points of idénfificaﬁion did you
find.between fhe exemplar and the latent fingerprint?
A Sixteen., - h
Q - How many pointé are normally required by
fingerprint experts in the Los Angeles Police ﬁepértment
beforg they will_giye an unqualified opinion in court?
- 'A I would say ten, sir. ’
Q' Grand Jury Exhibit No, 31, does this appear
to be a Xerox copy of the original exemplar?
A Yes, it is.
Q When &ou made your comparison were you
working with the original exemplar or with this Xerox copy?
A I worked with both the original exemplar
énd the Xerox copy.
MR, BUGLIOSI: No further questions.
THE.FOREMAN: Are there any members of the
Grand Jury that have a guestion they would like to ask.

the witness?
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Q BY MR. BUGLIOCSI: Directing your attention,
once again, to Grand Jury Exhibit 32 for identification,
‘you recall that there are three prints on Grand Jury

Exhibit 32.

You compared the one furthest to the rizht;

is that correct?

A That's right,

Q What about the other two fingerprints? Did

you have an opportunity to compare those two fingerprints
" with any of the fingerprints on the exemplar?
A Yes, I-did, sir.
Q Were you able to do so?
A No, they did not match up. _
Q- Did the two other prints on Grand Jury
Exhibit 32 for identification match up with any other

known prints -

A No, sir.

Q -- found at the scene?
A No, sir, :

Q Or anywhere else?

A No, sir.

MR, BUGLIOSI: No further questions,

THE FOREMAN: You are admonished not to discuss

or.impaft at any time'outside.of éhis Jury Room the guestio:

- that have been asked of you.in regard to this matter, or

your answers, until authorized by this Grand Jury or the

18
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i cotr( (o discuss or impart such matters.
'_ 2 L You may be excused,
8 |- THE WITNESS: Thank you, siry.
4 .  MR. BUGLIOSI: Mr. Lee.
5 THE SERGEANT AT ARMS: Mr. Lee,
6
7 WILLIAM J, LEE, :
8 calied as a witness before the Grand Jury, was sworn and
‘ .9 "testifled as follows: —
10 ‘ .
i1 . THE FOREMAW: © Will you §tate your'full name;
12 plec?.s,e.
i 13 . THE WITNESS: William J. Lee, L-e-e.
- ' .THE FOREMAN: Will you raise your right hand and
'-. 15 take the following oath: |
16 . You do solemnly swear that the evidence you
11 shall give in this matfer now pending before the Grand Jury
18 | of the C-c;unty of Los Angeles shall be the truth, the whole
19 truth, and nothing but the truth, so help you God?
20 : THE WITNESS: I do,
! ‘ THE FOREMAN: Would you please be seated.
22.
. 23- . ) EXAMINATION
INDEX 2 | -BY ¥R. BUGLIOSI: | .
- 25 , . Q.- What is four. occupation an& assignn:;ent; Sire?
, és A ) I'm a police officer for the City of
"' .

3
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Division, irearms and Explosives Unit.

Q Whaé is your training and experience in
the field of firearms.identification?

A During World War II T was a rifleran, an
automatic rifleman in the United States Infantry.

Since that time I have -~ or, during that
fime I was instructed and had experience in the use of
hané, shoulder and automatic weapons and explosives,

Since that time I was appointed police
officer and I got additional training in firearms.

I went to school at the major gun factories
in the East which include Colt, Smith & Yesson, High
Standard, Remington and Winchester, .

I studied the menufacture of explosives
at DuPont Company at Karney Point, New Jersey.

1 have been in the Crime Laborator

Firearms Section -=- originally in the Firearms Section

in 1955 through 1960, and then, again inA1965, I pelieve
February 165, i returned as head of that sectlion.
. I studied bullets which have been fired
ffom:éifferent types of weapons. The weapons themsélves;
| I have studied the markings that are made
on shell casings and bullets by these said, weapons.
I have testified in Mﬁnicipal and Superior

Courts in‘thp County of Los Angeles and othef counties in

5
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1 the state and before the Grand Jury.
. 2 ' I have testified as an expert witness
. 3 | approximately 400 times.
4 -' . I.am a member of the California Association
.5 of Criminalists and I am an instructor in bolice science
67| at El Camino College. )
7 MR, BUGLIOSI: HNr. Foreman, I have here a
8 photograph of what appears -to be three piecé§ of a griﬁ
, 9 | "to a Ffirearm. >. | ‘ |
6l S May i1t be marked Grand Jury .Exhibit No. 33
11 for identification? .
#33 - 1 '~ THE FOREMAN: It may be so marked.
13 Q BY IMR. BUGLIOSI: I show you Grand Jury
14 .Exhiblt 33 for- identification,
. %5 : Do you know what is shown in that
\ 1é photograph?
17 A I do.
18 @ What 1s shown in that photograph?.
19 A This is the right gunstock from a revolver,
20 @ What do you mean by the gun stocké
21 A On this particular type of firearm there -
22 aqgftwo pieces of wood called one pair of grips.
23 3 This is the plece of the weapon that is
2¢ | held in the hand, or, it is the wooden handle of a gun,
25 @ Did you ever physically observe the three
26 pieces of grip which are shown in this photpgraph?
L

L
L
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A I have.
Q When did you Tirst observe those three
pileces of grip? =

A I first observed the three pieces of grin

~on 8/14/69, in the afternoon.

Q Where was that? ]
A "At the Crime Laboratbry.' .
Q Who' had the three pieces of grip at that
ﬁimé?. )
| -.A' Manuel J, Granado. .
Q Did he furn those fhree piéces of grip ovar
to you? |
. A ﬁe did.
- Q These are the three pleces that are depicted

in Grand Jury Exhibit 333 is that correct?

A~ That is correct,
Q Did you ever exXamine these three pieces of
tgrip depicted in Grand Jury Exhibit 33 for identification?
. A Yes. . \ '
Q _ Did you attempt to'physically mate the
three pleces of grip? |
A I did.
Q - Viere you successful in mating them?
A It-is my opiniop they are é}l three from
ene and the same grip. ‘
Q Whét do the three pieces form when you mated

- CieloDrive.comARCHIVES
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A~ One complete half of a pair of gun stocks
df‘grips.m
e Do you .know what half?
‘A It is the right half. It is the rigab stock)
'@ . From your exgﬁinatioﬁ of the right’half:.

of the grip were you able to determine ithe manufacturer

of the firéarm to which the grip belonged?

A Yes-.

Q And who is that? R

A "High Standard Manufacturing Company.

Q They manufacture guite‘a few Tirearms?
A They do. |

-Q Different models, £00?

A Yes,

Q Were you able to determine the model of

- High Standard firearm fo which these three pieces of grip

belongedé
J A Yes, .
Q fou yoursell were able to determine that?
A I.obsefved the same grips on a'particular

type of weapon.

Q@ At the point where you did determine that
it was a High Stahdard firearm to which the grips belonged
you éid not ‘know at that point the particular model; is

that correct?

CieloDrive.COMARCHIVES
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A fTﬁat is c.orrect°

0 What Gid you do to ascertain the type or
particular model to which the grip belonged?

A I had a telephonic communication and
eventually I met persona}ly with Mr. Ed Lomax of Leisure

Guns, which centrols High Standard Manufacturing Company.

Q. Vhere did you meet hin? .
A At his ofifice at approximately Fiith znd
Figueroa Street in the Union Bank Building.
Q You brought the three piece§ of grip over
~to him?
A As I recall, yes.
Q@ For the purpose of his ascertaiﬁiné the

particular model of High Standard to which the srips

belonged?

A Yes.

MR, BUGLIOSI: Mr, Foremen, I have here another
photograph. It appears to be a hand grip to a weapon.

May it be-marked érand Jury Exhibit 34

for identification?

THE FOREMAN: It may be so marked.

Q , .BY MR, BUGLIOSI: In the previous exhibit,
Grand Jury Exhibit. 33 for identification, you recall that
thé three pieces had not been mated; is that correct?

A That is correct,

Q You were able t{o mate them togetheri is that

w

3
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- Frykowski,

correct?
A Yes. '

Q Yhen they were mated together did they Tform

what appears to be in Grand Jury Exhibit 34 for

ldentification?
. A Yes, that is correct,
Q On August the l0th, 1969, Mr. Lee, did you

.get three bullets from Dr, Herrera, a Deputy Medical

Examiner for the Coronerts 0ifice?

A Yes, I did. '

Q . Do you have these threexbulletq with you
today?

A I do.

MR, BUGLIOSI: May I see them?

Hr. Foreman, I have here a small manila
envelope containing a bullet which appears to be damaged
and on the manila envelope it says 8-~ILO--69'J 12:45 pom.,
signed, Dr, Herrera, and also there ié a name Vojlciech

May the envelope and the bullet be

collectively marked Grand Jury Exhibit 35 for identification

THE FOREMAN: It may Ye so marked,
Q BY MR. BUGLIOSI: I show you Grand Jury

‘Exhibit 35 for identification,

-

I direct your attention to the bullet

contained therein.

3
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1 . Have you ever seen that bullet before?
.,’ ' 2 , A. Yes, I have,
8 : Q Is this one of the bullets you got from
4 Dr. Herrera on August the 10th, 19692
5 A It is, |
6 Q Directing your attention to the reverse side
7 ’ of.the:envelope, do you see your signature on that envelopey
8 A T do.
o q Tt is "Lre—el?
10 - . A Tes.
-1 | MR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have-here two other
12 enyelopes, manila envelopes. ‘
18 . One of them contains a bullet. -éhe other
- 14 one also. contains a damaged bullet.
. 15 ) ' On both of the gnvelopes there is &a nane
16 Steven E. Parent, dated August the 10th, 1969, signed
17 Dr? Herrera,
'}3_ _ | May these two envelopes and the two
19 bullets bé'coilectively marked Grand Jury Exhibit 36 for
20 | identification? ' .
o1 ... THE FOREMAN: They may be'sp marked, _ N
#36 22 | . N Q . . BY MR, BUGLIOSI:- "I show yc.J'u Grand ;Iury " )
- 23 Exhibit. 36 for identification and.ask you to look at the
'24 contents of the two envelopes. . .
‘o 25 ' | Have you seen those contents before?
26 A . Yes, I have,
@

%
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1 Q Have you séen the bullets in each envelope?
1'. 2 | AL Yesﬂ
3 Q Are these the two remains of bullets whiéh
4 you‘received from Dr, Herrera on August'thé_IOth, 19697
5 A Yes, sir. |
6 Q Also directing your attention to the reverse
7 | side of the two envelopes, is'it your signature on the
8 reverse side of both envelopes?
9 - A Yes, it 1is,
. 10 Q On the date August 11, 1969, did you
11 receive a bullet Ifrom Dr. Noguchi, the Coroner of
12 Los Angeles?
18 A I daig.
. 14 \ Q Do you have that bullet with you?
. .18 A I Go,
16 ‘ MR, BUGLIOSI: I have here another envelope,
17 Mr. Foreman, containing a damaged bullet,
18 .May it be marked Grand Jury Exhibit 37
19 for identification?
20 |. '~ THE FOREMAN: It may be so marked.
“#37 a | ) BY MR. BUGLIOSI: For further identification =
22 on the envelope it says, "Jay Sebring. This bullet is ' .
23 'recovgréd between his shirt and back found loosely during,
24 | fluoroscope examination at 10:15 a.,m. on August 10, 1669,"
25 o - . I show you Grand Jury Exhibit No. é? Tor
2 | - identification and direct your attention to the bullet
@

5
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fired?,

found ins;de the envelopé.
Have you seen that builet before?
A Yes, I have,
Q . Is this.the bullet that you received from
Dr, Noguchi on Apgustnll, 19697
A Yés,.it is.

Q Is that your signature on the reverse side

of the manila envelope?

A It is.
Q Did you examine these four bullets to

determine the caliber of the weapon from which they were

A. T Ye:S °
Q . And what examination did you conduct to
determine that?

A First of all, I made a visual examinavion

‘and through my experience I formed the opinion that they

were ,22 caliber and I used a microscope which has a filar
micrometer eyepiece and I am able to measure the width
of lands and grooves which are on the circumference of

the bullet,

I measured these and computed them and was |

able to determine that the diameter was. approximately .22

caliber,

Q - TFor the Grand Jury, what is a shell casing?

A The shell casing is one of the component

3
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parts of a cartridge and normally 1€ 1s the brass shell
casing which contains the powder and you can normally
observe the bullet sticking out one end of the casing, or,

shell casing,.

Q The bullet is contained within the casing?
A Partially, yes.
- Q " When a revolver is fired does the shell

césing remain within the c¢ylinder or is it ejected onto
the ground?

A It stays within the weapon..

Q ¥Yhat zbout an automatic? VWhen an autometic
is fired what happens to the shell casings?

A Generally speaking, when. an automatic or
semiautomatic weapon is fired the shell casing is
eiecteduor thrown from'the weapon onto surrounding surfaces.

MR. BUGLIOSI: No further questions. ‘

THE FOREMAN: Does any member of the Grand Jury
have a question they would like to ask the witness?

You are admonished not to discuss or impart
at any,time outside of this Jury Room the questions that
have been asked of you in regard vo this matter, or your
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such matters,

' You may be excused,

THE "WITNESS: Thank you, sir.

MR, BUGLIOSI: Mr. Lomax.

CiéloDrive.oommcmvES



- AT . PIE SERGEANT AT ARMS: Mr. Lomax.
o |
o s o EDWARD LOMAX,

4 called as a witness before the Grand Jury, wes sworn and
5 testified as follows: ' |
6
7 : "THE FOREMAN: Will you state your name; please.
8 THE WITNESS: Edward Lomax.
9 : THE FOREMAN: Will you railse your right hand and
10 take the following oath:
1 | . ' " You do solemnly swear that the evidence you
12‘ shall give in this matter now pending before the Grand Jury
13 of the County of Los Angeles shall be the trutﬂ, the vhole
14 truth, and nothing but the truﬁh, 50 help you God?

@ 5 | . MHE WITNESS: So help me God.

T 16 . THE FOREMAN: Would you please be seated.,

17
18 | ' . ‘EXAMINATION
19 BY MR, BUGLIOSI: _ .

INDEX 20 | o Q .Would_you please state your name and spell
21 the name; sif. . o -
22 | A Edward Lomax, L-o=-m-a-X, )
23 Q What is your occupation; sir?
24 A I am a productlmanager for .the High %tandérd
25 Firearms Manufac;uring Company which is now a part of
26 Leisure Groyp located in Los Angeles. -

®

3
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Q low long have you been with High Standard?
A ‘S1x years.

Q - What is your job with High Standard, apain?
A Before High Standard was pupchased by

Leisuré Group I was director of marketing,.

Q What is your training and experienge in the
field of firearms?

A The last six yéars with High Standardé and
Qarious -~ when you are director of markeving for e
company you learn all of the Teacts about how they are
manufactured.

Q I direct your attention, sir, to the three
pieces of'grip depicted in this photograph heré,

Grand Jury Exhibit 33 for identification.
. Have you ever seen the three pileces of grip
that are shown in this photograph?

A Yes, I have.

Q@ Vhen 4id you see those three pieces of
A I forget the date. It-was Friday after

the ~- the Friday a week after the crime was committed.

Q You are tvalking about the Tate homicldes?
a- Yes.
Q Where did you see these three pieces of
. Brip? .
A A% the Police Academy.

-
.
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Q Who showved them to you?

A Sergzant Lee,

Q Sergeant William Lee from the Los Aﬁgeles
Police Department?

A‘ .Yes.

Q Did you examine those three pleces of grip?

A Yes, I did, ) ,

Q Did you form any opinion from an

examinagtion of those three pleces of grip as to the

manufacturer of the firearm to which they belonged?

A Yes, I did,

Q Vihat opinion is that?

A It is High Standard.

.Q " . That is tne company that you have been

working for for six years; is that correct?
A Right.
Q Did you form any opinion as to fthe model

of the particular High Standard firearm?

A Yes, I did. ;
Q What is that opinion?
A It could only come from a High Standard

particuigr(grip Oflo
MR, BUGLIOSI: I have here, Mr. Foreman, 2
bhotograph of a revolver., ,

The name of 1¢, apparently, is Longhorn,

*

.Longhorn model, This is the only model that we use that

- ~ CieloDrive.comARCHIVES
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1 May it be marked Grand Jury Exhibit 38 for
. 2 - identification?’
3 ' THE FOREMAN: It may be so marked.
#38 : 4 Q BY MR, BUGLIOSI: T shgw you Grand Jury
5 | Exhibit 38 for identification.
é - | : Do you know what is shown in that -
7 photpgrapp?
8 A Yes.
g o Q What is shown -in that paotograph?
10 : A ; The Longhorn revolver, our npumber $3%9,.
11 and an enlargement of the grip.
2 Q -Is this the type of firearm -- exact type
13 | of firearm fron which the tThree plieces of grip came?
14 -. A Yes, 1t is,
. - 15 ) Q You're sure about that?
16 _ A Yes.
17 o Q@  How long is the barrel on the Longhorn
18 firearm that is shown in Grand Jury Exhibit 38 for
19 identification? .
20 A Nine and a half inches.-
21 Q . The full name of this firearm is .22 {
22 caliber’ Longhorn Revolver? | . .
23 ) A Yes,
" 24 Q Is it commonly known by any, other name?
_ 23 ) A- ° Sometimes 1t 1s commonly called the Buntline!
26‘ Q . Do you know why it is called a Buntline

ks
-
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revolver?

A Yes, tHed Bunitline designed and built two

of these revolvers and gave them to Wyatt Earn asnd from

that time on it has been known as the Buntline.

Q This Longhorn Buntline revolver, is this a

common wegpon?

A Not too conmmon,
Q Would you say it is rather- unigque?
A Rather unique. I think, since April, 1207,

we have produéed and sold possibly 2700.

Q How do you compare 2700 with the manufaciure
of other firearms by ligh Standard?

A About two percent in this partiéular tyone
of weapen in a revolver,

Q Other Tirearms are produced in much greater
guantivy. by High Standard; is that correct?

' A Yes,

.Q How many bullets are contained within the
cylinder of this revolver?

A Nine.

Q .Directing your attention, again, to the

revolver shoun In Grand Jury Exhibit 38 for identification,

when you say it was a 9~1/2 inch barrel --

A Yes,

=

Q - -- from what point are you measuring the

length?

. - CieloDrive.cOmARCHIVES |

)



10

Rt

12

13

14

15

14

17

" 18

19

20

21

22

23

24

25

26

220

" see an extension,

A. From the point where the barrel is flush
with tﬁe inside of %the frane,

Q Would you please draw an extended line from
that point?

A qu..

Q You are measuring the 9-1/2 inches from

this point right here?

A Yes,

Q To the muézle; is that correctv?

A ‘That is correct. That is egxactly riznt,

Q Would this be the commencement of the barrel,

then, at- this poing?
A - - Yesa

MR, BUGLIOSI: Mr. Foreman, may the record reflect

that I am drawing an arrow Irom this line and writing in
"Commenéement of barrel?

THE FOREMAN: The record may so rerlect.

Q'  BY MR, BUGLIOSI: And I an writing this on

Grand Jury Exhibit 38 for identification,

Directly beneath the barrel énd extending

‘perhaps four inches from the commencement of the barrel I

t
Do you know what that extension is?

A Yes, this-is a magazine or c¢ylinder release
so that you push this forward and swing the cylinder so

that you can release the cylinder,

-
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Q " Does this cyliﬁder reisase contain any
spripgé?"

A Yese

Q Are the springs visible from the oulside?

A Partially so, yes.

MR. BUGLIOSI: MNo further questions.

THE FOREMAN: Any members of ©n

o
o«
Pl
E}

o

Y
o)
-
<\
Y]

quesfion they would like to ask the witness?

You are admonished not to discuss or ilmpart
at any time outside of this Jury Room the qpestions that
have been asked of you in regard vo this métter, or jour
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such maﬁtepéu

“ You may be excused.

THE WITNESS: Thank you.

this time.

(A recess was taken,)
MR. STOVITZ: Mr. Jakobson; please,
THE SERCGEANT AT ARMS: Mr, Jakobson.

GREG JAKOBSON,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you staté your names; please,

THE FOREMAN: We will take a five-minute recess at

-

A
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1- : - THE WITNESS: Greg Jakobson.
'. e ' THE FOREIAN: Will you raise your right hand and
. 3 take the following oath:
4 : _ ' You do-.solennly swear that’ tne evidence you
5 shall give in this matter now pending before the Grand Jury
6 of the County of Los Angeles shall be the truth, the whole
7 truth, and nothing but the tfutn, so help you God?
., . 8 THE WITNESS: I doy sir.
9 |- 'THE FOREMAN: Will you please be seated,
. 10 ' ' -
11 . L | XAMINATION
INDEX 2. | BY MR. BUGLIOSI:
13, Q My, Jakowson, I show you Grand Jury
1 | Exhibit No. 4 for identification.
. ) 15 .. - _ © ' Do you know the namé of the person.who is
‘ 16 - depicted in that photograph?
17, A i-knew him as Charlie Vatson and some of
18 | the people called him Tex. - .
19 . Q Did you also‘know him by the neme of
20 Charles Montgomery at all? .
2 ‘_ A We didn't use last names but I sért ol
22 remember him having a Monbgomexry attéched, out I always
23 | called him Charlie.,
24 | - Q So you knew the person depicted in tne
" 25 photograph, Grand Jury Exhibit &, as Charlie Vatsoh?
2 A . Yes.
@

3
-
-
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Q And he was also called Tex?
A Yes, some of the people called him Tex,
Q AS far as you know, was he from Tezxas?
. A He had a strong Texas accent and spoke of
Texas. |
Q I show you Grand Jury Exhibit No. 15 for
identification. ’

Do you know the name o0f the person shown
in that photograph?

A I first met him as Steve anq-then some tine

went by and I met him again and when I saw him again he

was known as Clem, They called him Clem, so I called him’
Clem,
Q. uDoes the name Clem Tufts ring a beil To you?
A The 1ést'names are really pretty vague,

but, Clem Tufts, I can®t really say aboult the last name,

about Tufts, but definitely Clen.
Q Does the last name Grogan mean anything to

you; sound familiar? .

A No, sir.

Q Steven Grogan does not sound familiar to
you?

A Very hazy., Steve, I remember him being

" introduced as Steve when I first met him sometime agqg.

Q Going back to Grand Jury-4 for identifi-

cation, where 'did you meet Mr, Waﬁson?,

-
)

)
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At the house of Dennis ¥Wilson.
here was that lcocated?

914 Sunset Boulevard.

o = 0

How long ago 4id you meet Tex, or, Charles

Vatson at Dennis. Wilson's house?

A The summer of 168,

Q What about Clem, or Steve, who

0]
[aR

8 denict

X

-in Grand Jury Exhibit 15 Ffor identification, where did you

meet him for the first time?

A I met nim Tor the first time, I'm pretty

sure, at the ranch, at Spann Ranch.

Q In Chatsworth?

A Yes,

Q . Approximately when did you meet 3Steve, or,
blem?

A I would say sometime around this time lest

yedr, and that is pretty loose., That is give or take a
month, month and a half,

Q ¥hat was the occasion, sir, for you goling
out pp the Spahn Ranch?

A Well, Dennis and I were intercsted in
recording Charlie and ~-

Q You say "Charlie,"™ are you referring to-

Charles Manson?

A Charlie Manson, yes, and that was the

primary reason and we would go out to see the people and

CieloDrive.cOmARCHIVES
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. performer of sorts?

Charles, too, but we were interested in the songs and music

half and half,

Q What business are you engaged in; sir?
A I work in record productions and I write

some music. Just The general reproductions and productions
of records.

Q Do you know Terry Melcner? .

A Yes, very well,
Q Did you ever accompany Terry Mslcher oub

To the Spahn Ranch to listen to Charles Manson perform?
A ' T"Ii Ceas

Q ‘Who arranged for you and Mr, HMelcher

ci

o
3

o

out fo the Spahn Ranch?
A ' That was primarily my doing,

We wanted.some Tinancial backing to do a
film to accompany the music., In other words, I was trying
to involve Terry in recording and filming.

Q Who told you that Charlie Manson was a
A Well, Charlie was Charlie, he let us all
know that. He was always performing. He told us that he

vas very much interested in recerding.

Q Did Manson perform, then, for you and Terry
Melcher? . _ .

A He did. ‘

Q ' Dié he play his guitar?
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Yes.

A
Q Did he sing at all?
A Yes,
Q Did Melcher make any comment to Manson

in your‘presence abvout HManson's ability one way or the
other? . -

A I think Terry showoed some intoercest in tao

music‘but'there was nobhing positive. There was never any,

"Yes, I will record you," talk going on.

Q Did you hear HManson ask if they could talk
Terry into some kind of a business arrangeﬁent?

A No, I think such a conversation tock place
but I never was really present at it, and I used to work
with Terry in the music business and something like this,

it was too informal., It was like this would be the

‘preliminaries and nothing ever came of it, got that Tar.

MR, BUGLILOSI: HNo further questions.
THE FOREMAM: Are there aﬁy gquestions that aany

members of the Jury would like to ask the witness?

You are admonished not to discuss or impart

at any time outside of this Jury Room the questions that
have been asked of you in regard to this matter, or your
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court
to discuss or impart such matters.
You may be excused.

THE WITNESS: Thank you, sir.
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MR, STOVITZ: Mr, Granado; please.

THE SERGEANT AT ARMS: r. Granado.

-called as a witness before the Grand Jurey, was sworn and

testified as folliows:

THE FOREMAN: Will you stafe your name; please.
THE WITHNESS: Manuel Joseph Granzdo.
THE POREMAM: Will you raise your pright hand and

take the following ocath:

shall_give in this matter now pending before the Graand Jury
of the County of Los Angeles shall be the truth, the wholie
truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do. .

THE FOREMAN: Will you please be seated,

BY MR, BUGLIOSI:

9

T o B~ S B

My last name?

MANUEL JOSEPH GRAMADO,

You do solemnly swear that the evidenca you
. ¥

EXAMINATION
Would you spell your name, again, sir,

Yes.
G-r-—g—n—a—d—oo -

What is your occupation and assignment?

I'm a police officer for the City of

4

CieIoDrive.commc3H|VES



No.18

10

.11

12

13

14

15
16
17
18
19
20
21
22
23
2'4
25

28

Los Ange;es, assigned to the Scientific Investigatioﬁ
Division as a criminalist.

Q On the date of August the 9th, 1969, daid
you proceed to Roman Polanski’s residence at 10050 Cielo
Drive in West Los Angeles?

A I did. .

What time &ld you arrive there? .

I would say approximately 10:00 o'clock or

50
Q 10:00 in the morning?
A 'YQSa
Q. I direct your attention to Grand Jury

Exhibit No. 33 for identification,

Do you know what is shown in thzat

photograph?
A Yes, it is a grip composed of three pileces,
- Q When is the first time, if at 211, that

you observed the three pileces that are shown in this
photograph?

A Upon arrival through the front door of the

‘vesidence at the date of 8-9-69,

Q You mean August ¢, 19692
A Yes.
Q You will notice that there are thrse piecss

- “n

here shown in the photograph, two large pieces, and one

very small-piece,

-

)
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Where did you find all three of these
‘pieces?
A The two large pieces I found inside the

living room of the residence,

Q Where inside the living room?

A, You want —- ]

Q The living room floox? .
A Yes, ’

Q. What about the émali piece?

A ' The small piece was immediately outside,

approximately a_foot‘away from the dcor, the front door of
the residence,

Q What 4&id you do with these three pieces?
Did you pick Them up?

A Yes, I picked them up with my thongs and
had them fingerprinted, instructing them To be careiul
with some blood that was on the piesces of the hand grip.

Q The two large pleces?

A Yes, and after having them prinfed i placeﬁ

them in a polyethylene plastic bag and took them to the

. 1aqu;atory .
' Q Of the Los Angeles Police Depariment?
A 'That is correct.
Q " Do you know Sergeant Bill Lee?
A Yes, I do.
Q Did you hand these three pieces of grip over

-
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to Sergeant Lee?

A I did.
Q On what date? .
A I pelieve it was August 1h.
Q 19697
A Yes.
. Q And you relinguished them to his custody?
A Yes, I did.

MR, BUGLIOSI: Mr,. Foreman, I have here &
photograph of a rope.

May it be marked Grand Jury Exhibit Mo, 3¢
for identification?

THE FOREMAN: It may be so marked.,
Q BY MR, BUGLIOCSI: X show you Grand Jury
Exhibit 39 for identification.

Do you know what is shown in That
photpgraph?
Y fas,-iﬁ'is a white -~ or, was a white,
iﬁ'cértain areas, nylon-type rope. '

Q And where did you see that rope for the
first time?

A At the Polanski residence,

Q Where was the rope insgide the Pclanski

residence when you first saw this?

-

A - This portion photographed here, which I had

photographed, was on the Sharon Tate portion of the rope.

5
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Q " I show you CGrand Jury Exhibit 27 for

A} .

identification, a photograph of a female Caucasian

[N
)
[
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previously ident M&rie Polanski, or, Sharon
Téteo

: You note there is a rope around her neck,
When you arrived at the scene was that rope around her neck?

A That is correct,

- Q Is this the same rope that is depicted in

-Grand Jury anlbﬂt 39 for ident ification?g

A That 15 correct.

Q - Did you examine the rope to determine how
tight it was around her neck, if at all?

k)

A I took a look at that along with the

. Coroner at the. scene,

Q Was 1t wrapped tight ayound her neck?

A It appeared to be wrapped around and then
around again and it di@n‘t.appear tc have a knot in it but
just wrabbed around ﬁhe neck. |
| Q ’ Did it appear to be wrapped twice arouna
her neck?.

A Thaﬁ is correct. ‘

Q Did the rope extend onto any other persén?

A Yes, 1t exuended over to Jay Sebring,

the fellow who was 81tt1ng, or, lying on the floov in the

same living room but on the -~ I would say probably it

-

would be the south part of the house,
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Q © VWnat part.of Sebring's body was the rope
afound? ‘

A Around his neck.

Q How many times was it wound arocund his neck?

A It went around the same as Sharon Tate except

that the rope went in and tied.
Q .I show you Grand Jury Exhibit 25 for
identification,
Do you know what 1s shown in that

photograph?

A Yes.

Q What is shown in that phovogrann?

A This is Mr. Sebring and the rope leading
here was severed and this rope was attached to that.

Q When you arrived at the scene was this a
fair and accurate representation -- I have shcwn you

Grand Jury Exhibit 28 for identification, is that a fair

and accuratve representation of the way Jay Sebring

appeared when you arrived at the scene?
A No, he had -- his face was wrapped and he
was face down, He was turned over by the Coroner for

this photo.

Q . Were you present when this bhotograph uas
taken? .

A Yes.

Q Is-this a falr and accurate representation

3

~+ .. - CieloDrivecomARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18 °

19

20

21

22

23

24

25

26

233

of what is shown therein?

A That is correct.

Q Now, there is & rope around Sebring's neck;

Is that the rope that you have been

referring to in your testimony?

A Yes,-the other portion of this rope, which
ié in Property.

' Q' - Now, the rope which is shown in Grand Jury

Exhibit 39 for identification, that is not thé entire répe
that wrapped around Seoring's and Sharon Tate's neck; is
that éOprect?‘ ) . :
A _ That is correct.

Q@ - This is only'a‘ﬁortion of the rope that_ﬁas
wrapped around Sﬁaron Tate’s neck; is that correct?

A That is correct.

Q What type of material, again, is this rope?
A It is a nylon rope,

Q How many strands?

A Let’ me refer to my notébook°

Three large strands with multiple smallsr

strands. Three major strands, I have here,

@ So the rope, then, is nylon, three sirands;

_is that correct?

A That is correct. And, also, I have the
color. quoted, internal strand, which is used for

identirfication by the manufacturer,

)
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. Q " Directing your attention, again, to Grand

Jury Eknlblt 39 Tor identification, what did you do with
this rope after you found it?
A This rope, after I saw it at the scene,
weﬁt along with -the body to the Coroher,
It was severed by the Coroner at the aceﬁe

and Sharon Tate's portion stayed with her body and the

.other portion stayed with Sebrlp s body.

I later picked this up from the Coroner and

-

took it to the 1aboratory. I made blood tests of various

) 1ocatlons on the rope and studied the rope, took portions

of it. for identification, and booked the rope back.iptoh
Central Property until I needed it eagein. ’

Q Is the rope wnich is shown in Grand Jury
Exhibit 39 for identification, is that presentl& booked
with the Property Division of the Los Angeles Police
Departmenf? )

A I have it up in the laboratory presently.

-

I took the rope out to have i{ photographed and also to

. take pafts of it for analysis.

Q So it is presently in your custody?

A That is correcr.

Q@ I show you Grand Jury Exhibit No. 30 for
identificatign. |

-

Have you seen the knife shown in that

vhotograph?
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A " Yes, I did,

did you see that knife for the first

ol
g
o]
b

Yhen my parther.angd -
Who is your vartner?
Hale, H-a-l-e,

Is he a sergeant?

=8 r O =

No, sir, he is a civilian chemist. He had
arrived at the scene with me.

T pushed the cushion on one of the sitiing

chairs Iin the living room next vo The fireplace and in so

doing I saw.this knife standing upward in one of the folds,
in one of the -- back -- the craék in back of the cﬁair
there snd I immediately photographed it in place and then
I had the knife fingerprinted.

Q Was there any blood on any portion of the

knife when you found 1t?

A Mo, after being fingerpriﬂted I c¢hecked the
knife Tor blood and éould not fiﬁd any reaction for blood
upon it}

Q Do you know the length of the blade of the
Enife that is shown in that photograph, Grand Jury
Exhibit. 30 for identification?

A . That is a 3~3/4 inch blade.. It is a buek

knife found by myself and Hale. It had no reaction for

blood,

v
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Q T'Refefring to the knife tﬁat is shown in
Grand ‘Jury Exhibiﬁ 36 for identification?

A That is correct.

Q That blade was. 3-3/4 inches?

A That is correct., This knife, on the otner
side, has, also, a broken plece of wood.

Q. There is a broken pilece of wood on tais
knife,hGrand Jury DExhibit 30 for identificaticn?

| A Yes, approximately at this location there is

a chip off. Otherwise, I can identify it.. I also had my

~name on the other side,

Q Where 1s that knife now?
A I checked that knife back into Property

of the Los Angeles Police Department after taliing this

photograph.

MR, BUGLIOSI: ©No further questions of this witness

THE FOREMAM: Any questions members of the Grand
Jury mey have?

Q . BY MR. BUéLIOSI;‘ Showing you Gfand Jury

Exhipit 30 for identification, is the blade sharpened on

voth sides, the blade to that knife?

A .Thé blsade is sharpened on this side,
Q On the bottom side?

A Yes, | . .
Q Bup not on the top?

A . The cutting edge.

5
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Q " This side does appear to be sharponed?
A The cutting edge is sharp.
Q The other edge of the blade is nct sasrp;

is that correct?
A That is correct.

HRe STOVITZ: HNo Turther questlons,.

ES .

We will ack that the witnegs boe creuacil.

THE FOREMAN: You are admonished not %o ciscuss or

imﬁért'at any time outside of this Jury Rocn tﬁe gusstions
thﬁt.have peen asked of you in regard to this matier, or
your angwers, until authorized by this Grand Jury or the
Court to discuss or impart such matiers.
. You may be excus=d4d.
MR, BUGLIOSI: Mr. DeCarlo,

THE SERGEANT AT ARMS: Hr. DeCarlo.

DANKY DeCARLO,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your name; please, .

THE WITNESS: Danny DeCarlo, |

THE FOREMAN: Will you raise your right hand and

take the following ocath: ' -
You do solemnly swear that the evidence you

shall give in this matter now pending before the Grand Jurs

bt
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of the County of Los Angeles shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth, so help you God?
THE WITNESS: Yeah,

THE FOREMAN: Would you please be seatead,

EXAMINATION

" BY MR, STOVITZ: ' .

Q Mr, DeCarlo, would you kindly state your
name again for the record,
A Danny DeCarlo.

Q@ - Mr, DeCarlo, we anticipate questioning you

_concérning certain incidents that occurred at the Speahn

Movie Ranch between August the &, 1969, znd August the
16th, 1969, between those dates.

You have been informed that if you feel in

f

Jota

any way that any of your answers may incriminate you thet

you have a right under the PFifth Amendment znd under the

California Constitution not to answer anything that may

incriminate you.
| You have been informed of that; is that
correct?
A Yes, sir.
Q Are you testifying freely and volunterily
before this Grand Jury?
A Yes, I am.

Q And you realize, sir, that you are under

3
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oath?
A Yes, I dos

Q I'd like to direct your attention to the

photograph which is Grand Jury Exhibit Ho. 2 ana ask you 1if

" -you know the man depicted in that photograph.

A Yes, that is Charlie.

Q Charlie what? .

A Charles Manson,

Q And when did you firét make Hr, deznson's
acquaintance, approximately? ]

A" In March of '69.

Q “And in what ccnﬁectién did you meet himj sirp

A Vell, he had a motorcycle, a three-wheeler

that had a blown engine on it and he wanted me to Tix it.
He wanted me to rebuild the engine,
Q Are you pretiy good at rebuilding engines

on motorcycles?

A I am. On Harleys, I am an expers.,
Q Yhat about automobiles?

A No, |

Q Now, then, 4id you go anywﬁere with

Mr., Manson or did you do the work for him, or what?

A Yes, I fixed the bike.
Q Where did you fix 4t? .
A I fixed it there at the ranch, ’
Q Spahn Ranch? !

-

¢
-
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A " Spahn Ranéh; right,

Q Then did you continue To stay at. the ranch,
or did you come and go, or what?

A- I spent seventy-five percent of my tine

at the. ranch.

Q Now, on or aboub August the iéth, 1969,

" were you arrested with other people at.the Spehn Ranceh

by the Deputy Sheriffs?

A Yes, I was.
Q And were you subsequently rqleasedé
A . Yes, they only held me Tor 72 hours and let

_me_go;

| Q As a result of that arrest ars there any

-charges pending against you in the County of Los Angeles?

A No,

Q Or in the State ol Czlifornia?

A No.

Q Now, for the ten days prior to that arrest

that arrest took place on August 16, 1969, you say, from
August the 6th up to August the 16th, the time you ware

arrested, were you living at any one particular place

continuously?
I I was at the ranch.
Q That is Spahn Ranch? . X
A "That is Spahn Ranchj; right.
Q | And were you living in any -particular

-
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location at that ranch?
A My house was the bunkhocuce.

Q And did you have any particular reason for

staying there at that.-ranch? Were you bveing employed

there? What was your occupation there?

A Lots of pretty girls up there.

L i

Q Vlere you interested in a particular rirl

" you saw there?

A "Yeah.
Q I'm going to show you some girls.

I will show you Exhibit 1, Grand Jury

Exhibit 1,
De you know the girl depicted in that
photograph? .
A Sadie.
_Q Sadie Gluts?
A Yeah,
Q Were ycu interested in Sadie Glutz?
A No, we didn‘t‘get.alopg too good.
.,Q I .show yoﬁ Bxhibit 16,
Do you know the girl depicted in that
photograph? .
A Leslie.
Q Leslie Sankston? .
A Yes.
. Q@ , VWere you interested in that girl depicted

. B CiéIoDr'ive.oanARCHlv_Es
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in that photograph?
A No, she was interested in me some hHut I
wouldn't -~ she chased me around a lot,

Q That wasn't the reason for your staying

..at the ranch because of Leslie?

A ot them two, no,
Q I show you a photograph, Grand Jdury
Exhibit 3 |
Do you know the girl depicted in that
picture?
A Katie,
Q Patricia Krenwinkel?

Is that another name that she used or --

A I just knew her as Katie.

Q Just Xatie?

A Nobody used their right names,

Q And this girl snown in Exhibit 3 tThat you

call Katie, was she the reason that you were staying at

the ranch?

A Oh, no, not her.
Q Did you get along with Katie?
A We talked, that is about itv, but I never did

nothing., You know, I never snatched her up or anything.
Q I show you a girl depicted in Exhibit 5.
‘Do you know who that girl is?

Q . Thatt!s Linda.

&

-

"

CieloDrive.comARCHIVES



16 -

11
12
13
14
15
16
17
18

19

20 .

21

22

23

24

25

26

243

Linda Kasablan?

Yes.

En I T

And was she the reason yowu were stayinz &t
>

the ranch?

A Mo, but I know we got together once,

Q ind this person depicted in thls rnotozrasl,
"is that a man or a woman? ‘ .

A That is Clem. .

Q | T take it it is a man, then?

A . Yes, )

Q . And that wasn't the reason yoﬁ stayed at

the fanch?

A Huh-uh.

Q Do.you know what Clem's last name was or
what other nickname he may have had?

A I only knew nis firsgt name, tihat s Steve.

) This name here, Grant, that is the name ne

used when we went to County Jail. That was the name he
used, '

:Q | You are speaking about the name Grant that
appears on this photograph, that was the name

fellow depicted in Exhibit No., 15 used at the

A On the 16th, right.
Q I show you Exhibit 4,

Is this a photograph of anyone you know?

A
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A’ " Yes, that is Tex.
Q Did he use any particular name when ne was
arrested on August the 16th?

A He wasn't arrested. He wasn't at the ranch.

-He was out in Death Valley, then.

Q Do you know what Tex's real name is?

A All I knew was his Tivst name Chariie., I

~got that from a truck he had. It was a *36 Dodge. I was

. looking through the glove compartment and I looked on the

sales slip and it was Charles Hontgomery.

Q . ALl right, now, showing you all of the
pictures of the girls, there was none that you were
interested in?

A No, none of those.

Q And did you tell us, also, of a child That

. you are the father of that was staying there at the ranch

fr@m time to time?

A I brought my little boy up there
approximately three days beforq vecause my wife had him
but she wasn't -~- she wasn' taking care of him so I went

to Venice and brought my boy back up here,

Q This was 3 days before August the 16thg
A Yeah.

Q How old is your son? )

A A year and a hdlfo‘

Q And was he taken inbo custody at that time

”
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with you on August the 16th?

A Yes, hé'waso

Q And then ¢id you later receive thé return
df his custody?

A Well, the welfare people was -- they gave
him to ny -mother, see, but then tnat went on for about &
week and inen my mother called tien and sue told them @o

come and get him.

Q So the welfare pecple have him?
A - Yes, they took him -~ €hey Todk him azain.
Q And you know that your testimony here before

this Grand Jury has got nothing to do with whether or not
your child will or will notv pe returned to you; do you
underscand that?
A Wel;, I'm just saying what the welfare
people did,
‘ Q The welfare people had put the child with

your mother and that was satisfactory with you?

A Yes, 1T was. ,

Q Now, sir, going back, again, to the Spahn
Ranch, you say that you were employed there; is that correct

A No, I wasn't getting no money.

Q When you fixed this three-whecler motor-

cycle for Mr, Manson did he pay you any money?

A Not in money.

@  .And did you do any other work for

Eo

.
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Mr. Manson or any other people there at the ranch?

A Well, he was on a2 nmotoreycle thing whereas

he wanted to do ¢tnis thing with motoreycles but he decided

on dune buggles,

Q That is iMr. Manson?
A Right. So me being an expert motorcycle

mechanic and plus I belong to a club, a powerful club that

he knew and he wanted my club to come up there but they

- didn't want nothing to do with him,

His idea, what he wanted to do with my club
was to scare the public away, you know, and they didn't
want nothing- to do with him.

Q There is a club known as the Hell's Angels,

is thét_your club?

A " No,

Q And is your motorcycle club the kind thab

oes into a town and scares everybod the type you seg in
B . ; >

the movies?
A No, that only hgppens in the movies.

Q. _Now, let's go back to August 16th,

jo X

You said that for that ten-day perio
prior to that you were living therc aﬁ the bunkhouso?
' A Right.

Q And once in a while I guess,you'd get

togethér with the girl that you were sweet on; is that

right?

-
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" Yeah,

A
' Q‘ And she is not any of these sirls?
A Ho,
Q Would you want to give us the name Thel

‘she was using there at the ranch so we can call her some

name?
A Ruth.
Q Now, Mr, Manson, where was he living?
A He didn’t 1ive in no particular place,

There were two little shacks that he mostly stayed at but

nobody had one particular place to stay except for me

because I do.a lot of drinking, you know, I sit and drin?
and play the radio and Charlie dién't like nobody to drink
and I also got the girls to cash in Coke bottles, also,

to go buy beer and he didn't like that so he kept awey Irom

me.,

Q Did you know where Mr., Charles Watson lived

during that week?

A He staﬁed at the, ranch but what part of the
ranch I don't knowy mostly the saloon.-

Q Was there a saloon out at the ranch?

A Yeah, the saloon, because him and HMarie -—-

him and Marie spent a lot of time together,

Q Marie's last name is what?
A . I know her as Marie Brunner.
Q And was she arrested on August 16th at the

T CieloDrive.comARCHIVES
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time the Sherifrfs got there?
A No, shé was in jaill,
Q When, to your xnowledge, was sne taken into

custody? Do you know?

A I think it was a couple of days after
Gary got 1%, after Hinman got it.
Q Hinman got it sometime in the middle of
July?
A Yeah, it was right after that,
- Q - HNow, when was 1t, to your knowledgme, thatb

means o your own thinking, that you first heard about

Tive people getting killed at one time?

A On the 15th when my club come up there,
Q From what source did you learn that?
A Well, T heard it from Sadie who was talking

to another girl in another room.

' Q What girl was Sadie talking to?
A A girl, I don't kunow.
Q And on August the 15th, then, you -- in other

viords, you had not heard it on the radio or seen it on
television or read it in the newspaper that five people

were killed on August the 9th, 19692

A No, sir, I didn't,

Q On August'the 15th your club came up?
A -That night,

Q ‘Was this the night just Eefore you were

r
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arrested?
A Just a CJew hours.
Q Anid was there a happening That occurrsd 2t

that time when your club came up therz? I mean, was it
something blg or did they just come up?

A They came up to get me because tTney wanted

"me back in Venice with my brothers where I- beloaged, -

Q Vihen you spealt about Ybrothers," zre you
speaking'about blood brothers or club brothers?
A " My club brothers, and tney wanted to --

they came up there to visit and Charlie would s3it down
there and run this thing down Lo them about tearing societly
apért, things iike thet, and they thougnt he was nuts and
figured theﬁ waslbrainwashing me and they came up there to

get me and they were going to take nin and wad him up in =&

rubber ball,

Q And somehow or other that didn't hapven?
A " No; because I stepped it because L knsw why
) -

. they were up there. I knew sorething was wrong when Thay

didn't télk to me,

Q To your %¥nowledge, &id you know whether or
not prior -- that means hefore -~ Aumust the 15th,-whether
or not Charllie Manson had any gunsz? |

A Oh, yeah,

-

F

Q When was it that you first became aware that

Mr, Manson had guns?

e tus_ DS der i Y i

bt}

-
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A "The latter paré of June.
Q 0f 19692

A - Right.

Q Now, do you have any familierily with guns?
A Yeah, I am almost an expert oﬁ them.

Q. You are almost as good at guns as you are ab

fixing motorcycles?

A Yes,
Were vou in tThe service?
o
A Yes, I was in the Coast CGuard for four years.
Q Yhen you were in the Coast Guard did you
J

have any parficular speciality?
A Weapons expert.

Q And when you were out there at the ranch,

you say, in June of 1969, you saw Charles lianson in

vossession of cerfain types of guns; is That right?

A Well, all the_guné were kept in the
bunkhouse where L stayed at.

Q " What kind 6f_gun§ were they?

A We had a .45 auto, we had a 9 mm, Ranon,
we had a 1903 Springfieid, we had an M-l carbine with an
ﬁ—2 stock on it; There was a l2-gauge police riot gun,
'a w22 rifle, and a machinegun.

Q ' Now, did you ever see anything of g .22
caliber Buntline revolver? | '

A7 Yes,

~ .. . = CieloDriye.comARCHIVES"
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] " Where was that kept?

A That was kept with me in the bunkhcuse.
Q And when did you first see tThis ,22 caliber

Buntline revolver?

A In June.

Q £nd who, if anyone, showed it ©c you oy now

-

‘did you get hold of 1it?

A He traded a gun for a bruck, the truck that

I gbt parked outside, and so Charlie gave this truck to
an&tﬁer.guy and -~ in %rade for this pistol.
See, this 1s something I didn't know zbou
he just did it behind my back, and the next dey L got wp
"Wﬁere is my truck at?! '
"Oh, well, I took it, He gave me this Iin
return for it."
And that was the .22 Buntline pistol.
Q When you speak about Charlie, are you
speaking about Manson?
A Right. ,
:Q So.all the time that you have reflferred to
éharlie we know that you are referring to ianson?
A There is only cne .Charlie, that is Charlie
Manson, and Tex was --— never in the six months there have

I ever referred to him as Charlie,

-

N
Q Now, you say this Buntline ,22 caliber

revolver was in your possession. How would you keep 1t,

"-
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on your person, or put it in a safe?

A It set up on top -- the gun -~ the pistol,
it sat on a. little bench, it just sat there, or there was
a .stove there that it was put in with the stove, inside
the stove, but, I mean, nobody .claimed ownership to
anything. No one partieular pistol belonged to snyody ,
but as far as Charlie went, Charlie -- he.didén't -- tais

was the only pistol he ever wanted to secure.

@ Which one?
A * The .22 Buntline,
Al Have you ever seen Charles Manson use that

.22 caliber Buntline?
A I have seen. nim shoot it.
Q When he shoi it was it at any particular’

thing, target practice or what?

A Just target practice.

.Q Where was that target practice?

A " Af the rgnéh.and when George would(leave
at 5:00 o'elock, well, there ﬁaé a barrel there that szt

ct
¥

out on the street, a trash barrel, and he would go in tThz
bunkhouse and step out Irom the bunkhouse and the barrel
was directly there ahead of us, maybe 50 yards, and that

was the target.

Q Who is this George that you referred £o?
A George, the old man that owns the ranch,
Q Spahn?

i}

5
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"A ' Right.
-Q Would this Erg Spakn actually live on the
ranch or would heé cbme and go?
A Ho, he-had his house right there, ke
lived there constantly.
Q - Now, when was the last time, to your
" knowledge, that you saw this .22 caliber Buntline roveiver
before Bugust the 16th, 19697
A Abéut a week, a week and a nalf,
Q Now, on the day that the arrest was nade
on August the 16th, did the Sheriffis Office also
confiscate -- that means take hold of ~~ a lot ol guns?
A Yesa
Q Was that .22 caliber revolver there at
that time?
A No,
Q Now, you said that you had seen it for the'
last %iﬁé about a week to a week and a halrl before; is

that right?

A Right.
Q In whose possession was itat that time?
A I don't know,
Q Was it in the bunkhouse?
A Yes, 1t was always kept in fthe bunkhouse,
»
Q Now, when before that time that you last saw

it in the bunkhouse had you last seen it in Charlie Hanson!

(¥4

.

A
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possession?
A Maybe vwo weeks before the 16th,
R - Did you ever see anyone else, Tex or Clem

or any of the girls ever use that .22 caliber Buntline
. ‘ 1 1
revolver?
A . liot the girls but Tex and Clem snot tThe

pistol before,

-Q Unere would you get the ammun*tLOﬂ for that?
A . You can buy amno ar J*hereﬁ

Q ' What kind of ammo would it take?

A - .22 long,

@ Ané would automatic ammunition fit into

this revolver?

A . There is no difference between the .22
automatic amnmunit io and the .22 revolver, they are 21l the
same.

. Q © On or about August the 17th, 1969, which
is about two weeks ago, did the Los Angeles Police
Department question you about this partlcular revolver?

A Could you say that date again?

Q On or about Ausust ~--I'm sorry,.
November the 17th, 1969, did the Los Angeles Pollice
Dépértment guestion yod abqut this particular revolver?

A Yes, sir. .

Q And diéd you Qraw a picture of a revolver

Tfor them at that time?

A e h

o CieloDrive.COMARCHIVES



1 A Yes, I qid,
‘ 2 Y ' Mﬁ. STOVITZ: Mr. Foreman, I have a pencil drawing.
3 o . liay the pencil drawing be marked - |
A4 Exhibit 40 for -~ Grand Jury Exhibit 402
S THE PFOREMAN: It may be so marked,
#40 6 Q BY MR, STOVITZ: I show you Grand Jury
7 Exhibit 40, .
8 . Is that the illustration that you made
9 for .the police at that time?
. 10 j A Yes, it is. S
11 N Q And at the time that you were makxing this
12 illustration, Exhibit 40, did you try to recapturs at
13 that time what the revolver had looked'like to yod?
t 14 A . Yes, to the best of my knowledge.
@ 5 Q ALl right, now, this is Gated Hovember
16 the 17th, and August is the eighth month, so there was
17 approximabtely three or three and a half months since you
18 had last seen the revolver at the time you drew this
19 photograph; is that righé?‘ ) -
20 4 Right.
21 : Q Now, this "8" that you have written in .
22 | here, what doeé that "8" indicate?
23 ‘ A The barrel length,
21 ‘ Q And the other drawing on that, that was all
i 25 made by you; is that correct?
o s | . A . Yeah, I drew the picture.
®
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Q

1

before today?

A
Q
A

Q

you looking at

drawing this illustration, Exhibi

A

before I ever saw that,

Q

A
Q

whether or not Exhibit 38 is a replica -~ that means the

same type -~ gun as the one you have been describing?

A

Q

particular gun

A
. Q

many bullets did it

*

Before today?

Yes.

And how many snots did this gun hold? How
hold?
It held.nine rounds.-

Now, I will show you Grand Jury Exhibit

Tha? is it,

P

Have you ever scen this particular photograpi

Yes, I-have.

Ancé when you looked at this photogrann ware
this photograph at the time that you werc

E t 407
No, I made this approximately two weeks

By "that," you mean Exhibit 3872
This picture here, right,

- -
i

Now that you see Exhibit 38 can you teil us

Yes, it is., 1 know weapons,

You know them and have you Tired that
shown in Exhibit 38%
Yes.

Now, with relation ©o the incident that you

e

PRSI
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say that you first learned of five people petting kilied
you say that you heard Sadie Ttalking to scme girl in
the bunkhouse zbout it.

- Have you ever heard any of the fellows

talking &about that Incident elther before that Time or
after that time? .
A - Yeah, Clem. ’
@ All right, and that is the man shown in
Exnibit No. 15,
Who was Clem talking to? :
A He was talking to me.
Q - And was this before the lStﬁ of August or
after the 15th of August?
A This is approximztely the Tollowing day
or either two days after the chg
Q How do you know it wes two days aflter the
9th?
A Because I remember the nizht they went out

on that, whereas they were drgssed in black, Sadie and Linda
were dressed in black,
Q - You, say you remember the nizht chat they

went out. Now, fhat night had no particular significesnce

H

to you; right? - .

A Hoe . .
@ Had you ever seen Sadie and Linda go out

dressed in hlack before that night?

L CiéIoDr'ive.oommcm\_/Eé
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A

Q

if you know?

A

them standin

g
tucking her black capris inside her boois.

e,
0

boots;

Mr. Foreman, that all five -~ rather, four photograpns of

these girls are before the witness and they are not in any

‘Not before or not since.

1

And they went out in what kind of a car;
I didn't see them leave in the car, I =zawu

in front of the Rock City Cafe znd sie was

She is Sadie.
That is Sadie Glubz?

Sadie Glutz,

-

=

That is the one shown in this plcture?
Yes, this one right here.

Would you gilve us‘the number?

5758 —-

No, that 1little white fticket.

So Sadie was tucking her tights into her
that right?
Yes. ,
And who was Sadlie with at that time?
‘She was with Lindao.
Will you please show us Linda,

Yeah, this broad right here.

Exhibit No. 5, and may the rscord reflect,

Faatits § R AP e D e e it s 8

- i
4%

~ CieloDrivecomARCHIVES

b A A b



10

11
12
13
14
15
16

17

18

19

20

21

22 1’

23

24

25

26

, ‘ 259

particular order, that the witness is picking them out at
. ..
his random selectiono
All right, now, how was Linda dressed?
A She was just in black, the same as Sadie.
Q Jjere either Linda or Sadle carrying any
parficular weapons at that time?
A Not that I seen.
Q Did &bu overhear any particular conversation
at that time? |
A . Viell, as far as convergation, the first
cohversation I ever heard was Ifrom Clem and they cane
back -~ this was aﬁproximatel& the next day -- now, I
can't -~ I saw no calendar, no clock, so I can't giye you
exact dates but I says, "What did you do last night?"

And he kind of looked at me and smiled

. but theh ne looked over niy shoulder and Charlie was’

standing behind me.
Q@ Charlie Manson?
A Manson, yeah, and so he kind of looked at

Chariie and Charlie looked at Clem just as if %o say --

"noét to say nothing, ané so Charlie.more or less said,

"ell, we took care of busineds;“ something along that' line.
- ‘8o Charlie turned around and walked'awéyj

from me, thgt ié, away from nmy back, see, .and then I

?ufned to Clem and Clem looked at me and turned afouﬁq and

walked away and said, "We got five piggies,™ and that was

.

*

.
T
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what was said. That was the first time I ﬁeard ”five-
pigpies,”

Oka&, I just let it go at that because I
never thought nothlng of 1it. .

On the night of the 15th when the club come
up vo get me, well, me and one of my brothers was outside
on tne boawrdwalk out front there and everything was pretuy

well commotion, they took a gun off Clem and was going to

tear the wnole place apart, and beat a&ll of them people to
pleces and Sadie sald, "We can take care of the Straights

like we took care of them five piggies.”

They were mad becauss wWe «-

Q " By "they," you mean the girls at the ranch
were mad?

A Everybody up at the ranch there was mad,

Q Including the motoreycle group?

A They wvere up there to wad Charlie into a

3 So then you sald Sadie said something .about

what, again?

A - She said, "VWe can take care of them Straightis

just -like they took care of them five piggies.”

Q Straight Satans 1s the name of your club?
A Yes., .
™
Q ¥nat happened next?
A Thét was all the conversation that went that

L VN

ks R e it T
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" to start no trouble up thers. - ] -

0f the fellows like Tex -- I'm Sorry, you.say Tex was not

" 2%t the ranch?

up?

ﬁighta It was pretty much' in vurmoil. I wanted to hurry

up and get the people out. I seid, "Let's go down and havé
a beer.". S0 I made everyvody get in all their cars and éet'
on their bikeé again and shoot down there iqto tne Valléy

Rl
i

so I could get them away Irom the ranch, I didn't want them

. Q Aboui 6:00 o'cloek the next morning ths

0

.
b

¢

Sheriffs raided the place and arrested everybody thers
right, except George Spahn?
A Right., .

. And then you were kKept in custody with some
you Vi

A . Tex was out in the desert. Tex left the
night before,

Q He left the night before your brothers came

A Approximately the night or the night before

that, a couple nights before that.

Q What about Clem, was Clem up there at the

time? )
A No,.-he got busted with me.

'Q And was Mr,. Manson arrested with you on
August 16th? .
A Yegh, he was handcuffed right to him,

Q Then you were taken to the Sherifi's

o
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Department and you were let loose, you say, T2 hours later;

is that right?

A Yeah, they took us to Maliou and then they

took us to County.

Q . In'tﬂe time that you were in custody did
you ever hear Clem at any time discuss this five pigzgy
incident again?

A Ho, sir.

Q After you got oubt after this Té hours did
you go anywhefe with the ¥Menson group?

. A Well, the day -- the night I got out I went
back to the ranch.

Q Spahn Rancn?

A Spann Rancn.

About four or five days after that then
went up to Death Valiey. I drove the truck Up there,

o

Q . When you went back to the Spann Ranch aiter

.
-]

you were released from the Sheriff‘'s Department was
Mr. Watson there at the ranch?

A Wo, he was there in Death Valley. ile never

came down Trom there,

Q Were any of the girls there at the ranch?

A No, because I was the first one to get out.
Q And then you stated that you stayed at the

ranch for about four or five days; is that correct?

)\ Right.

- CieloDrive.comARCHIVES
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Q And then 4did you o with anyonc up to Death
AY
Valley?
A I went with -~ the last thing I said cLout’

Tex being up in Death Velley all that time, nc, he did come

dowln N

Q Do you rememper when it was that he cane
d&y‘n?

A No, but it wzs alter wa'allAgot_ouﬁ of jail,

so it would nave been within four davs because me, Sruces
J ] -

and Tex drove the trugk up there, -
] Who was Iin this truck with you?
A Just us three,
Q Did Mr. HManson 3o up to Death Valley?
A Yeah, he went in & car,
Q Do you remember wno went with nhin?

A . Viell, all the young girls did. All the
younger .ones. .
| Q. And when you went ﬁp to Death Valley did
you have a particular place that you were going to meét at?

A At the -- well, see, the Barker Ranch, we
was going to stay up at the Barker Ranch but faul was up
therc, word came dowm that Paul Crocket (phonetic) was
living on the Barker Ranch now and, you know, Charlic

couldn?®t live there,

LY

Well, one of the girls, Xatie MNeyer (phonstid

her grandmother owned the Heyer Ranch about a quarter of &

)

S
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- before August the 15th, 1969?

mile down the road, down the little wash tihere, and vwien

"we Tirst got to Death Valley we went over there Lo the

Heyer's Ranch and stayed there,
Q How long 4Gid you continue svayins Up trers
£ v A J &> b

at Death Valley?

A Well, I was thexre for avoul four days.
Q Ané Gid you ever return to live at tio.

Spann Reneh again?

2\ No, when J left Death Valley thot was it.
Q I'd 1ike vo show you a photogreph, sir,

Grand Jury Exhibit 12.
.Do you know who this girl is that is

depicted in this photograpnh?

A I Inow who she is noi.

Q Do you krow who she is now?

A dow I know.

Q Who is she?

A She -is called ~- what name do you have?

Sharon Tate; isn't 1t? ,
Q All right, Sharon Tate.
Did.you ever see Sharon Tate a% the Spahn
Ranch?

A Never, .

L

o -

Q You were there continuously. for six mon

"%

A Yeé,

| ~ CieloDrive.COmMARCHIVES
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. Q " She hed never been up at the ranch?
A I would have been tne fircst one to know aboutb
it.
Q , Ail right, now, with relation to what went

on when you went to Independence, did you ever gelb a

chance to talk to Charlie Watson, that is, Tex, about

‘any ching relating to These five piggies? ‘

A Not up in Death Valley, it was back doun
thefe at Spahn's Ranch, approximately mayve a day or o
days after the.9th because he was limping,.see, and tncy
used to have karate classes up chere and the thing wes
tq kick, you know, with your foot, so he was lirnin
‘ I said, "What happened to your Toot??®

And he says, "Me and this guy got into it.”

And I said, "You hurt your foot?"

I says, "Well, what Gid you do to him?"
He says, "I tock his money.,"
I said, "How much did you get?“.
He sald, "Seventy-five dollars.®
And T just -~ 1t sounded like i fizured it
was just maybe a bar fight, those are pretty‘commono
'Q But he never mentioned, anything to you about

five piggies or anything? . ‘

A No, never, because he was pretity ~- he was

®

really quiet. He never sald anything except when Charli

SR CieloDrive.comARCHIVES |
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.he jumped up there where the king's throne was. He took

over until Charlie got back and then he retreated back like

- dressed in black, did you hear anyone say anything as to

A No, it got dark late.

Q When wés the_next time that you saw theée
~people? ,

A That I can't exactly remembef° Haybe a

wasn't there, Well, then, he jumped in -- he started ~-

a littlé mouse, just like the rest of them did,

Q Going back, again, to what you fix in your

et
0o

mind as approximately August the Oth, 1969, when u say

you s
that you saw Susan at -~ or, Sadlie and Linda Kaszbian ~

p\

where they were going to go or what they were going to Go?

A -Just on a caper, -
Q Just cn a caper,

About what time of night was it that you
recall sesing them?
A - Avound 9:00 o'clock,
Q .Bearing in mind ﬁﬁat this is Auzgust, nov,

was 1t svill daylight or had it turned dark?

couple of days after that, maybe the next day, I don't know.|
Q And did you ever remember seeing Patricia

Krenwinkel, the girl that you call Katie, on that cccasion

-~

or on an occasion a day after or on an occagsion a day, before
A No, I didn't.

- MR. STOVITZ: This is Mr. Bugliosi., He will be

- .

3
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asking you guestions Irom now on.,

EXAMINATICH
BY MR. BUGLIOSI:

Q Looking at this girl, again, Sharon TYate,
Grand Jury Exhibit 12 for identirlication, you never saw

her at the Spahn Ranch?

A No, nothing there was -- no glris up

were that good lookinga

Q. Do you know a man by the name of Armstrong?
A Yeah.

Q Do you know his first name?

A Tike.

Q Is he presently the Toreman out at Scahn
Ranch?

A ‘ Frbm what the papefs say-he is.

Q vHave you seen Wr. Armstrong over televic

A I sure did,

i Did you hear him say anything?

A I'sure gid.

Q About Sharcn Tate being at the'ranch
Tfrequently? . |

A Yes, I did.

Q During the summer of 1949 how many times

you see Armstrong out at the Spann Ranch?

LA

= m
GLa
"

In the six months I was there I saw him tnree

ion? .

A

i _ CieloDrive.cOmARCHIVES
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times,
Q What wevre the six months you were out therse?
A March £ill the beginning of eptemoerc
Q Of 1692
A £ 769,
Q Armstronz was not the foreman uu:¢n BRLS
period?
A No, he was not, he was nothing.
Q pid Armstrong‘live at the ranch during that
veriod? )
A No.
Q You 'saw him three times out there?
A Yes, Three times,
Q Did he stay overnight?
A No, he only sﬁayed‘there, at the most, ten

minutes at the most.

Q During that¢ six-month period, this mac

¥
\3

ta )

2P0

*

Armstrong who has been saying over television that £
Tate was out there several times, you say Armstrong was
only seen at the ranch on three occasions and then only for
a short period of ten minutes or so; 1s that correcét?

A Yesz, that

N

s definitely correct.
Q I direct your atvention to Grand Jury
Exhibit No. 11 for identific cation, Mr, DeCarlo, and X poin

to the girl in the photograph. There is a man and & woman,

I am referring to the woman that has previously been

+
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when we got poppned on the 16%th,
. & 2

identificd &s one Ablgail Fol

1

Did you ever see hey out at the 2anch?

A No.
Q Directing your attention to Grand Jury -

Exhiovit Ho., 15 for identification, the bottonm left-hzng
corner, it says -"Hollen, i-o-l-l-a-n, Grant."

This is toe individual you reifer t0 s Cien?

A Yeah.

The only time he used thab name thére-nos
Q You did hear Clem use the name Grant Mollan

on August the 16th?

o

A - He had 1t on his County Jail

rm pand.
Q And you also had known Clem as Steve; is
that correct?
‘A Steve, that is his real nans,
Q Looking, again, at this Longhoxn Suntliné

-+, . -

revolver Crand Jury Axhibit 39 for identificatbtion, the
Buntline'fevolver that you saw, Charlie Manson walk arcund

with; was it identical to this one or did it differ in any

respect?
AT T would say it is identicain
It's a High Standard; isn't it?
Q@ | Well, it is listed here as & Longhorn,

nine-snot .22 caliber revoiver,

Yhat I want vo know is, the revolver that is

: ' " CieloDrive:.comARCHIVES
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a round goes througnh and teakes the enpty brass and ejects
15

1]

shown in this photosraph iz it the same identicel tyre: of.

revolveér that you saw Charliie Manson walking aropad with?

A Yes.

Q Is unere any doubt in your mind about that?
A None whaﬁsoev&r.

Q Directing your attention, azain, to ithiz

drawing that you made Tor the Los Angeles Pollice Depertnent,
Grand Jury Exhibit No. 40 for identi icau¢on you made it
on November 17th. _ '

I direct your attention to what appesars o

D)

be your effort to draw in some springs beneath the oorrzl.
Is that what you were attempting to draw
there? .
A Yeah, If you Tturn the. pistol the othsr ey,
like right here, when The round is fired it -- this iz

called a side gate, it comes open, the plunger cones vacx
- & E} ) L &

Yy

it, 'On this thing here, this is what I was dolin
you want to e¢ject the empty bragss you oull thiz bael,

Q You are conv neing me .of the fact that you

are an expert but ou may e losing some of the Grand Jurors
¥ )

hevre,
Viere you att cing to drav in some spbrings

here beneath the barrel? Are those .springs?

A Yes, it 18 a spring.
i Q- Now, directinz your attention to Grand Jury

e A—— = e — -

.

e o thad 3 e s ab e AL LB

b e a =
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Expibit 33 for identification, you notice that there is an
extension here beneath the barrel?

A The spring is inside there, right here.,

Q- The spring is inside the extension?
A On The other side you can see the sctuation
of the spring in there.

Q So the spring is visible Ingide Shis .

extension from the other side?

A Yes, it is,

Q You can see it without opening up the
extension?

A You can see it, you can just pick the

pistol up.

Q ind you can see the spring?-
A ' Right.
Q This is what you were abttempting Lo draw in

this drawing?

A Rizht.

Q You indicated that an individual gave this
Buntline revolver to Charles iHanson in return for sossthing

else; is that correct?

A Yealh, he traded my truck for the pistol,

_gave my truck away.

Q Do you know thne individual that Charlie

h]

entered into this transaction witnh?

A Yeah, - . _ .

CieloDrive.comARCHIVES
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Q YVhat is his neme? .
‘ A 5111 Vance.
Q Bill Vance is also known as Cowboy Bill?
A I never neard him by that nane?
Q How old is 2411l Vance?
" A He is the sSame age as Charliéo
Q About 3572 ]
A Yes, y
Q Deoes Bill Vance go by any other name other

than Bill Vance?

Just Bill Vance,

o >
!
e} :
=
o
o
e
¢l

know him by any other name?

A No, I don't.
Q' Does Bill run around with Bruce Davié?
A Yes, he does.
Q Do you know where Bill Vance is now?
A - I aid,
Q Where is that?
A He was down in Venice, the 28 Club House,
Q 28 Club House? .
' .
A Right.
Q What is the 28 Club House?
A Well, that is the address. I have pever‘

1,

been down there, My brothers were down there snooping

around and so they went down there and talked To him and

LY

.vianted to talk to me pretty dearly.

Q. I show you Grand Jury Exhibit Ho. 39 for

identification,

TR FRPURNE IS <RI PR, +

HY AR M e s B dwk e aiamoma M

-
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.rope?

Does this angeer to be a pnoctogramn of a

4 Kylon line.

Q When you say "lirne," are you spealking
synonymously with rope when you say line?

A Well, line iz a thiing that I picke

from the service. DLverything is line.

Q It is a navy term?
A Right, I was in the Coast Guard,
Q When you say "line," you are not referring

to something other than a rope; are you?

A" . No, I refer to it as line.

Q So, you usc the term line and rope.
synonymously; is that correct?

A . Yes, I never use the term rope, everysiling

is line to me.

S&

Q .So when you are thinking ol rops you u
the word line; is thaé correct?

A Right, ' :

Q Have you ever seen line such as that which
is shown in this Grand Jury Exhibit Ko, 387
Yes.
Where?
At the ranch.

Spahn Ranch?

P& = O =

Right,

£+ s

St S s 1 B A ol Aecpatin 2

S
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1 @ -+ Hawe you e&er heard 6f a plece nawmed é
gy 2 Jack Frost? | ,
[ ,=
3 A Yes. :
4 (8] Where ig that located? é g
5 ‘A It is in Sante lfonicz. ’ j
6 Q ¥nat type'of ajaﬁorgiis it? é
i
7 A flar surplus,. . :
8 Q Did you aver go to Jack Frost witn Charlie ;
: - ) j
9 Manabn? ;
10 A Yes, I did. _
11 Q In the summer of 16972 ‘
12 A Yes, ‘
13 Q@ What montn? 4
14 A June.,

. . 15 Q Did Manson buy anything at the store in :
16 your présence?
17 - 4 .  Yes, he did.
18 Q WYhat did he buy?
19 A He bought two walkie-télkies, tw6 rield é
20 battle phones, Second_ﬂorld Var ones where you ley the é
23 wire out and &ou clang'it and ring a bell, He bought two ;

29 of those. Ee bought {five plastic five-gallon nas
25" containers. ;
24 3 Did he buy any rope? - é
‘h i
’ 25 A Yeah, this is what he bought. He bought
26 | that line. ]
. 3
. !
%

ot

:
%
1
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Q " He bought some line?
A ' Right.
Q Wes the line that he bought exactly the.

same as that which is shown in this photograph, Grand Jury

Exhibit ¥o. 39 for identification?

A That is the line exactly. :

Q The line that he bought, what material wes
it?

A It was made out of nylon.

Q How many strands was it; il you recall?

A Three strands.

Q How much did he buy? How much line did hs
buy in terms of feet, To your knowledge?

A One hundred and fifty, two hundred feei,

Q You were present at that time?

A Yes, I was.

‘ Q You later saw the line out at the Spahn

Ranch; is that correct?

A Yes, they used it to tow the dune buggies.
When the dune buggy was broken they used the line to tow 1

MR. BUGLIOSI: No further guestions,

THE FOREMAN: Are there any gquestions any members
bf the Grand Jury would like to ask the witness?

I would like to give you the following

admonition:

. You are admonished not to discuss or inpart

-
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called back this afte rqoon.

at any time outside of this Jury Room the quections that

have been asked of you in regard to -this matter, or your

answers, until authorized by this Grand Jury or the Court

to._ discuss or impart such matters,

You will understand that a violation of these

instructions on your part may be tnhne basis for a charge

dgainst you of contempt ol court.

This admonition, of course, does not preclude

you from discussing your legal rights with any legally-
employed attorney, should you feel that your own personal
rights are in any way in jecpardy.

You may be excused

4R. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I would like to have hin

come back later this afternoon to testify on the Lalisznca
aspect of the case,

. . Could you excuse him just ouvside the room
but not ~- : .

THE FOREMAN: -I will excuse.you. and you vﬂ_l b2

THE WITNESS: A1l right, sir,
THE FOREMAN: UWe will recess now and we will be
back at 1:00 o'clock,

{The noon recess was taken,)

-
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1 LOS AIGELES, CALITFORHIA, MO#DAY, DSCREMDER 8, 2969,
- 2 " 1:07 O'CLOCK P.il. ‘
3 ~000- f
4 i
. £
5 MR. STOVITZ: Dr. Katsuyama; please, !
6 THE SERGHANT AT ARMS: Dr. Katsuyana.
7 - -
8 DAVID M, XAZSUYANA,
9 called as a witness before the Grand Jury, vas suorn. zal
10 testified as followus:
’ 11
12 THE FOREMAN: Will you state your naue; nleasc.
i3 THE WITEESS: My name is David M. Hatsuyana,
‘ 14 THE FOREHMAM: Will you ralse your risht hanae and
) . 15 | take the following oath:
‘ 16 You do solemnly swezry that tThe evidsnce you :
17 shall give in this matter now pending before tae Grand Jury |
18 of the déunty of Los Angeles shall be the truth, the whole §
19 truéh, and nothing but the truth, so help you God? j
20' THE WITHESS: 1 do. ;
2£ THE WOREMAN: Vill you please be seated. E
22
23 EXAMINATION
INDEX 24 | BY MR, STOVITZ: .
25 - Q Your name is David M. Xatsuyama? ’ ;
26 A Katsuyama. é
“' !

ot ta. e oten
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& KefembmSelim e gmiite 12

A Right.

Q Apd you are a licensed mediczl docser?

A Yes, L am,

Q aAnd hoq long heve you been admitted o
practice? )

i I got my license fo practice medicing Iin
1960 |

Q ﬁﬁﬁ do you nave a specialty; Doctor?.

A © Yes., I am a specialist in pathology.

Q Where did you obftain your sopecizity in
pathology?

'A I took my recidency at the Glencdals
Sanitarium and Héspitalo

Q And how long have you been practicing as a
pathologis t?.

© & Well, including the training period of &

:rGSideﬁcy T e in'1960,‘evér-sincef

Q ° . And wnat title,,if any, do you nold coz,:
Doctor? ‘

A T am 2 Deputy Medical Examiner for the
Coroner+iedical Examiner, County of Los Anpscles,

Q How long have you had that position; sir?

A I have been a Deputy Medical Examiner since

. : \
the- first of the year.,

IMQ present title, I am Acting Chiefl of the

t

+
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Forensic Medicine Divisiocn of that office.
Q And since the first of the year of 1967

o

approximately how many zutopsies or postmortem cxominstions

have you peviormed, aporoximately?

A Probabiy about at. least 300, ﬁaybe clozer to
four, five hundred, .

Q And on August the 1lth, 1969, 4id you perform
an autopsy on the body of Leno LaBianca, Coroner's lic. 69-38

A Yes, on August 11, 1659, I performed an
autopsy on Leno LaBianca, our File ¥No. 69~8§59,

Q ' Do you nave, sir, photographs that are known

.&8 Coroner's photographs?

A I believe s0.
Q I am now sizning a recelpt for fourteen

5 x 7 photograpns.
I show you a photograph which depicts the
head of a corpse with the same nunicer,. .

"Is that a photegraph that was taken under

.your supervision and direction?,
A This was taken under my direction.
Q And is that a photograph of the dGeceased in

this case, Leno LaBianca?

A Yes, That is.

MR. STOVITZ: May this photograph be marked Grand
Jury. Exhidit 312

THE FOREMAN:

It may be so marked,

L

[Cal

=3

-

K
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Q . BY MR, STOVITZ: As & result ol the autopsy
examination that you performad on the person danicted in
Grand Jury Exhinit B1, did you form an cpinion as to the

cause of death of this individual?

A Yes, I did.
Q And what is theat opinion?
A Thet he died as a result of multinle steb

wounds to the neck and abdomen, which caused massive
hemorrhage. ' _ :

Q . bid you find anything signif@camc cogcerning
thege massive stab wounds?

A - The multiplicity of the stab wounds and also
another finding in which -~ prior to the full examinztion
of the unclothed body was [ound an electrical cord arcund
the wrist and also I believe tgat there was sonetining
resembliﬁg a piliow case over his head, and if I remember
coprectly; there was also writings on the abdonen.

" In addition, there was a knife found in the
neck which the Police Department took cusbtody of.

MR, STOVITZ: All right, with respect to the iten

that -you said was wrapped around the mants wrist, I

. ‘another photograph.

May this photograph be marked as Grand Jury
Exhibit 422
- THE FOREMAM: It may be so marked.

Q BY MR. STOVITZ: I show you Grand Jury

oy
H

v

{
{
i

3
1
3
]

5

i
!
1
i
H
1
!
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A Yes, it is.

Q All right, was that The way the hands of
this individual shown in Exhibit 41 were tied when you firsi
saw the body?

A Yes, it was, ' :

Q 'And you described it as an electricazl cord,

Did you see the actual copper wire inside?

A It had the rubber coating with the rather-

deep mark between the two wires itself, and if I reﬁembe*'

correctly, whether it was this electrical one or the other
case, there was actually, T believe, a plug.

Q So, then, that was significant.

Then you staved that thers was something else

3
i.l
/]
]
b
O
=
<
14
[ar
<
o
ot
]

that was significant concerning the hody of

You said that the knife was still in the neck: is that

=2

3

A There was o knife st£ill found in the neck.

I

The knife was preseant in the rieck and the
piliow case was pulled loosely over it.
. MR. STOVITZ: I have a photograph degpicting an
individual with a knife protruding from his neci,

May this be marked Exhibit U39

.. . CieloDrive.cCOmARCHIVES
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the photographn

~general photograpis

i

e &

THE FORENAN: It may
A

Q BY MR, STOVITZ: X
Is this the pnhotog

the way the

e

Exhibit Y1 first appecred o you wihghn you

A Mo, because tne he

entire portion wes s5till covered

it without movin;i; the materials a

F
O

flipped back and -~ at which tiue

i L Ls that correct? .
A it was removed and it was handsd to one of
the eriminalists from the Los Angeles Police Deparinent,
I believe. '
Q Al right, now,. do you know what an crdinary
kitchen kniife looks like; Doctox?
A Yes, what I belleve is a kitchen or & steak

knife.

Q And was that the type of knife that

Yes, it was,

A
Q In other words,

o naried,

47}

o

you Exinini

raph of the same individual,

aé actually weg —- Th

FET 2.1 g - . PR
vitin the piilow case and
-, - am I - T - -
rzl photogrenns talcn of

)
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be used by

Q - Ana they weﬂe sC

Doctor, with pen and ink?

A No, it appeared that some cutting inst

had been used to scrateh it.

1 believe, also, that at

g tined large fork found, waich

marks, also, there.
MR, STOVITZ:

a man's abdomen with &

ret

fay this
No., 442
THE POREHAN: It

Q BY MR, STOV'“Z:

Exhibit 4i,

Is that the abdo

shown in Exhibit 419

say, a lunberjack or

wood, or anything like That, but somesone using it in a
‘kitchen?. -
A . Yes.
. Q * Now, L believe you stated sonething about the
man's abdomen.
Would you tell us Gid you notlce anything
unusual about hiis abdom .
| A Yes, several lutt€”8 were rouéhly scrawleﬂ'

on it. ACUH&llJ, they were Lqe letters "W-A-R." |

the scenc therz was
¥OU can se2 severasl Lons

I have a photograph,
1e letters "W-i.R"Y writteﬁ on there.

be marked as Grand Jury Ex

may be so marked.

a man that was cutting

Lunent

Mr, Bishop, of

™

hibi¢

I show you Grand Jury

M U g e e

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Yes, 1t is.
Q And is This the writing that you observed on

the man's abdomen?

A Yes, it is.

Q Now, next to the Vriting there agpecrs Lo
be four cuis into the skin; is thaet correct? .

A These are four rather deeb stab wounds

that went into the abdomen,
Q ‘Now, those four steb wounds., ©To your

¥nowledge, Doctor, fron what you could tell, were they made

Dy -the same instrument, tnese four?
A Yes,

Q e

Ly
i
<
o
4
Q
%
i

nstrument was it that made

those four?

A It was 2 sharp knife-like instrument.
Q . Did this knife~liie instrument have two.

sharp edges or one sharp edge, 1L you could tell from vour
examination of the .body? -
'A I believe it acPually had only one sharp edze
Q Approximately what was the total number of
stab woundé that you found in the body of i, La2no Ladianca?
&~ That I would have to count.

There were four or Iive in the neck, and
~

.

-then Téur in the .abdomen and one on the bqpko

Q- Now, in addition to the hands being tied,

did you notice any wrapping avround the neck of Mr. Leho

= e

nr

o .CiéloDﬁye.oommcm_v.%

5

et

TR

L)
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'.‘. ) 2 A There was actually sround the pillow case

3 a segment of electrical cord..
4 - MR, STOVITZ: I have znother photogrsph.
5| HMay this ﬁhotpgraph showing some electrical
6 cord be marked as Grand Jury BExhibit 459
1 ' Til FORBIAN: It may te so marked.

#45 ) 817 .. R BY MR; STOVITZ: I show you Grand Jury -
o | Exhibit %5°
10 - Is that a photograpn of the same individual

11 shown in Exhibit 417

12 A - Yes, it is.
13 Q And is this the electrical cord that you nave

14 just described?

@ 15 A Yes, it is.
16 Q And where is this elecitrical cord with

17 relation to the decedenﬁ*s nead that is shown in
18 Exhipit 419

19 A Actually, this was over the pillow ‘case

20 that was over his head and the back portion was on the
21 lpwer portion of the neck and vhe forward portion was about -
22 Just above -- just below nis nosg. The nose is at a ]
23 | somewhat prominent point, sbout there.
24 - Q By "there," you mean near the knot?

" 25 - A . Yes.
26 Q And you can actually see The plilug from the

.

~CieloDrive.comARCHIVES
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1 | electrical wire; .is that right? ' :

". 2 L Yes,
: -3 ’ Q.- - Now, was this samc electricsl wire zlso

4| tied around his wrists in Exhibit 427

SR 5 . SR Ho, Ko, I don'tv bélieve it was.
50,20 o - . Coe :
)y & | . Q. All right, on Exhibit %2, dou don®s knou

7 wnevher thet is an electrical wire? -
8 s As I remember i1t was an electrical wire,

9 I think 1t was a separate plece,

10 Q But in Exhibit 45 you are sure thet that is
it | -electrical wire? .
15 A That is.
13 _ . Q Did you finally count The nurber of ctad
14 wounds that you found; Doctor?

Z. . 15 A As I said, there were four or five con ine
16 neck, éome were rather irregular, and there aye four In
17 |. the anterior portion of the abdoren and there was one in
18 .the mid-baci,
19 - And the multiple stab wounds of the necx,

20 would those have .caused the death to this individual; sir?

21 ' A One of the sbhab wounds_of the neck had
22 caused severance of the rijht carobtid artery, which is o :
23 of the main vessels that Teeds the.structurés of the head,
24. Q And what about the stab wounds to the chest?
] : 25 A Actually, the stab wounds into the ab%oman,
28 they had perforat ed parts of the bowel, the colon and.

. ' CieloDrive.comARCHIVES
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"pictures,

L)

orvions of the tissue that hold the bowrel To the abdoman.
Q VMow, did you also perforn an autogsy upon

the body orf Rosemary LaBianca?

A Yes, I.did.
b1 +
Q@ Ané did you perform that autvtozosy &t The same

time, August 11, 1969, as you did the one on Leno LaZianca?

A Yes, 1t was on viae swhae day. :
Q I motice that on your actual reccrds trnat

=t

your office issued that date is listed as August the Uth,

1969.

Is that an error; Doctor?

A It is an error, I will have Tc nave thet
corraected,
Q So, then, on the top page of this oificisl

report and on page 2, vage 3, page 4 and page 5, the very

Iad
b
b
]
B
o)
Lr I
AYE)
kA
t
ot
b
jul
ot

top where it says August the #4th, that is
correct?

A Yes, it is.

Q ' But you did sign the report on August the
17th, 1969; is that correct?

A On that day or very shortly thereaflfter.

That was when the report was finally vyped up

MR, STOVITZ: And you have with you nine 5 x 7

LS ",

Taking one pnotograph out of this zroup, it

y it

< CieloDrivecomARCHIVES
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1 shows a face of a2 female individual,
. 2 May this photograph be' marked as Grand Jury
- $ { "Exhibit 485.
4 _THE FOREMAN: It may be so merked,
#46 5 Q BY MR, STOVI®Z: I show you Grand Jury
6 | Exhibit 46. '
7 ' Is this the individual depictad in this
8 photograpnh upon whom you performed an autopsy,
9 | TFile No. 69-88602 o -
. 10 A Yes, it is.
11 . Q And, then, what vas the date tﬁat you
12 performed that autopsy? .
e 13 . A August 11, 1969,
14 : Q As a result of the autopsy performed cn
,. 15 this individual, which we will now call Rosemary LaZienca,
- 16 were you able to form an oninion as to the couse of death?
17 A Yes, I did.
18 ‘ Q@ - And what is that opinion; Doctor?
19 : A I ascribed the cause of death to multiple
20 stab wounds to the neck and trunk, causing massive : ;
*21 heﬁorrhagen N
22 ' Q@ - Approximately how many stab wounds did you
23 find in the body of Rosemary Ladianca? f
24 S . There are nine mqjér_wounds in her vack j
A ' 25 -énd on'ﬁhe‘upper portion.of the back and oh the 1oﬁar partlich ?
2 of the back were numercus small superficial, relativalf' :
.|' k

3 :
. i
v o ]

, - Cie'loDriye.banARCHWES’}
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superficial cutting wournds over the lower portioa of the

trunk an

72 ' ' :
H ¢ mey be 50 marked,

Q BY MR, STOVITZ: I show you Grand Jury

as depicted in Exhibit 462
A Yes, it is,
Q And does this Bxhibit 47 show that elsctriecal

A Yes, there 1s a definite plug, alsc, guite
visible. ,
aQ What section of the vody is shown in

Exhibit 479 ' ' -

A This is the vody before any clothing or

.

othexr material was removed aend this represents how they had

~

appeared, with what appeared to be a pillow case znd the

wire cord wrapped arcund it.

N
¥
’

Q Did you find any type of instrument s:ill

: " CieloDrive.com ARCHIVES "
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the body that couid haeve caused death?
A . Not on this person.
MR. STOVITZ: I Hgzve a photograph of the bock of
this individual, |
May this photograph be marked Exhibit 487
THE FOREHAN: It may be so nerked. i
Q BY MR, STOVITZ: I show you Grand Jury

.

Exhibit 48, are the cuts in the back some of the stab

-wounds that you have described in your aubopsy report?

A It shows the -— deplcts the major sta

=

wounds and also the multiple superficial wounds on the back.

Q Were you able to compare the stab wounds,

l..h

eno

[agl

Doctor, with the stab wounds that you noticed in
LaBlanca's back?

A Yes.

Q And as & result of that cqmpafison, were
yoﬁ‘able to form an opinion as to whether or noﬁ these were
caused by the same -instrument of the samne type of
instrument that caused the injuries on IMfr. Leno LaBianca?

A" My opinion is that they were caused by the

same type of instrument.

Q But you cannot say it was the sane f
instrument? !
A . Ko, . %

Q Your examination, I believe, began at what g

) 1

time on August the 11th? :
e e e | - m_j

]

¢

» ;i

o

- . . '.A.’ 33

. ) . : b
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' Q Wiere you able to Torsm an oninion &3 to the
time of the death of thege indiviauals?

A lio, not at thav particuler tins.

I will have to cxprass an ovinlon based on.

O
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ot
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" and then téll us what these other Tagctors are; 3ir,

A the person -- fnat
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Mr. Labiancz was dead for apoproxinatb
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3:52 a.m. on the morning of -11-6G, when our
investigator made a determination of the liver vemporatusd
to the body of the deceased.

Q Did you notice
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body of Resemary Lakb

A Yo, I ¢id not.
Q Did you examine the sexual organs of vcinh

ies that you performed?

}...

individugls in the two autops

{ 9
O
ot
H

A I 6on't think srern studies were don

“r

L

ir, LaBianca, but on Mrs, LaBlanca a vaginal smear for

sperm was done,

Ho sperm were found on the person of
Hrs. LaBianga. | ‘

Q ' Was there any mutilation of the sexual
organs of either Mr. LaBianca or Rosemary LaBlianca?

A o,
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MR, STOVITZ: I have no Turt

Tt

et

E FOREXAY: Is there any menber of tha Jury thzt

here, -
Q. BY MR, STOVITZ: How that you have hed an

opportunity to see the photozrapn, Luhibit 47, showing the

electrical wire on Mrs, LaBianca, and Exhibit ¥5

the electrical wire on My, LaBianca, sir, I'd 1ike fo azeain

show you Exhibit Ho. %42, the hands of Mr. LaBiancza, and

™

show you an enlargement of that photogfaph,'which we will
ask to be marked as Exhibit Ho. 49, - |
THE FOREMAN: It may be so marked,
Q BY MR. STOVITZ: And ask you to look at
that.
Does that refresh your memory, sir, as to
whet Cype of cord or what type of ligature you Gid ©ing

round the wrists of Mpr, Leno LaDianca?

A Well, it appears To be electrical cord,
Q |, It still appears to be electrical cord?
a Yes.

MR, STOVITZ: All right,
THE FOREZHAN: IMay this witness be excused? .
MR, BUGLIOSI: Yes. I'd 1iike to have the witness

x

remain, however, not in the &rand Jury Rocm, but we are

>

e st i <

e Am g aes e s e v
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1 seeking to get me rope,‘ oxr whatever it is, Tying
- 2 " Mr, LaBizneatls hends., We are trying o pet the rone uﬁ
. 3 here rizat now.
4 THE FOREMAN: You are admonished not to wiscuss or
5 | impart at any time ocutzide of this Juz-:;' Aoom thce qu.stions
6 that have been aslc_ed of you in regard to this mactar. or
7 Jour ocoowerd, wntll cuthorized Ly .15 Grand Jusy oy ohe
8 | . Court to discuss or impart such matters,
9 ' 'Will you wait in the witness roon until-we
10 bir*.iné; up this cord.
" HR. STOVITZ: - Mr. DeCarlo.
12
13 ' DANHY DeCARLO,
14 recalled as a witness before the CGrand Jury, having been :'
) . 15 previously duly sworn, resumed TtThe witness stand and
16 *'c:estified furcvher as follcws:
17
18 THE FOREMAH: I would like to remind you that
1 | you are still undesr oath. ' | |
20 - k,T}EE WITNZ8S: Yes, I realize that.
a | THE FOFEMAN: ¥ill you take a seat. :
22
23 E}:AI*IINATI-OE\T {Resuned) - |
INDEX 24 BY MR. BUGLIOSI: .
"
{ 25 Q Mr, DeCarlo, you are still under oath, you
2% | vealize that; sip?
@

3
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A Yes, I do. .
A Do you recall your testifying earlier this

morning that you knew Fr, Manson out at Spahn Zanch; is

that correct?

A Yes.

Q How freguently would you see Mr, i nson?
A I saw him every Gay. |

Q Té your recolleccion did My, Maason wear

any type of & Xedfher thong around his neck out &t Spahn

Ranch?

A He wore just & pilece cf legther,

Q How thick wzs the leather?

A Approximately an 2ighth of aﬂ inch thick,

Q Would you classifly the leszther as a leather
thong at all? .

A Eeil, 2 thong -- I don't know -~ thongs.

I always thought thongs were sandals that'you wear; butg
the leather you are ¥valking about isg the leather -~ they
made a buckskin out of -~ like we make buckskin pants and
when it coimes time to tie everything together, they use
this leather to weave it back ana forth in order to hold
it together,

Q And WHr. Manzon used to wear this leather .

=

around his neck?

A+ 7 Yes, he 4id, one 1ittle piece of it.
Q I show you Grand Jury. Exhibit No. 49 for

.

3
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identification and direct your attention to what appears

LY

to be a rope tied around the two hands of the individual

~shown in the phofograph.

Did the, rope, or leather, or what have you,
that MrouMahson uéed to wear around his nack look the same -
or different from the rope that you see in this photograph
here? . ‘

. A That is the same,

Q Is your answer that the rope thét you see
in this photograph, Grand Jury Exhibit No. 49, is the same
tyﬁe rope that Mr., Manson used to wear around his neck?

A - Yes, 1t is.

Q Did you see rope like this in abundance on

the Spahn Ranch?

A ies.
Q What did they use it for?
A They made. buckskin clothes oubt of it.

Charlie had a set of buckskins that the girls

made for him and it was all pigces of leather that was made

and instead of stitching it with thread they stitched it

with that leather right there,
o Q So‘Charlie's'Eamily vsed this tjpe of rope
quiﬁe a bit?
A | A1l the time, Everybody wore buckskins,
Everybody wore the leather pants, the girls made them for

everybody.
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MR, BUGLIOSI: Thank you, no furthér guestions.

MR. STOVITZ; Will you . admonish this witness,
Mr. Bishép, that. the admonition you gave before still a.alinf
to this last® festimony? |

THE WITNESS: .Oh,—I'll keep it down.

MR..BUGLIOSi: Thank you, Mr. DeCarlo.

MR. STOVITZ: Mr. Lucarelli; please.

THE SERGEANT AT ARMS: Mr. Lucarelli.

ROXIE M. LUCARELLI,

called as a witness befdre the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE.FOREMAN: Will you state your name; please.

THE WITNESS: Roxie M, Lucarelli, |

THE FOREMAN: Will you raise your right hand énd
take The following oath:
| You do solemnly swear that the efidence you
shall give in this matter now gending.before the Grand Jury
6f_the County.of Los Angeles shall be the truth, the whole
truth, and nothing but the truth,.so,heip you God?

" THE WITNESS: I do. . ;
THE FOREMAN: Will you please beg seatéd,‘

LY
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1 EXAMINATION

g 2 | BY MR, STOVITZ: o
) g | Q ' What is your business or occupation; sir?
4 ) - A I am a police officer for the City of

5 | 'Los Aﬁgeles, presently assigned to the Highiand Park

s | Division.’ | |

7 - Q Were you ramiliéf with an individual hy the
8 |- name of Leno LaBiarica in his lifetime? |

9‘ | o A I was,

10 | . Q Were you familiar with an individual named
li, Rosemary LaBlanca in her lifetime?

2 A . Yes.

13 Q And approximately how many years did you

14 know these people?

. 15 A I have known Leno 45 plus years and Rosemary
- 16 avout 10 years.
17 Q . And what was the relationship between the
i8 -fwo people? |
19 A Husband and wifle,.
20 . Q N Do you know approxiﬁately how long they had
21 been married? | i
22 . A About eight to ten years, as best as I can :
23 | recall. |
24 Q 1 show you Grand Jury Exhibis 41, |
{ 25 : Ts that a photograph of Leno LaBianca in
26 death? ‘

W
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A .Yes, it is.
Q I show you a photograph of Grand Jury
Exhibit No. 46,

Is that a photograph of Rosemary LaBianca

in death?
A Yes, it is.
Q Do you recall when it was the last time that

&

you visited their home there on Waverly Drive?

A Oh, I visited their home the night of the
killing. |

Q All right, in other words, you arrived at
the time that the police arrived;~is that correct?

A I received a call at the Highland Park
‘Statién and I went directly there. It was right arcund
midnight, Jjust before. I was on duty at the time.

Q I'd like to show you QGrand Jury Exhibit

Ho., 17 and 18, .

Are these photographs fair represen?ations
of the home in which Mr. and Mrs. LaBlanca resided ‘at the
time of their death? "

A Yes, they are.

Q Do you know approximately how long
Mr. and Mrs. LaBlanca had lived in that particular home
shown in Exhibits 17 and 182 .

A - Well, Leno had lived there when he was a

boy, but they most recently lived there a matter of months.

CieloDrive.comARCHIVES .
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Shortly after they 501d their obher home in the Los Feliz
afea. They have li?ed there ever since they sold that
einar'home. ‘
Q- Could you fix the date, let's say, from
the incident that occurred on August 10, 1969°?
Couid you fix it, say, by the previcus
Christmas of '68? .
Had they lived there the previous Christmas
of 1682 S
.'A No, I don't believe they lived there --

I'm not sure. We did attend a Christmas party at his

other home but I don't believe it was that year, it was the

year befbre.
Q And did Mr. and Mrs. LaBianca live at thnis

particular home shown in these exhibits with any other

‘individuals, grown children or younger children?

A, Yes, they did. Rosemary’s son Frank,‘and
her daughter Sﬁe Struthers did reside there on occasions.
I ﬁon‘t know that they lived fhere all the tiﬁeo

Q@ . Do you recall whether Frank and Sue were
living there in August of 1969? Vere they awaﬁ at school

or vacation, or what?

A Of 1692
Q Yes, August of '69,. .
A Well, Frank was at home., Tne LaBianca's -

were in the process of going on their vacation at this

e
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pdrticular time and I think Frank was gone a few days at

the river, or, the lake, with some friends,

Q. And Sue?

A I believe Sue had an aparctnent of her oOwWn.

Q Sué's last name is Struthers, you say?

A Yes. ;

Q SrbmPallntmhmGulng? :

A Right.

Q Néw, you stated that when you arrived at thne

LaBianca home on August the 10th, the police officers were
al%eady there?

A Yes, they were.

Q And did you recognize Mr., Galindo as one

of the officers?

A He was already there,

Q - VWhen you arrived Mr. Galindo was already
there?

A Yeso

MR, STOVITZ: I have nqg further questions.
THE FQREMAN:N Does any member of the Jury have a
qdéstibn:they would iike to ask the witness?

- You are admonished not to discuss or impart
at any time outside of thiz Jury Room the qguestions <hat
have been asked of you in regard to this mgtter, or your
answers, until authorized by this Grand Jury or the Court

to discuss or impart such matters,

R S P
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1 . ' You may be excused.

‘2| - MR, BUGLIOSI: Mr. Galindo.
.' 31 THE SERGEART AT .ARMS: Mr. Galindo,
4| '
5 'DANNY GALINDO,
5. called as a witgesé before the Grand Jury, was sworn and

7 testifled as Tollows:

8

i vy : ’ THE FOREMAN: Will you state your name; please. -
10 ' “THE WITNESS: Danny Galindo, G-a-l-i-n~-d-o.
11 . 'THE FOREMAN: Will you raise your right hand and

12 | take the following oath:

13 ' You do solemnly swear that the evidence you
14 shailugiVe in this matter now pending before the Grand Jury
. : 5 | o'.f't;ne County of Los fxggeies shall be the i;rfuth, the v;'hole-
16 'truth,:éﬂd.nothing but the trutﬁ, 50 helﬁ‘you God? |
17~ THE WITNESS: I do. ;
18 . -“THE FOREMAN: Would you please be seated. é
3 o | . é
20 S EXAMINATION §
INDEX 21 - BY MR. BUGLIOSI: ' §
92 | Q What is your occupation and assignment; sir? o
23 | _ A " police officer for the City of Los Angeles, §
.24 |- assigned o the Homicide Division,
25 . Q- Are you one of the.investigating officers _ ]
g5 | in the LaBianca homicides?

»
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" North Waverly Drive, whatever it is.

AT L-am.

Q. Did- you proceed to the LaBiancaz residence

ER

located at. 3301 Waverly Drive in Los Angeles on August 11,

19697
A Yes, I did.
Q What time did you arrive there?
A Approximately 1100 a.m.
Q Now, when you refer %o the LaBlanca

residence, I show you Grand Jury Exhibit No. 17 Tor

.identification.

Does that appear to be a photograph of the
LaBianca residence? " ‘ '
A  Yes, it is a good likeness.

Q  This-is the residence that you went to at

1:00 a.m. on August 11, 1969; is that correct?

A That is correct.

Q Would you tell the Grand Jury what you
observed upon arriving at the residence? . -

A On arrival thexe were other officers thare,
mainly.uﬁiforméd officers and some other detectives Irom
the Héllywood Division.

I entered the interior of the living room
at this residence at 3301 South Waverly Drive -~ or,

..

As I entered I observed the body of the

deceased, Mr, LaBianca, lying in an east-west direction

3

CieIoDrive.colnAR CHIVES

e n mar———



#50

10-

11

12

SEI

14

15

16

17
18
19

20

21 -

22

23

24
25

26

303,

beside the couch and just a little biv angled with'hié

left leg underneath the massive coffee table.

‘MR._BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have here a photograph
depieting a éaucasian lying on what appears to be a 1i§ing
room floor. - “ |
‘ Maﬁlit be marked Grand Jury EZxhibit 502

THE FOREMAN: It may be so marked.

Q . BY MR. -BUGLIOSI: For identification. -

I show you Grand Jury Exhibit 50 for
ideﬁtifipationo

Do you know what is shown orl that

- photograph; sir?-

A Yes, sir.
Q - Wnat is shown in that photograph?®
A This depicts the scene that I observed,

thét I described a moment 2go.
Q. . You say "the scene," are you referring to
Mr, LaBianca? ‘
A 1Yes, the body of Mr. ﬂaBianca with his left
ieg underneath the coffee table, .
‘ Q ' Does this appear to be é fork brotruding
out of his stomach near the navel? -

A Yes, that was sticking just above his navel,

" approximately two inches, and just left;oﬁ the midline.

Q Is this photograph a fair and accurate

representation of what Mr, LaBianca looked like when you

- »
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arrived at the residence;. sir?
A Yes, it Is.

That photograpn was taken at my directlon.
\ MR. BUGLIOSI: All right, I have here another
photograph showing the head portion of Mr.'LaBianqa.

May it be marked Grand Jury Exhibit 51

for identification?

THE FOREMAN: It may be so marked.

Q BY MR, BUGLICSI: I show you Grand Jury

.Exhibit 51 for identification,

Do you know what is shown in that photograpn?

A Well, I could make no comment on this. I

did not attend the postmortem examinatioﬁ.
' MR. BUGLIOSI: May I withdraw Grand Jury Exhibit 51
at this bime? |
| THE FOREﬁAN: It can be withdrawn.

MR, BUGLIOSI: I have here another photograph,
Mr, Foreman, depicting a male lying on the floér, living
room floor of a residence.

| ﬁay it be marked Grand Jury Exhibit 51
for identification?

THE FéREMAN: It may be so marked.

Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
Do you know what is shown in that .

phoetograph?
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A Yes, I do.
Q What is shown in that photograph?
A It is the body of the deceased,

Mr. LaBianca; and 1t shows a portion of the cord from é
1amp,.the massive lamp That washon the lamp table at the
edge of the couch,.and it shows some rather angry sears
on his stomach area and what appears to be either "WeA~R,"
af, "Xﬁk—A%R@" Also some wounds in the abdomen area.
Q_ Do the angry scars on Mr. LaBilanca's

stomach make the word war, w-a-r?

' A - That is what 1t appears to be,

Q " Is this a fair and accurate fepresentatibn

of the WayiMr. LaBianca looked when you arrived at the'

residence?

A Y@s, thaf photograph was also taken at my
difectiono | |

Q . Did you observe any other human being inside

the residence who appeared to be deceased at the time of

your arrival? .

A Yes, I did.
Q Who is that?
A That was Mrs. LaBianca, as we later
. determined. |
Q Whére did you observe Mfs.‘LaBianca‘s body?
A She was lying on the Tloor, face down,.on

the outsidq of the bed in the bedroom? which is lotated
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at the éouthwést corner of" the premises,
é Did she appear to be dead at the time of
your arrival? ‘
A She was obvlously dead. _

‘NR. BUGLIOSI: Mr. Foreman, I have here another
photograph depicting a femeale Caucasian lying on a £Ioor
of‘a.residence.

May it be marked Grand Jury Exhibit 52 for
identification? '
THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR. BUGLIOSI: I show you Grand Jury

Exhibit 52 for identification.

Do you know what is shown in that photograeph?

A Yes, this dis a photograph of the remains
that I observed of Mrs. LaBianca at the time that I

chserved It,.

Q Was that photograph taken under your
difectioﬂ? '
: CA It was. ,
Q Does it appear to be a falr and accurate

representation of the way Mrs. LaBianca looked when you
arrived at the house?
"A' An excellent photograph,.
Q Apart from what it depicts, it is an
gxcellent photograph?

A - Yes', sir,
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" as depicted in Peopie's -~ that is 412 : 3

~Exhibit No. 50 for identification?

@ . I show you Grand Jury Exhibit 41 for
iééntificdtion, wﬁich has previéusl& been identified as
a Coroner's photograph, of Leno luiilanca.
| Does the Lewuo Labianca appeaping in that
phatogﬁaph, Grand Jgry Exhibit. 41 for identification,

appear to be the same person whom you have identified as

P VP IRV ¥ TRUPT SR I PE P T SN ST > S [P - P T NPL AP TR LS T Y'Y LT

Leno LaBianca in Grand Jury Exhibit 50 for identification?

A I never saw Mr. LaBianca in this stage

Q Yes,
A . I didn't attend the postmortem examinatioﬁo
Q . Have you ever seen a photograpn of Leno
LaBianca?'
:A Yes.
'@ Does that. appear to be Leno LaBianca 6 you?
_A i Yeé. | ‘ | .
Q . ﬁooking at this photograph that 1is named

Leno LaBianca, does 1t appear to be the same person whom

you identifled earlier as Leno,LaBianca in Grand Jury

A Yes. _ ﬁ;
Q I show you Grand Jury Exhibit W, a
éoroner's photograph of a female Caucasian, previously

identified as Rosemary LaBianca. . . -

Does the‘Rosemary LaBianca depicted'in

Grand Jury Exhibit 46 for identification appear to be the

~

i
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. previously identified in Grand Jury Exhibilt 52 for

'just north of the living room a crumpled piece of paper

308

same woman whom you previously identified in Grand Jury
Exhibit 52 for identificafion as Rosemary LaBlanca?
| A Yes, however, I can't associate the two
pipturgs°
However, I have seen other photographs of
Mrs. LaBianca, and the People's No. _—
Q This is Grand {.}ury Exhibit 46, the
Cofoner'S‘photpgraph.
A Coroner's photograph No. 46 appears to be

the game person as Mrs,., LaBlanca whose photograph I have

Q When you say "the same Mprs. LaBianca,"

are you referring to the same Mrs. LaBianca whom you have
y L

iGentification?
A Yes,
Q What else did you observe inside the

LaBianca residence when you arrived in the earl& morning
hours of August the 11th? ‘

- A Beginning with the remains of Mr. LaBianca,
I observed a large amount of blood that had pathered on = ;ﬂ

cushion seat on the couch beneath which Mr. Labianca lay.

1 observed in what should be the den ares

that appeared to contain smears of blood.

"In the living room on the wall, on the south

LY
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wa;l by tﬁc-door at the EOp left—moét corner of the door.
and'pointing diagonally to that corner, I observed the
leftering Hnej-gee,” and it appeared to be in blood. In
any event, 1t was reddish.

. ‘MR. BUGLIOSI' My, Foreman I have here a

,photograph of a picture hanglng 1rom a wall and Jjust aLove )

" the northeast corner of the picture are the letters .

"Rej g e )
Ma§ the éhotpgraph be marked Grand Jury
Exhibit 53 for ldentification?
THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR. BUGLIOSI: I show you Grand Jury
E;ﬁibit 53 for identification. |
Do you know what'is shown in that photograph?
A Yes, it is that scene of the letterinﬂ

"Rise” that I described, and this photograph was also

.taken at my dlrectlono

1] And does it appear to be a fair and
acpufate representation of what, was shown therein?
| A qu, sir, excellently depicted.
Q : Did you observe any other writings in blood
inside the LaBianca residence?.t
_ A~ On the north wall of the 1ivihg room, facing
north and just 1eft of the archway into the den there was’
a lettering "Death to Pigl in rather large reddish letuer¢.

on the wall and it appeared that a plcture of some sort

CieloDrive.coOmARCHIVES |
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had been removed from the wall,

Q Did the "Death to Pigs" appear to be written
in blood?

MR, BUGLIOSI: I have here another photograph,
Mr, Foreman, of a wall of a living room with the words
"Death to Pigs" written on the wall; ' ’
'ng‘iﬁ be marked Graand Jury Exhibit 54
for'iﬁentification? |
| THE FOBEMAN: It may be so marked.
Q BY MR, BUGLIOSI: I show you Grand Jury
Exhibit 54 for identification.
Do you know what is shown in that
photograph?
A Yes, 1% 1s the lettering that I described,

"Death to Pigs" on the north wall of the living room.

Q Was that photograph taken under your
ldirection? | "

A It was. .

Q _ ‘Does it apbear to 5@ a fair and accurate

representation of what is shown there?

A Yes.

Q - Did you observe any other writings in
blood inside the LaBianca residence? ;A ~ g

A In the den, which would be in the center,

eastern portion of the residence at the premises, through

1

5

.

i
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¢

the den and into the kitchen, again on the north wall,

- of the kitchen there was a refrigerator on which on the .

"door the lettering "Hedter-Skelter' had been written, -

appargnfly in bqud;-

ﬂ Mﬁo BUGLIOSI: Mr., Foreman, I have here another
photograph depicting a refrigérator inside a kitcﬁeh of a
residence with the words "Hedter-Skelter" written thereon.

" May it be merked Grand Jury Exhibit 55
for identification? '
THE FOREMAN: It may be so marked.
Q BY MR, BUGLIOSI: T show you Grand Jury
Exhibit 55 for identification. |

Do you know what is shown thereon?‘

A Yes, it 1s the refrigerator described with
the 1ettéring "Hweuafl—f-ewr" across the top right-handg
door and right underneath the word "S-k-e-l-t-e-r," in a

combination of capita; letters and lower case letters.

Q Was That photograph taken under your
direction? ‘ -

A 'Yesn

Q Doeé it:appear to be a falr and accurate

;epresentatron of what you observed on the refrigerator
door when you arrived at the LaBianca residence?

A Yes, ' ' L.

Q@ I show you Grand Jury Exhibit 49 for

identification. It is a Coroner's photograph.

EVALINEY - ST P
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Now, you did not -~ you were notv present

4
1

at the'postmortem examination; is that correct?

A Yes.

Q When you arrived at the LaBianca residence,
what was the condition of Mr. LaBianca's hands; if ydu
recall?

A AT the time the Coroner removed the romains

. I had him turn the remains ‘of both Mr, and iirs,., LaBianca

without removing the Qacial cover and I observed at the
time that lMr, LaBianca's body was turned over, I oﬁserved
a leather thong tied around the wrists.
| Mr. LaBiénba, he was wearing a wristwatch
at thé'timeo
Q Looking at Grand Jury Exhibit 49 for

identification you will notice thal there is some leather

© rope, or material of that type, wrapped around, or, tied

around the wrists of My, LaBlanca.
Does this photograph depict how lir. LaBiancsa’
hands were tied when you arrived at the residence?

A Yes, taking into account that I observed

“the body. from right to left -- from left to right, instead

~of from right to left, but apparently this is exactly

almost similar to what I observed.

Q When you arrived at the scene Mr, LaBianca's

' hands were tied about the same way they are tied in

Grand Jury Exhibit 492

[T T WD O S
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A ihen he was turned over that is the way

5

‘they appeared to me,

Q Now, you say leather thongs, was it rope

‘tied around Mr, LaBianca's hands or could they have been

elecérical wires? _
A No, ¥o, these are like the leather. shoelaces
that are manufactured for that purposé.

' They are also -- you‘wiil see them somebimes
as, oh, necktias with the -- with a little, pz;’obably, -
h:o‘okl, that sort of thing. ' '

It is treated leather. It was leather but
it is treatad leather. ‘
Q You observed no elecfrical wire-arouﬁd

Mr, LaBianca's hands when you arrived at the residence?

A I didn't say that. I did see an electrical

. ¢cord around his neck.

Q But not around his hands?
A No.
@ . Did you ascertain whether or not the inside

of the LaBianca residence had been ransacked in any manner

whatsoever?
A I attempted to. '
Q What was your finding in that regard?
A After approximately five op six hours search

At was our ‘determination that a large amount of valuables

still remained within the premises, including several diamon
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rings, two large jars of coins, several coin colléctions,
bits, many guns and rifles. '

There didn't appear to be any ransacking of
any sort,.

The only possibility of ransacking would

have been the evidence of watermelon rinds in the kitchen

basin but, generally, it wouldn't indicatve to me as a

policeman that a ransacking had occurred for the purpose

of stealing or burglarizing.

Q Did you_gb to the shower area at the residence

I went to the bathroom, yes, sir.
Did you look into the shower area?:
Yes. -

Was there anything unusual about that?

=D = D

abéut it other than underneath the wash basin there was
some paper towels that had been water soaked and appeared
to have blood, kind of reddish, and I submitted those.for
-examinétion by our Scientific, Investigation Départment°

Q .' What was the condition of the doors when
you enterea the LaBianca residence at 1:00 :a.m, on
‘August the 11th?

"A - Vhen I arrived thére the front door was

complétely closed and there qu'a police officer standing

»

_theré to "adnit ofher detectives or other officers going in-

and out.,

Nothing that I noted particularly remarkable
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The door‘on the east side of the building
that. leads into the ﬁatio from the east central den was
ajar and I was told that was the way the door had been found
on the arrival of other officers there. .
Q For clearification, again, Sergeant, whet
time did you arrive at the LaBianca residence?

A At approximately 1:00 g'glock in the mornins,

_glve or take a few seconds.

Q- What day?

A . On August 11, 1569,
-Q As part of your investigation of the nmurder

F5

scene did you attempt to-ascertain at approximately what

time 'Leno and Rosemary LaBianca met thelr death?

A Yes.
Q What conclusion did you come to?
A . I reached none, That was in progress a

the time, I went for a different type of investigation
altogether,

] Since that timq have you.reaphéd any
gonclusion as to the time of death of Leno and Rosemary
LaBianca? .

A Not to the satisfaction of my personal

curiosity or professional knowledge.

Q Within what period of time do you feel
Leno and Rosemary LaBianca met their death?

A- . This is regressing sometime between -~ I was
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‘Mrs, LaBianca arrived at their home, or near their home,

- home in the neighborhood of 10:30 a.m, on August the 10th

able to determine on August the 10th, 1969, Iir. and

deposited their daughter at a different,location,.at
4616 Greenwood Place, and then that was about 1:00 o'clock
in the morning on August the 1l0th.

| I was able to determine that they then want
to a 1ocat;on other than their home where ir, LaBiancg
bought & newspapér and I wasn't able to determine exactly
whaﬁ time he arriﬁed home,

However, I was able to determine from

Frank Struthers, the son, Mrs., LaBianca's son, arrived

and our inveét;gation disclosed that at that time the
LéBiancas_had already suffered their demise, X

Q From whom did tﬁe police first secure
information about what had happened at the LaBianca
‘reSidence?I '

A It was a Tinkers to Evers to Chance sort of
thing where on the arrival of Frank Struthers at his home
he noticed some peculiarities around the residence and he
became rather frightened about goiné into the residence
because’ certain things weren't.as they usually were, and he
went to a phone booth and phonedlSusan Struthers ang,
unable to locate her, phoned her place of employment, who

then contacted Susan Struthers who then phoned Frank

Struthers who was then in a phone booth at a gas station-

4
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net far removed from the‘residence, and a radio unit'was_
summoned to the scene.

_'They met with the police officers énd tﬁey
tﬂen went to the front door and determined that the front

door was closed but that it was not locked,

Q So Frank Struthers was fthe [irst person who
" contacted the Los Angeles Police Department? .
A I have no exact knowledge of that.

I know that he started the machinery in
motion by'conﬁicting his sister and then the police.

Q What time did the police first arrivéd.at
the LaBianca resldence, the first police officers?

A . I don't have the sheet but it would be
nearly 1:0:30 o'clock on August the 10th, 1969, give or
take a feq minutes. .

Q AM, or P.M.?

A A M,
Q Vnen you looked at the shower area did you

formm any opinion as to whether the shower.had been used?
Co A I didn't, no. '

Q When did the police, again, first arrive at

the LaBianca residence, according to your records; sir?

A I don't reflect it on the record. I had
to estimate. I'd say around 10:30, it would be around

10:35, Twenty to thirty-five hours,'06839 arrived to talk

to Frank and Susan Struthers. ;
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Twenty-two -thirty-five would be 10:35 p.m.?

Q
A. Yes,
" Q On August the 10th, 19697
& Yes.
Q - You arrived about three and a half hours

thereafter at 1: OO o'clock in the morning on Au~u°t fhe 1lthS

A About two and & half hours, twdé hours and

"forty—five'minutes in! that area of time,,

MR, BUGLIOSI: No further questions,

THE FOREMAN: Is there any member of the Jury that
has a question they would like to aék the witness?

You are admonished --

MR, BUGLIOSI: There is' another question heré.

Q BY MR. BUGLIOSI: Were you able to find
either Mr. or Mrs,., LaBianca's wallets on the premises?
_ A Approximately somewhere in the neighborhood
of around 7:00 o’clock in the morﬁing of August the 1lth,

Sergeant Lucarelli and I were able to locate Mr. LaBianca's

- wallet based on knowledge that ,Sergeant Lucarelli had of

Mr. LaBianca's habits and of Susan Struthers' knowledge

of Mr, LaBianca's habits, and we found his wallet and some

iD cards, not very much money. I can't remember if there

1

was any money, but several cards, in the glove compartment
of his T-Bird which was hooked up to the boat, and in the
trunk of the car we found a black briefcase containing

many many business records,’
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Also, we found two bags full of coins that

"allegedly are nickels, mint nickels, and I think fthere were

about $200.00 worth, I don't know,

Later, we made a ~- in conjunction with the

" search. they were making f; determine whether or not there

had been a burglary or what kind'o? evidence that may have

' ex1sted, we were able to determine that a rather beat.up

wallet was m1551ng, includlnﬂ some credit cards in the name

of Mrs. Rosemary LaBianca. These we were not able to find,
As a matter of fact, to the best of my
knowledge, these are the only things that were missing out
of the premises.
| MR, BUGLIOSI: No further questions.

THE FOREMAN: You are admonished not o discuss or

impart at any time outside of this Jury Room the questions

that have been asked of you in regard to this mattéf, or

your answers, until authorized by this' Grand Jury or the

Court to dlscuss or impart such matters.

You may be exXcused.
THE WITNESS: Thank you,
THE FOREMAN: We will take a recess,

(A recess was taken, )

(David M, Katsuyama enters the
Grand Jury Hearing Room;)

THE FOREMAN: You may continue.

T
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DAVID ¥, KATSUYAMA,
recalled as a witness before the Grand Jury, having been
previously duly sworn, resumed the stand and testified

fufther as follows:

THE FOREMAN: I will remind you that you-are still

‘under oath, ' - }

EXAMINATION (Resumed)
BY MR, STOVITZ: ' |
Q Doctor, you are still under .oath, sir.

Since the recess in this case were you able

. to refresh your memory from your notes concerning the tie

tpat you -discovered around the hands of Mr. Leno LaBianca?
A Yes, I found this note in protocol.
"The hands are tisd together with a
rather thin leather thong.V
Q S0, now, again showing you Grand Jury
Exhibit 49, I ask you whether that refreshes yoﬁr MNemnory .
Y- A Yes, it does.

Q And is that, réther than being an electric

cord as you first described, is -that the leather thong

that you have just described that you found listed in your
notes? ' N

A Yes, that is the thin leather thong.
MR, STOVITZ: Thank you very kindly.

3

i
i
5
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THE FOREMAN: You may be excused.
MR, BUGLIOSI: Sergeant Frank Patchett,
" THE SERGEANT AT ARMS: Sergeant Patchett.

FRANK J, PATCHETT,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

" testified as follows:'

THE FOREMAN: Will you state your name; please,.

THE WITNESS: Frank J,. Patchétt; Pegefme=hwewt-t.
. THE FOREMAN: Will you raise your right hand and
take the following oath: '

| You do solemnly swear thét the evidence ydu

shall give in this matter now pending before the Grand Jury
of the County of Los Angeles shall be the truth, the who;e‘
truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.

THE FOREMAN: Would you please be seated.

EXAMINATION

'BY-MR; BUGLIOSI: v
Q Spell your name, -againj; sir.
" A . Pegwt-c-h~e-t-%,
Q Sergeaﬁt?_ ' . .
I That is correct;
Q. Sefgeant Patchett, are you one of the chief
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investigators in the LaBianca homicides?
A I am,
Q pid your investigation of the Labianca

homicides take you to Independence, California?

A It aid.

‘Q What date did you go bto Independenée?

A ‘T believe it was November 6th and Tth.

Q Did you go to the Sherifi's Jail there in
Indépendence? ) .

A I did. : )

Q- A little small jail on éhe corner?

A ‘That is correct. -

Q I show you Grand Jury Exhibit No. 2 for
idéntification.

Do you know the male individual shown in
that photograph?

A Yes, that is Mr. Charles Manson,

Q What date, again, were you up there in
Independence? , ‘
| A November 6th and Tth.

Q Vias Mr. Manson in custody ingide.the jail

on November the 6th and 7th in.Independence?

»

A Yes, he was.

Q Did you ask the Sheriffl's Qffice if you

could examine Mr., Manson's clothing at the jail in

Independence?

w
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A I did,
Q . Did yoﬁ, in fact, examine Mr, Manson's
clothing?
_A' I did.
| Q What clothing did you examine?
A I looked at a pailr of trousers and a Vvest.
Q Where were those trousers and vest?

A What would be the Property Room where the
prisoners' clothing is kept.
Q This is inside the Sheriff's Jail in !

Independence, California?

A Yes.

Q Did you recover anything from Mr, HManson'®s
clothing? |

A I did.

Q " What did you recover?

A I removed a leather thong from a moccasin-

Lype boot and also a leather thong from a pair of leather

Q I notige-here that one is longer than the

Al

other,

Would you please indicate which thong you

removed from the moccasin and which thong from the trousers.

A The longer, as I recall, came from the
moccasin and the shorter, newer-looking one came from the

trousers,

-
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MR, BUGLIOSI: I have here, Mr, Foreman, what appeérs

to be o loubher thong.
. May it be marked Grand Jury Exhibit next
in order, 562
 PHE FOREMAN: It may be so marked. _
Q . - BY MR, BUGLIQsi; T show you Grand Jury :'

Exhibit 56 for identification.

Is this the thong that you removed from
Mr, Manson's moccasin?
A That is correct.
MR, BUGLIOSI: I have here another thong,
Mr. Foreman, '
May it be marked Grand Jufy Exhibit 57
for identification? ‘
THE FOREMAN: It may be so niarked.
. Q . Bf MR. BUGLIOSI: I show you Grand 5ury

. Exhibit 57.for identification.

Is this the leather thoné that you remoyéd

from Mr. Mansont's trousers?

A Yeso _
Q I show you Grand Jury Exhibit 49 for

identification,

v

You will notice that it is a photograph of
a male Caucasian., His hands are tied behind his back with
what appears to be some type of a leather thong, or other

type of material.
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. Did you ever see the material which is

shown in this photograph?

A I have.
Q Where did you observe it?
A In the Property Room at the Police

Administration Building.

Q What type of material is that that is

- wrapped around Mr. LaBianca's hands?

A What I descriﬁe as a leather thong.
Q And did you Take a good look at the leather
thong_which.haﬁ been tied around Mr, LaBlanca's hands?
| IA I did,
Q Did you ever compare the leather thongs
which were tled around Mr. LaBianca's hands with the two
pieces of leather thongs which you recovered ffom

Mr. Manson's clothing in the jail in Independence?

- A I did.
Q Did you form any opinion as & result of.the
comparison? .
A It was my opinion that tﬁéy were similar.,
Q Did they appear to be different in any
fashion?
A ‘No, other than‘tha% perhaps this thong is a

little more worn.

-

The thongs around hls hands are closer in

appearance to th;s, although they are worn a litftle bit more

-

A
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than this, but by size and to look at them they avpear to
be the same, _

MR, BUGLIOSI: Thank you.

. Are there any questions from the Jurors?'
No further questions,

THEE FOREMAN; You are admonished not to discuss or
iﬁpért at any time outside of this Jury Room the quegtionc
that havé been asked of you in regard to this matter, or
your answeys,_until authorized by this Grand Jury or the
Court to éiscués or impért such matters.

_ You may be excused,

MR, STOVITZ: Naney Pitman,’ |

THE SERGEANT AT ARMS: lMiss Pitman.

NANCY LAURA PITHMAN,

called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

“testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state ﬁour name; please.
THE WITNESS: Nancy Laura Pitman. -
_ THE FOREMAﬁ: Will you raise your right hand and
take the following. cath: '

You do solemnly swear that the evidence you

"shall give in this matte?'now pending before the Grand Jury

of the County of Los Angeles shall be the truth, the Wﬁole
truth, and nothing but the truth, so help you God?

S € . -4~ - -
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THE WITNESS: I do,.

THE FOREMAN: Will you please be seated.

EXAMINATION

BY MR. STOVITZ:

Q Will you state your name and spell your
first, middle and last name; please. .

A  Naney Laura Pitman.

Q N~a-n-c~y is the first name?

A Yes.

Q L-a~u~r~a?

A Yes.

Q P-i-t-t-m-a-n?

A One "t "

Q And is it Miss or Mrs. Pitman?

A Miss.

Q Miss Pitman, I understand that you are

under arrest for some charge in Inyo County at this time;
is that correct? . | .
A Yes, )
Q We do not intend to ask you any questions
concerning that charge for which you are under arrest; do

you understand that?

A Yes.

-
L)

Q I undersfand that you were also arrested

“on August the 16th, i969, by the Sheriff's Office in

P S,
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-truthfully?

Loz Aangvcles County and thereafter released; is that correct?

A Yeah, I believe so,.
Q We do not intend to ask you any questions

concerning thét arrest and I understand there are no
charges pending from that arrest; is that correct?

A No,'there aren't, :

Q S0, now, we are going to ask you some -
qﬁestioné concerning ten-days before August the 16th, 1969;
as to where you wére'living, who you were assoclating with,

and certain things of that nature.

Are you willing to answer these gquestions

- A B Yes.
Q - And you understand that no one is forc¢ing

you to testify; do you understand that?
| A 1es.
Q. . Pirst, I ask you whether or not you know
the girl shown in photograph Exhibit 1.
Yes. '
And what is thaft girl's name?
Sadie.,
Sadie Glutz?

Yes..

e = H O O

: Was-she arrested with-you op August the 16%th,
19692

A - I think $0.
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19692

Krenwinkel?

Katie with me.

+19697?

O = O » O »

o = .

= 0 )

Q

. A

Q

What is her name?

"What is her name?. : §

I show you a girl depicted in BExHibit 5.
Do you know what that -girl's name is?
Yes,

What is her name?

Linda.

Is fhat Linda Kasébian?

Yes, I believe so.

Yas she arrested with you on August the thh,

I don't believe she was.
I show you another girl shown in Exhibit 3,
Do you know what her name.is?

Yes.,

Katie.

Do you know her by the name of Patricia

I knew that was her name but she went Sy

L

Was she arrested with you on August the 16th,

Yes.,
I show you another girl, Exhibit 16.
Do you know what that girl's name is?

»

Yes.,

I 1
4
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Lovella,

Is she aléo known as Leslie Sankston?

Yes. .

Was she arrested with you on August 16, 19697
Yes; |

Now, without telling us what you are 'in

custody for, was she, this girl in Exhibit 16, Leslie-

Sankston, in custody with you in Inyo County?

A
Q.

Yes.

VWas she transported from Inyo County down

to the Los Angeles County Jail about a week ago?

A
Q

A
Q

Exhibit

A
Q
4
Q
k.

Yes.

And to your knouwledge is she in custody at

the Sybil Brand Institute right now?

Yes., .

Now, I show you & man deﬁicted in Exhibit 15.
Do you know what that maén's name is?

Clem,

Do you know him by any other naﬁe?

Steve.

I show you another man depicted in Grand Jury

Do you‘know what that man's name is?

Chuck.

. »

Chuck. Do you know him by any other hame?

Tex .
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in?

Q. = And going béck, now, to August the 16th,
1959, how 1oﬁg had you been living at the Spahn Ranch?

A - " On and off for about a year.

Q And going back to the ten days before
August the 16th, 1969, what particular placeidid you live
In other words,.where dld you usually put
your bed and sleep at n;ght?

A In a trailer alongside George Spahn'!s house,

Q And George Spahn is the elderly gentleman,

“about eighﬁy years of age?

A Yes,
Q In this trailer did you have anything like a
radio oxr TV set? .
| A Sometimes a TV. '

Q Well, going back to August the 16th, 1969,

" did you have a TV, then?

A I can't remember.
Q Now, do you-rémember héaring anything about
the Sharon Tate-murde?s where five people got killed?

A Yes. .

Q Going back to the time that you were first
arrested, August the 16th, when was the first time that
you learned about the Sharon Tate murders?,

A The first time I heard about it I was

driving in"a car on the way to Bakersfield ~- or,

W
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£

Q Was this one day, two days, five days,
ten days before August the 16th?

A I'm not sure.

Q All right, now, do yoh remember a man by
the name of Danny DeCarlo being out at the ranch, this
Spahn Ranch?

A Yes.
Q ‘Was there any incident that occurred

sometime before. August the 16th with relation to Danny

.Deparlo?
A August tﬁe'16th is the day we were arrested?
qQ Yes, by the Sheriff's Office.
A No.
Q Were éou there on August the ;Stﬂ at the
Spahn Ranch?
A Yes, early in the morning.
Q- And where did you go after that?
A To the beach.
Q And did you ever ﬁeaf any motorcycles come

up there or cause any row or disturbance?

A No,
Q Now, then, you said that you heard about the

Sharon Tate murders while you were in a car driving

"towards San Bernardino,

Who were you with in the car? -
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A
Q

\

at the ranch with you on the 16th?

A

other than us,

Q

for?

= o

Q

 you say you‘caﬁ't tell_us'whethef,it'was one day before
""the 16th or ten days before the 16th; is bthat right,
that you were driving out to San Bernardino, but it was

before August the 16th; is that rignt?

A
Q

August the 16th you were kept in custody about

aays?
A
Q

at the ranch for about two or three days?

A

Q
A
Q

. Did you come back the same day?

John Schwartz.

bl b il Y A

Was he one of the fellows that was arrested

Yes, I believe he was arrested for something

» - b,
And what were you going out to San Bernardino

To pick up a ranch truck.

fes.

Now, when you came back to thé ranch and

Yes, I believe it was.

Well, consider that after being arrested on
two or three
Yes,

And after coming out of custody you stayed ' Q

Yes.
And then you went where, up to Inyo County? - |
No. | -
Where did you go after that? |

4

——— i = am e m . . _—
i
1
i

1
. H
»

4
1

Co CieloDrive.comARCHIVES |



- e

10

11

i2

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

.23

24

25

26

334

in a car going to San Bernardino to pick up a_truck for

A To the beach, _
Q To the beach. Did you stay at the beach

for a while?

- A . Yes.
-Q Aﬁd then you went up to Inyo County?
A No, I stayed at the ranch.
Q At Spahn Ranch?
A Yes. i
Q " How did you eventually get up to Inyo County?

A I went to Death Valley on the 27th of

Séptember, I believe was the date.

Q - And how did you get up there?
A I hitchhiked.
Q Now, going back, again, to the time that you

first neard about the Sharon Tate murders you say you wvere

the ranch and when you came back to the ranch did anybody

talk abdﬁt five people getting killed at the ranch?

A Yes, I believe they did.
Q ‘Who talked about it?
CA Ever&body, it was on the news and everybody .

wés>télking about it.

Q . What were they sa&ing about it and who was
saying it that was doing the talking?

A - I believe 1t was George.

Q- George 1s who?

- 4
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A He owns the ranch, he is the elderly man,

Q And was Mr, Manson there living at the ranch

" at that time? Do you know who I mean?

A .. Yes, I believe he was,
é ‘ You know who 1 mean by Hr. Manson?
A . Yes. )
Q And was Susan Atkins living at the ranch at
that %ime?
B  Yes.
:Q - And was Lindé Kasabian living at the ranéh

at.that time?

A “I'm not sure about her.

Q What about Tex or Chuck as you czll him?
A .Yes, I believe he was living there.
Q And what about Miss Sankston, or Lovella,

as you call her?
- A Yes, she was out there,

Q Do you remember any of those people talkiné
about the Tate case in any particular?- -

A Miss Atkins talked about it. She was

‘watching it on the television,

Q Do you remember what she said about it?.
A She just said fivexpeop;e were murdered,
stabbed,.and that somébody wrote pig on the door.
‘ Q And did she say anything else thét y;; can

remember?
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A She said they were trying to -- they were

trying to think of a reason why it had been done on the TV,

Q On the TV they were trying fo think of a
reason?

- A Tes.

Q Did you ever see anybody dressed in black
%ﬁere at the Spahn Ranch? 1 . .

A No, )

é' Did‘you_girls ever go out_likécnnnigh? ralds

or anything, while you were out there at ‘the ranch? Did

you see any of the girls go out on food raids to get fcod

and things of that nature?

A No, not at nighttime.
Q@  When would they go out?
A In the daytime, sometimes, down to the

pfoduce stand and behind some markets.

Q Now, what is your birth date?
A The 1st of January;'
Q So, August the 8th of 1969, would that mean

‘any%hipg to you at all if I asked you where you were on

August the 8th, 19692
A No. ’ B

Q- What about August the 9th, 19692
A No. . "
Q August the 10th, 19697

A .Well; around thaﬁ'time, I don't remember.

"

3
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exact dates, but around that time I was staying at Spann

Y

Ranch;

Q

Tex and Charles Manson and Clem and these girls around there

at fhat time?

A
the time.

Q

they off in different groups, or what?

A
Q

the most?

= D B O

Q

photograph which we have shown to you which is Grand Jury

Exhibit No. 32

A
Q

&ou saw, this Katie and Leslie Sankston?

A

small knives for cutting cans open and cutting bushes, and

things like that,

" They were off in different groups.

And did you see these individuals like

Yeah, they were in and out of the ranch all

Were they all together, generdlly, or vere

Do you remember whilch groups got together

>

Lovella and Katie‘were together quite a bit.
By "Lovella," that is --

Leslie.

Lgslie Sankston?

Yes.,

And Katie, that is the girl in the

Zes.

Now, did the girls ever carry knives that

When we were in the desert nost of us had

5
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Jrevolver and an automatic?

-between the two.

or revolver or a rifle or an automatic?

Q And what about leather ties or leather pieces

somewhat like Exhibit No, 56 or 57 here?

A Ho, I never saw the girls with those.

Q Did you see any fellows with thongs like
that?

A . Yes, occasionally they'd wear them around

their_head.

Q Do you remember who it was particulafiy

A~ Yes, Tex,
-Q A That is Mr. Watson?
. A Yas;
Q | Now, did you ever see any guns there at the

ranch, particularly pistols? )
A No, I never saw any pistols, just some riflesl

Q Do you know the difference between a

A Is an automatic a rifle?
Q7 Well, I just wanted to know without telling

you what 1t is whether or not you ¥know the difference

A No. T _ . .

Q@ . I show you a picture of a gun, Exhibit No, 38.
. Can you tell me whether this is a pistol

L}

A I think it is a pistol.

¥
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Q Did you ever see any guns like that out at

the ranch?

A Yes,
Q - Who would be holding a gun like that?
.A Stunt riders.
Q By "stunt riders," what do you mean, people

that. come out -to shoot movies?

A Yes.
Q When was that?
. A We would see these people out there in thé

summertime every couple of weeks,

Q Now, did you ever hear Mr., Manson tell
anybody to do anything that wés wrong or to do anything
fhat just -~ you wouldn't consider to be completel& right?

A No, ‘

Q And did you ever see where Mr. Manson would

stay at night?

A Yes,.
Q ' Where would he stay?

A Wherever he decided.to stay that night.
Q You don't remember him staying any night

with you; do you?
A No.
Q Especially going from the lst of August

to the 16th of August, which was the date that you were

arrested, did Mr. Manson spend any particular night with you

"

-
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ranch in August of 1969?

S B

Q

before you went out there?

A
Q
A

Coast Highway, and I moved there on a bléck‘school bus onto
tne"back property of the Spahn Ranch ﬁhere there is a small:

ranchhouse.

Q

home, so to speak?

e = O >

Yes.

O B O 9 O = O ..

. How did you first get out there?

No,
How old are you?
Eighteen,

Mnd do you know & boy by the name of Kim?

And what is his last name?

Luster,

Kiﬁ Luster was kind of living there at the

No.
‘Were you originally from Los Angeles here?
les.

And were you familiar with the Spahn are:z
No.

I was living in Topanga, which is up the

Were yoﬁ Jjust doing that to get avay from

No, I was already away from home.
And this was about a year and a half\ago?'
Yes.

And did anyone mistreat fou-out at the ranch

" ————
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there?

A No.

Q And when you are throuzh testifying here you

expect to:be taken back up to Inyo County and handle
whatever charges are against you up there?

‘A Yes.
MR, STOVITZ: I have no further questions from

this witness.

Q BY MR. BUGLIOSI: You went up to Barker

Ranch with the group; didn't you?-

A : No.
Q You were never at Barker ==
A Oh, yes, I was up fthere but I didn't go wp

. there with them.

Q You were up with the HManson Family; right?
A Ch, yes.

Q Did you read much on the ranch?

A .No.

Q There were quite a féw movie'magazines on

thé rahch; weren't there? .
A There was.a whole drawer of then.
Q Do you know who got those movie magazines?
I remind you, again, Nancy; that yoﬁ are
under oath. . - . R
You know what that means?

A, Yes,
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Q ¥ho got those movie magazines?
A I don't know. ‘
" Q Did. you ever see anyone read those movie
‘ ﬁagazines?. |
A The first time they were taken out of the

drawer was when we were arrested and they were out on the
ffoht porch and we were looking at some of the pictures
in them, ‘

Q ~ You ﬁean at the time you were arfeste@.you
were looking at the pictures?

A Yes, they kept us there all afternoon.
There was nothing to do, so we looked at the magazines,

Q Thaet is the first time you ever iooked at

the magazines?

A Yes:
Q - Do you know how they got in the drawer?
A No. .

MR. BUGLIOSI: No further'quesﬁions.

MR, STOVITZ: Thank you very much.

THE FOREMAN: You are admonished not to discuss
or impart at any time outside of this Jury Room the
gquestions that have been asked of you in regard to this
matfer, or your answers, until authorized by this Grand Jury
or the Court to discuss or impart such matfers.

You w;ll understand that a violation of

these instructions on your part may be the basis for a
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charge against you of contempt of court,
This admoniticn, of course, does not preclude

you from discussing your legal rights with ény legally-

'employed attorney, should you feel that your own personal

rights are 1n any way in jeopardy.
‘Any other questions?

Q. gY MR, STOVITZ: Did you understand what
Mr. Bishop said?

A Yes. _

MR, STOVITZ: Thenk you very much,

THE FOREMAN: You may be excused.

MR. STOVITZ: Rachel liorse,

THE SERGEANT AT ARMS: Rachel Morse.

- RACHEL MORSE,
called as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you stafe your name; please.
THE WITNESS: Rachel Morse.
THE FOREMAN: Will you raise your right hand and
take the following oath: .
You do solemnly swear that the evidence'you
shall_give in the mafter ﬂow pending before the Grand Jury

of the CTounty of Los Angeles shall be the truth, the whole

truth, and nothing but the truth, so help you God?

T e L
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\ THE WITHESS: I do.

)\ THE'FOREMAN: Will you please be-seatedﬂ
\ - ' EXAMINATION
" BY MR, STOVITZ:

Q Is it Miss or Mrs.?

A Mrs.,

Q Do you have an attorney, Mrs. lorse?

A Yes.
Q .What is his name?
A I don't know,

Q - Did he come to visit you in the Los Angeles

“County Jail?

A Yes.

Q Could you describe him for us so that we

might try to guess who he is?

A - . He is fat,
é. Big and fat?
A Uh~huh. ,
, Q Is he also the same attorney that talked
to Gipsy?
A Yes. .
Q  What is Gipsy's real name?
A I don't know, really; I just kXnow her as

Gipsy.

Q , Vas she booked over there as Manon Minette,

-
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M-amNwo~n M=i-neg-t-t-e, something like that?
A Yes.
Q And you understand that this Grand Jury is

investigating the Sharon Tate and LaBianca murders; do

.you understand that?

A Uh-huh.
Q Vle are not geolng to ask you any questions

concerning your arrest either up in Inyo County or on

. Auguét the 16th, 1969; do you understand that?

A . Un~huh,

Q | Néw, Rachel, are you willing to answer these
questions truthfully about what you know about the_Sharon
fate and LaBianca murders?

A Yes,

Q

]

Now, that is supposed to have happened on

. August the 8th or August the 9th and August the 10th, 1969;

do:you‘understand that? S
A Yes.
Q Where were you living at that time?
A At Spahn's Ranch,
Q And were you living there continuously up

until August the 16th, 1969, which was the date that you
were arrested at the Spahn Ranch?
A . Yes . - ’ Y

Q Did you go out to any place in Bel Air or

in Los Félig with this fellow here in this photograph and

Fo MR b Mk S S s YT L e i [eanp—,
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se¢ anvbody killed?

A No.

- @ Sé,_then, anything that you may have heard -

about the Tate murders and LaBlanca murders came over

the radio or from somebody else; is that.correct?

A Yes .

Q Do you know what this man's namé is in-

- this picture?

A Tex.

Q And was he"arrested with you on Augﬁst
the 16th, 1969°

A No.

Q Now, I show you Exhibit 15.

Do you know the boy that is shoun in that

plicture?

A . Yes,

‘Q What is his name?

A Clem,

Q Was he arrested with you on August the 16th,
19692

A I don't rememberl

Q I show you on the bottom of this picture
there is a name Grant Mollan, M—o;l-l-amn; but it doesn't

show the date that picture was taken,

- »

All right, we will go to the.next picture,

This girl here, do you know what this
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-the 16th, 19692 ]

girl's name is on Grand Jury Exhibit No. 1679

.A Leslie,

Q Ié that Leslie Sankston?.

A That is how I know her,

Q "~ And was she arrested with you on August

A Yes.
‘-Q Do you remember what name she used then?
- A No. |
Q Was she also brought from Inyo County with

you when you were all brought down to testify before the
Grand Jury?
| - A Yes.
Q And do you know whether or not Leslie
Sankston was living at the rancﬂ between August the 8%h

and August the 16th, 19692

A Yes.

Q What name was she using out there at the
ranch? ) ' |

A Leslie.

Q - Do you know whether or not she had a

particular place that she would stay or live, or anything

like that?
A . NO L - A S
Q- ° Would she sleep one night at this place and

one night at,that place out at the ranch?

- } ]
.
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A Yes,

Q Do you remember what place the girls slept
every night at the ranch? |

A No.

Q Well, the fellows would ~-~ how many
fellovwis were there at the ranch there back in Aﬁgust of
1969, approximately?

' A About ten or fifteen,
Q Of these ten or fifteen, Charlie ianson was

one qf them?

A Yes.

Q And Tex was one of them?

A Yes,

Q And.Clem was one of them?

A Yes,. -

Q. Was Danny DeCarlo one of them?

A Yes. ‘
Q Do you remember any of the other.boys that

were out there? '

A‘ The ranch hands.

Q° The ranch hands, and do you remember any
other boys that were out there?

A A bunch of them came in and out,

Q Do you remember an incident .that happened‘
when Danny DeCarlo's friends came up to-get him one -night?

A . Uh-huh.
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liere you there at that time?
By "Uh-huh," if you could just say yes.

Yes,

£ kool O

Do you remember when that was with

‘relation to the day that the Sherlffs came out there on

August the 16th and arrested everybody?

A ' . YE$ -
€ . When was 1t°?
A It was -- they came at night and the

Sherlffs came rlgnt after they had all left “in the morning.

Q Now, if we go by ‘the ‘date that the Sheri s

‘came oh Apgﬁst the 16th, the mornln5 of August the léun,

- these motorcycle boys came on August the 15th, which would

be the night before; is that right?
| A Yeah, all night.
Q . All right, now, were you staylng mlth one
of the fellows there, say, five or six days before that or
were you just staying with the girls tﬁere?

In other words, the place that you were

" sleeping at was this with one of the fellows or were you

just staying with one of the girls, or what were you doing

‘up at the ranch?

A Everything. . . .
Q Where would the place be that you would be

sleeﬁipg the.night before the 15th, let's say?

ey UL UL VUL ——
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In the 1little shack, There is a shaclk,

A _
Q Is this a little shack behind the house?
A It's kind of on the side of it. ;
N Q And is this the place that Charlie Manson
lived?
A No.
A) Where was Chariie Manson staying?
A All over,
Q I'ﬁ speaking about the week before the
ranch, got raided.
LA I don't remember where he slept.
4] When is yoﬁf birthday?
A January 6, 1951.
. Q So If I would ask you where you were on

Aﬁgnst the 8th, 1969, could you tell me right now where

you were?
Q Could you tell me where you were living on

August the.8th,'1969? '

‘A No, I don't remember.,

Q Would you say it is a pretty good bet that
you didn't sleep with Charlie Manson that night?

A I couldn’t say that, elther, _

Q. What about August the 9th, 1969, could you
tell us whether you stayed with Charlie Manson that hight?

A , I couldn't tell you. I could tell you if X

3
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" remembered but I don't rémembef.

Q You don't remembéer oﬁe'ﬁéyJOr the other?
A No. "

Q What about August the 10th, 1969?

A See,.I didn't pay attention to the dates

all the time at the ranch.

Q" Now, you did hear about the Sharon Tate
murders some way; did you?

A ' Ovef the radio.

Q Do you remember whether if was the sanme day

. that it ﬁappened that you heard about it on the radio,

was it a day_or two alter it happened, or was it a wveek
after it happened?

Can you tell us when it was {that you heard

it on the radio?.’

U No, I was liéteﬁing to TV and it came gﬁ;

Q . Where was the TV set?

A In the trailer. _ |
Q Who else was looking at the TV set with you

at that time?

A I wés Jjust alone because I was téking care
of the baby. |
‘ Q Would you take care of all the babies,.like
Danny DeCarlo's aﬁd Susan Atkins?' baby; and all of the
babies? N

A -, "~ Uh~huh,

-

W

!
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Q Would you answer yes.
A Yes.
Q Now, when you heard about the Sharon Tate

case, when you heard it on the television, did it seem

like i£ had just happened or did it seem like it happened —-
‘A It seemed like it just happened because

everybody was in a frenzy, exbited on the TV,

Q Now, did you then hedr about two other people

_gettiﬁg killed a'day or two later?

A Uh-huh.

Q . By "Uh~huh," do you mean yes?

A Yes. S

Q And 4did you ever see any .of the pe&ple ab

the ranch like, let's say, Susan Atkins and Charlie VWatson,
Te#,_leaﬁe the ranch late at night?
o A. A couple of times.

Q Do you remember whether 1t was about the
time you heard about the Sharon Tate murders on'televiéion
that you saw them leave the ranch?

.A. ﬁo.
Q Would they leave the ranch, say, a couple

of times or just every once in a while?

A Oh, almost every night people went out.

Q@ Do you remember what kind of a car they would
use when they went out?

A Whatever car was available,

.

-
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Q Do you remé@bervhow they wére dressed when
they went out?

A No.

Q Do you ever remember any of .them going out
dressed in black?

A Yeah. ’

Q : Do you remembe? when that was with relation
ta you hearing about the Sharon Tate murders? Was it a
déy-beforg, was it a week beflfore, was 1t a month before?

A What?
When you saw these people dressed in blackn'
We;usually wofelﬁlack. |
?ou usually wore black?

fes.

O = H = O

Would you usually wear boots or go barefooted
or what?

A . I always went barefooted. Whatever people
could find in the way of shoes they wore.

Q Do you remember.an incident when seven people
went out late at night, say, about '8:00, 9:00 o'clock at
night and they all went out in a '59 Ford automoblle? - _ ﬁ

Do you remember such a thing happening?

A Yeah, various times,

Q 'And do you reﬁember what happened?

Were you up when they came back?

A . No.
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Q ' Did they ever discuss with you what they
would do.when they went out at night?

A No.

Q Did you ever hear anything saild arouﬁd the
ranch ébout anybody at the ranch being iﬁvolved with the
Tate or LaBianca murders?

A No.

Q. Did you ever hear anything at the ranch

about "five pigs getting killed last night™?

A " I heard something. I heard a lot about
pigs.

Q What did you hear about them?

A Just pigs.

Q How would the people &t the ranch use the

term pigs?

Would they use it according to pigs were
police officers; or pigs were people, or pigs were pigs,
that means hogs? | ‘

| A Mostly police officers.
Q Mostly police officers.
And did you ever see any guns carried by

anybody at the ranch there?

‘A' Uh~huh,

Q What kind of guns would you‘say?

A Danny had a .45,

Q And "Danny" is Danny'beCarlo; is that right?
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e
out there?
A
Q-
descriptions?
A

have.

‘Automatic pistol.

Yes,
A .45, is that a rifle or an automatic?

Any other kind of guns that you would see

Yes, I saw a loft of guns.

Can you think of any ones by any particular
There is a big -~ the.kind that the police

Shotguns?
Yeah, it was called a riot gun.
I show you a picture, Exhibit 38, here.

Pid you ever see a gun that looked like ﬁhis

out at the ranch?

A

B O = O P O

Q-

Uh-~huh.,

By "Uh-huh," you mean yes?

Yﬁs; . _

And who did you see héve a'gun like that?

I think Shorty did and another ranch hand.

By "Shorty," 1s Shorty's last name Shez’ (sic)?

I don't know.

Do you remember how long it was that you saw

‘Shorty before you were arrested August 16th? Vas this a

month before August the 16th, a weelt before?

How long was i%- that you had seen Shorty?

-
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In other words, how many weeks before
August the 16th was it that you saw Shorty?

A Is Aﬁgust the 16th-the day we got arrested?

Q " Yes.
A Oh, I saw him after the arrest. I think I

saw him after the arrest. -

Q How many weeks after the arrest did you last

see him?

A . I le?t for the desert about a week after the
arrest. '
Did you ever see Shorty after that?
Ho.
Do you know where Shorty is now?
Yeah.
Wpere is he?
He is dead.

How do you know he is dead?

O O 2 o D

Because the detective told me.

Q But you don't know that from your own

knowledge; is that right?

A No.

Q And you didn't see anybody kill him?

A No. .

Q You never went to his funeral?

A No.

,Q‘ Is there anything else that you can remember

-

(e
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357
happening out at the ranch other‘than,getting arrested on
August 16th, or the motorcyclists coming out there Strying
to get Danny back to them on August the 15th?

Can you remember anythipg else heppening

at the ranch out there that you want to tell us about?

" A No. . : )
Q How diad Charlie Manson ftreat you girls?
A Just girls.
Q + Did he tell you what to do, generally, or

did you do whatever you wanted to?
A Everybody did what they wanted to do.

Q Suppose you wanted to get up and leave the

A Yes,
.Q Nebody kept yoﬁ there against your will?
A Huh-uh,
Q By ==~
A - No..
.Q And what about.Chariie Manson, did he have

one partidular_girl that he liked more than the others?
| A | No. ) ﬁ

Q@  Did he ever stay with two or three girls

that- he liked more than all the others?
K. No. | ..

Q.  Did ne like you as much as he liked the’

others?

- —— [g—
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A Yeah,
Q" Would you say he liked everybody.equally as
fay gs'the giris were concerned? '
- A Yes.
Q © A1l right, what about Téx'wétson there,
did he have a girl that he liked more Than tThe 6ther§2
A o, 5
Q What about Clem, did hé like any girl
particularly more than any others?
A No. .
Q This fellow here, No., 4, Exhibit 4, is.the
one I referred to as Tex Watson.
) Do you know where he was on August the 6th
or August the 9th, 19652
A No.
Q Do you know where Charlie Manson was on
August the 8th, or August the 9th, or August the 10th?

A They were at the ranch.

Q You don't remember now that you are thinking

bdck of actually seeing them tThose dafes; do you?

A No.

Q Was there a time that any of them would go
away from the ranch and then come back after a while?

A Yes. - .

Q And, in other .words, people would come and

o as they wanted to? -

. b s s - [

-
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Yes,

Did vou ever work in an office whers fher
y

vias a time clock that you had to punch in and punch out?

A
9

No,

You didn't have a time clock over there

where everybody punched in and punched out?

A
Q

- knives?

= > -

Q
that right?.

A

Q

blade would he

A
Q

satisfied with

No.

Did you ever see any of the girls carry

In the desert.
What kind of knives were they?
They were.about this long.

You are indicating about twelve inches; is

.Not the blade, the handle and the blade.

The knife was about twelve inches and the
about half that long?

Yes. -

There is a ruler righé in fronv of you,

Do you want to measure again? You are

your estimate dbout the lehgbth of the knife?

- Put your fingers up, again.,

A

blade would be

Q

about threé.inches and the blade would be up to about here -

That is where the handle would be and the

-

about to this.

You are indicating the handle would be
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show me.
A About seven, _
- Q So the handle would be about three inches
and the blade would run up to ~-
| A - I'd say eight.
Q About five inches. : -
Was this a folding knife? |
A - No. '
Q Was this a knife that you put in the side
of your belt like Tarzan would wear? |
Do you know who Tarzan is? Have you seen
him on television?
A Yés.
Q A fellow swinging through the trees, -
Is that the kind of. knife it would be?
A It would hang on yéur belt or wherever you

wanted to keep it.

Q Was it a little knife that you put in your
pocket? ' ' -

A There were some little knives.

Q Now, did any of the girls, particularly

Leslie Sankston, ever tell you anything that happened
unusual that one night that she Wént out that something
unusual happened?

A No.

Q -, VWhat about Katie, did she ever tell you
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A NO .

Q What about Sadle Glutz, did she ever tell

you anything that happened unusual one night?

A No. '

‘Q BY MR. BUGLIOSI: When you go back do you
understand you are going to ﬁe in the.same Jail wilth
Charlie Manson?

A If I go back,

Q I remind you, again, Rachel, you are under
oathy do you undérstand that?

A Yes.

Q And that means if you testify falsely under

cath that is perjury; do you understand that?

A Yesoe

Q Do you understand that perjury is a crime?
A Yes,

Q Do you understana it is a felony?

A Yes. ‘ |

Q . Did you tell Charlie before you camé dowi

here to.Los Angeles that they were bringing you down .here?

A ~ Noe.

Q Did you see Charlie the day you came down
here? . -

‘A Yeah, I went té.court that day;

é e Did you talk to Charlie?

——n LRV ——

»
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A
Q

_girls were being brought down to Los Angeles?

A

booking room and told us to put our hands behind our backs.

Q

H =

=

- Q

in custody up
A
Q

anyone anything about what he did?

A

Q
A

Q

Spahn Ranchj; is that correct? .

Uh-~hun, yes.

And you told him that you and several other
We didn't. know, they just stuck us in the

You didn't see Charlie afterwards?

Not after court, - .

Are you sure about that?

Yes.

You spoke to Charlie frequently when you were
there at the jail; didn't you?

Vhenever ﬁe_go to court.

Did Charlie ever tell you never to tell

o,
You're sure about that?
Uh~huh, yes.

Charlie used to have a large glass jug at

A Yes, there were a cquple of big Sparkletts
bottles., They.weren‘t Charlie's. -

Q Didn't Charlie have one in particular?

A No. : ' ;

Q That he had helter-skelter.put on tQat? ’ x;

A We had that when we had the nightclub. o é

Q . The nightelub? . l - .§

-
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A Yes.

Q What is the nightclub?

A We opened up the saloon as a nightclub.

Q That is right on the Spahn Ranch?
- A Yes.

Q Did Charlie put helter-skelter on the jug?
A I did. - .o

Q Did Charlie tel; you to put helter-skelter

on ﬁhe Jug? .

A " No.

Q Why did you put helter-skelter on the jug?

A Because I listened to the Beatles and

they tola me to paint the jug so I just put it on there.

Q'.A. Charlie told you to paint the jug?

A Yes. I don't know if he told me directly,
it was just getting everybthing ready and the jug had to be
painted.

Q " How long before August the 16th was it tﬂat

A _ I don't remember when the nightclub ﬁas'
opened but it was right béfore it opened up, but I don't
remember, -

Q Do you recall that you were arrested —-

.Rachel, you recall that you were arrested on August the

16th; is that correct?

A . Tlufe_s "
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Q How long before August the 16th did you open

up’ that nizghtclub?

A It was a long time before that.

Q A couple of weeks?
- A Ch, no.

Q A couple of months?

A About three, four months, I'd say, I'm not

sure, but it seemed like a .Iong ftime.

Q You got this word helter-skelter from

)

Beatles album?

A Yes.

Q Charlie liked that Beatle album quite a bit;
right?

) A We all did.

Q Charlie HManson did; right?

A Yes,

Q- Téx iiked that Beatles album quite a bit,
t00: f;éhé? -

C A Yes, ,
Q There was a song on that Beatles altum

called Blackbird; wasn't there?

A Yes.,

Q Was the word rise o£ arise in that song
called blackbird?

A Yes.

Q © Was it rise or arise?

ol CieloDrive.comARCHIVES
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A I don't €thinlt it was rise, I think it was
fly; I can't remember, I was just singing it to myself,

blackbirds fly --

Q. - Heltér—skelter was in the alpum?

A Right,

Q It wés the name ‘of a song in the album?
A " Yes,

Q Charlie Manson and Tex played this album

-all the time; is that correct?.

A No, we listened to it for about a week
straight and we never played it at the nightclub.

_ Q So when it first came out the Manson group
played théﬁ record, that album, all the time; is that
correct?

:A " Uh~huh, yes.

Q -'. How did you get your_groceries at the
Barker Ranch?

A People brought them,

Q Did any of your Family ever leave Barker

Ranch and go into Independence and one of the other touwns

to pick up some groceries?

A Only when we were travéling, like when we
traveled from different places we;d go through towns.

Q Well, you were living at the Barker Ranch

for a couple of months; weren't you?

A - Yes, but not right there.

et o e e v m———
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' Q | Where were you living?
‘A We lived outside, JWe just wandered all over
the desert, )
Q But frequently one or more oI you would go
somewhere and buy some groceries; is that correct?
A I don't think anybody ever left to buy
groceries, I think more people came and brung them up,
Q And there were quite a few magazines at

Barker Ranch; were there not?

A Yeah, there were some in a blg drawer,

Q Who bought those magazines?

A They were there.

Q When were theﬁ there?

A I don't know, just the day before we got

busted up there, before, I went to sleep ~- went walking-

over into the hills To go to sleep. I didn't know they

were there before and I opened the drawer for something

to do and found some magazines to read so I took them up
with mé. That is how I saw the magazines.
Q Did Charlie Manson sleep inside that Barker

Ranch, that ranchhouse?

A I don't know.
Q Where did you sleep at the Barker Ranch?
A We camped up behind Meyer's.Ranch and slept

with the baby,

Q Did you ever sleep in the bus?

tY
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A Vhen e first went there.

Q You don't know where Charlie Manson slept

at the Barker Ranch?

A Not all the time. Sometimes he would make

a campsite and sleep therg with the others.

Q Did he ever sleep in the ranchhouseé )

A - I don't remember., I don't remember him

sleeping in the ranchhouse,

Q Did you ever see Charlie Manson reading any

of those magazines?

A No, he doesn't. read.

Q What about Tex?.

A- No.

Q° ._ Wh§ did you leave the Spahn Ranch for

Barker Ranch; Rachel?

A : Because the police were bothering us.

Q You mean at Spahn Ranch? |

-A "Yeah, we alwéys wanted to go to the_deseft,

..anyway. - , |
Q ‘ Who declded to go up to Barker Ranch?v
A We'.all did,
, Q Was Charlie the mainh one who decided'to g0

up there?
| A No. .

Who was?

Mobody was the main one,

CieloDrivecOmARCHIVES -
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1 ' - Q You mean you all got together at the same
. 2 " time énd agreed to go up.ther*c_e?
3 A Yes. .
4 Q Did Tex drive the bus up first?
5 |0 . ' ? A The bus came up a couple of years agc, or
5| a year ago.
7. . .Q Didn't Tex ride the bus up there in the
/ é summer of 19697
9 . A I don't know who drove it, -
10 Q. At the Barker Ranch Charlie and the rest of
‘11 you continued to talk about the Tate case, I imagine?
12 A I never heard.
18 Q You never heard anyone talk about the Tate
14 case?
@ 15 . A No.
16 Q But they talked aboutb thé Tate case quite a |

17 bit at Spahn Ranch?

18 ‘ A I never heard it there, either.,

19 . I heard it when we were watching the TV

20 and it was on the first couple. of days but I never heard

21 | anything. ‘ -
22 ' Q But everyéne at the raqch was talkihg about

23 it; right?

24 A Yes. . R
25 Q What were they saying about 1t?
26 . A - Nothing, they were just -~ news that was on,

. »
+
-m—_.._u... e it B it e e e -
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a whole bunch of people got killed,

Q

"all?

it,

O > O

" on TV one

Q

right?
A
Q

something you'd do it for him;-pouldn!t you?

A
Q

yould do it for him; wouldn'®t you?

day.

o o L o

o O =

_ Have you had sexual intercourse with Charlie?

Did Charlie talk about'the Tate murders at
I didn't ewver personally hear him talk about

Vhat about Tex?
Not ever persoﬂally about 1t,
How about Sadie Mae Glutz?

Yes, she talked about it whén 1t happened

Are you one of C@arlie‘s_girls?
I'm one of the Family, I guess.
You belong to Charlie; righ??
No,

You will do whatever he tells you to do;

Well, 1t depends.

If Charlie told you to go out and steal

It depends on what 1t was.

If he told you to go out and steal groceries
Yeah.

Uh-huh; yes.

You are in love with Charlie; right?

“.

CieloDrive.cOmMARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

A NO o
Q ‘Are you in love with Tex?
A No.,

Mﬁo STOVITZ: WWe have no further qgestions from
this witness° |
‘THEZE I'OREMAN: Does any member of the Jury have a
question they would like to ask the witness?
Q BY MR. STOVITZ: Do you have any idea what

the words helter-skelter mean?

A It means in a frenzy, I think.
Q In a frenzy?

A I think so.

Q All mixed up; is that right?
A Yes.

THE FOREMAN: You are admonished not to discuss or
impart at any time outside of this Jury Room the questions
that have been asked of you in regard to this matter, or
your answers, until authprized by this Grand Jury or the
Court to discuss or impart such fnatter,sn

You may be excused.

MR, STOVITZ: She may discuss i1t with legal counsel,

THE FOEEMAN: You may discuss this with your legal
counsel but no one e;se.

| MR, STOVITZ: Diana Bluestien, . .
THE SERGEANT AT ARMS: Diana Bluestien.
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DIANNE ELIZABETH LAKE,

cdalled as a witness before the Grand Jury, was sworn and

testified as follows:

THE FOREMAN: Will you state your full name; please,
THE WITNES3: Dianne Elizabeth Lake.

THE FOREMAN: Will you'ralse your right hand end

take the following oath:

You do solemnly swear that the evidence you

shailvéive in this matter now pending before the Grand Jury

.of the County of Los Angeles shall be the truth the whole

truth, and nothing but the truth, so help you God°
THE WITNESS: I do.
THE IMOREMAN: Will you please be seabted,
MR, STOVITZ: Dianne, no one is going to hurt you,

just be seated. It will justT be a few minuves,

EXAMINATION
BY MR, STOVITZ: _
Q Your first ﬁaﬁe.is Dlianne, D~i~a-n-e; 1is
that right? | "
- A No.
Q How do you spell thét?
A Dei=a~n-n-¢,. )
Q And your middle name is Elizabeth,

E=l-i-g~a-bee~t~h?
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A Tes.

Q And the last name; I didn}t get that last
‘name. |
| E Lake.

Q Lmgmiwe?
A . . Yes.
Q. And what is the date of your birth date?
A February 28, 1953. -

- Q | So; you are un&eﬁ sixteen; is that right?

‘ A .Ygs. | |
Q - But you want to be considered as being

. over elghteen; is that right, Dlanne?

A No.
. Q - You always give your bilrthday as
Pebruary 28, 1968 (sic); don’t you?
A Uh~huh, yes.
Q Now, on August the 16th, 1969, were you
living at the Spahn Ranch? |
A No. '

AR So then you weren't arrested on that date .

by the Sheriff's Office;.is that right?

A . HNo.
Q By "No," that means yes, you were not
arrvested; 1s that corréct?

R Y

A - I was somewhere else,

@ _  On May the 2nd, 1968, you and Charles Hanson
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about that arrest but just so the Jury knows, that case

‘ayrested in Inyo County, that is, Death Valley, by the

and a couple of cther people were arrested on the Summit

Trall in Malibu for some charges about mafijuana; is that

right? |
A Yes.

Q " We are not going to ask you any questions

was dismissed aga;nst you; is that right?

A Yes.

Q And there are no charges pending against you
for that case? .

A No.

Q@  Now, after August the 16th you were

Sheriff's Office up there; is that right?

A Vhat date?’

Q August the 16%h, 1969,

A Yes.

Q. And you are now in custody because of that

arrest; isn't that right? ..
A Yes.
Q . We are not going to ask you any questions
ﬁoncerning that arrest before ﬁhis Grand Jury, now.
Do -you remember where it was that you last-

livéd at the'Spahn Ranch? Lo

A .- I don't remember,

Q- . Now, do you remember ever hearing about the

]
-
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Sharon Tate murders when Tive people got killéd?
A No.
Q Did you hear about it on the radio or the

TV or in the newspaper?

A Ko,

Q You never heard about it at all?

A (Witness shakes head,)

Q When was the very rirst {ime that you heard
about 1t? ,

A ‘In the police station.

Q And that was the policé station vwhere?

' In Inyo County. A
Q . Now, after you heérd about it up there

in the police station in Inyo County did it bring back to
your mind that you heard about it éometime before?
A NO * ‘r

Q Were you living in Los Angeles County in

August of 19697

A No. .
~ Q Where were you living in August of 19692
A Inyo.
Q And when had you gone up to Inyo?
A August. ‘
Q Who did you go up there wit@?
A Myself.
Q . Anybody else?

- kS
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(Witness shakes head.)

A

Q How dld you get up there?

A In a truck,

Q- Did you hitchhike or did you drive the {ruck

or did somebody else drive?

A Somebody else drove,

Q Do you know who that bthér person is?
A No.

Q Was it Tex?

A No,

Q Vias it somebody else?.

‘A It had to be.

Q Do you remember that person's name?

A No.

Q Did you ever see that person again after

.jou got up to'Inyo?

Yes.

Where is he now?

I don't know.

When was the last time that you saw him?
The night we were  arrested, . : 1.

In Inyo?

O O = O =

Uh"'huh -
Q Now, if we were %o ask you your whereabouts
on August the B8th, 1969, could you tell us? That is the

first week 1n August.
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Brunner?
A
Q

O P Ok H B O O =

Yes,

Where were you?

inyo County.

August the 9th, 1969?
Yes.

August the 10th, 19697
Yes.

Up in Inyo County?

I think so.

Do you know a girl by the name of Harie

Yes.

Do you know whether or not she went up to

Inyo County with you?

A

Q

NO.

Was she still here in Los Angeles when you

left to go up to Inyo County?

A
Q

I don't know.

Do you know whexe she was at the time you

went up to Inyo County?

A
places.

Q
A

MR, STOVITZ: I have no further guestions of this

witness,

She could have been one of six or seven

But you do not know where she was?

N'O - - - »

-
|
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THE FORE#MAN: Any members of the Jury have a questior

they would like to ask the witness?

Q

~glass jug out at Spahn Ranch?

A

-0 = O

Q

with helter-skelter written on it?

A

Q .

A

Q

THE FOREMAN: State yes or no.
THE WITNESS: No. ,

Q

‘inside é drawer at the rgnéh, out apf Barker Ranch?
. . . S

-Q |

a drawer in the house there at Barker Ranch?

i

Q

. A what?

377

You are admonished =~

BY MR, BUGLIOSI: Did Charlie have a big

A big glass jpé?

(Witness shrugs shoulders.)
You don't know? |

No. |

Did you ever see a blg.glass Jjug out there

(Witness shakes head.)
You'lre sure?
You have o answer-out loud.

No, : -

You never saw helter-skelter on a jug?

BY MR, BUGLIOSI: Did you'evér see magazines

0f what.?

Did you ever see any magazines inside of

Yes.

You d4id?

' CieloDrive.com ARCHIVES
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before, There
magazines,

Q

O OHL L = O P

P20 B« 2

A

Yeah.

Did Chérlie buy those magazines?

No.

Did Tex buy them?

No.

Who bought taem?

They were there.

When were they there?

When I was arrested before w- the.night

were drawers all over that place with

Who bought those magazines?

I don't know, Mrs. Barker, I imagine.
Did you ever see anyone read those magazineé?
Yeah.

Did Charlie read them?

No.

Did Tex read them?

No. , .

Did Susan read them?

No.

Vere these movie magazines?

Some of then.

MR. BUGLIOSI: ©No further questions.

MR, STOVITZ: That is all,

.

HMay this witness be excused?

3
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THE FOREMAN: You are admonished not to discuss or

impart at any time outside of this Jury Room the questions

that have been asked of you in regard to this matter, or

your answers, until authorized by this Grand Jury Or ‘the
Court to discuss or impart such matters.

If you have an attorney you can discuss it
with him, .

You may be excused,

' MR. STOVITZ: That concludes.the presentation of

.evidence, ladies and gentlemen,

MR. BUGLIOSI: I will make a motion tha’t the

exhibits that have been referred to now be receivgd as

they ave numbered;
THE FOREMAN: They may be all received into
evidence as to number, '
(Whereupon proceedings before the
" Grand jury were concluded,)

- .
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10S ANGELES, CALIFORNIA, MOWDAY, DECEMBER 8, 1969, -
b:37 O'CLOCK P.M,

~000-

(The following proceedings weré had in
Department 100 before the Horiorable Willlam B.

Keene, Judge Presiding:)

THE COURT: Good afternoon, ladies and genftlemen

of the Grand Jury.

Mrs. Bancroft, would you call the roll of
the Grand Jury; please.
THE CLERK: Yes, your Honoy.
(The,clérk complies,)

THE CLERK: Twenty-one Jurors answer present,

. your Honor.

'THE COURT: A1l right, I will have the record
reflect that we have in the courtroom 21 members of the
1969 Grand Jury.

Mr. Bishop, d; you have an indictmentncr
indictments to pyesent to the ﬁourt?

THFE, FOREMAN: Yes, I do, your lonor.

THE COURT: Would you pleasé hand them to the Court

through Mr. Wyatt, our balliff,

a

Thank you.

Mr, Bishop, did fourteen or more Grand Jurors

-
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Jurors participate in the discussions on this indictment? -
‘Jurors vote to return this indictment?

. the balliff has handed to the Court Case No. A-253156,

file the indictment,

381 ST

roceive all of the evidence pertinent to the indictment
that you have handed to the Court?
THE FOREMAN: Yes, they did, your Ilonor.

THE COURT: Did the same fourteen or .more Grand

'PHE FOREMAN: Yes, they did, your Honor,

THE COURT: Did the same fourieen or more Grand

THE FOREMAN: Yes, they did, your Honor.

THE COURT: I will have the record reflect that

an indictment naming one, two, three, four, five, six
named defendants.

The indictment is in eight®t counts,

The- indictment contains the names of the
witnesses on this case,

I will find that this indictment is a true

bill, . _ ' :

I will order the.Clerk of the Court to

Mr. Stovitz, all of the named defendants in
this case are in custody in oﬁe plgce or another; 1s tﬁat
correct? '

MR, STOVITZ: Yes, they are, your Honor.

Two of them are in custody here in

Los Angeles County.

L
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THE COURT: All right, in this case, the indictment
willl not be a secret indictment.

We will have the record reflect the names
of Charles Manson, Charles Watson, Patricia_Krenwinkel,‘
Susan Aékins, Linda Kasabian and Leslie Sankston,

The indictment is in eight counts, as-I
have. stated, seven counts of murder and the eighth count
being consplracy to commit murder,

' I will order that a bench wafrant issue for
the apprehension of each named defendant but there‘will be
ne bail on the bench warrant in egch case,

MR. STOVITZ: I might say, your Honor, that Susan
Atkins, Linda KXasabian and Leslie Sankston are presently
in the Los Angeleés County Jail at the Sybil Brand Institute.

If they may be set on the calendar the
earliest possible date so that they may be arraigned thac
would help the administration of justice.

THE COURT: All right, in this case, I will order

. that the three named defendants currently in custody in

Los Angeles County, Susan Atkins, Linda Kasabian and Leslie
Sankston will be célendared in ﬁhis-court for arra@gnment -
any reason why we can't do that Wednesday of this wéek?

MR, STOVITZ: No reason at all, your Honor.

THE COURT: I will set- the matter gn our calendar.
I will make it at 11:00 o'clock in the morning on

December 10th, That will be for arraignment in thils

kS
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